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Dobytí severního pólu

Obec Telnice a studenti gymnázia Klobouky u Brna

si vás dovolují pozvat

na představení divadelní hry z pera Járy Cimrmana

Čechem Karlem Němcem 5. dubna 1909

1. září 2017 v 19 hodin
Sokolovna v Telnici

Vstupné dobrovolné

Hrají: Jiří Holeček, Petr Springinsfeld, Aleš Kupský, 
František Hrádek, Jiří Husák, Kamil Trávníček, Adam 
Vinčar & Mgr. Zdeněk Hájek

Režie: Petra Pokorná a spol.

Srdečně zveme nejmenší děti 
k návštěvě mateřského klubu Sluníčko

Od 10:00 do 11:00 – Cvičení, tvoření pro malá stvoření 
(aktivní část)
● cvičení za dopomoci dospělých provázané říkankami
● jednoduché hry a pohybové aktivity  
● rozvoj hudebního vnímání 

11:00 - 11:30 - Hernička (oddechová část)
● samostatná hra s využitím hraček
● poznávání prvních kamarádů, integrace do většího kolektivu

S sebou přezůvky, pohodlné oblečení, svačinku, pití 
a dobrou náladu

Příspěvek 20 Kč
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Vážení sousedé,
chybí jen pár chvil, 
aby zaznělo tradiční 
„Děti, kdo se těšil do 
školy?“ Však to zná-
te: jak kdo. Naše tel-
nická škola i  školka 
se během prázdnin 
hodně snažily, aby 

se v nich dětem zase o kousek více líbi-
lo. Byla odpracována spousta hodin na 
vyřešení některých problémů, ale i tře-
ba na tom, aby školní prostory prostě 
byly hezčí. 

A že jsme se v  létě jen nebavili pro-
gramem Telnického kulturního léta, po-
znají snad všichni na různých místech 
v  naší krásné obci. Asi nejviditelnějším 
místem bude nyní budova obecního 
úřadu, která září novotou. Provedli jsme 
další modernizaci uvnitř obecního úřa-
du a  také zateplení fasády, jejíž nová 
barva, věříme, potěšila oko místních 
i přespolních. 

Kromě fyzicky nepřehlédnutelného 
díla jsme také začali naplňovat plán 

opatření podle Dohody o  cílech, která 
je výsledkem téměř ročního projektu se 
zvláštním názvem audit Family Friendly 
Community. Převedeno do lidské řeči: 
Pokračujeme, či jsme začali realizovat 
14 opatření, která se dotýkají života kaž-
dého z vás – každé z věkových kategorií 
či lidí v různých životních situacích. Prv-
ní novinkou jsou keramické kroužky jak 
pro školní děti, tak pro veřejnost.

Chtěl bych poděkovat všem obecním  
zaměstnancům, spolupracovníkům a do- 
davatelům, kteří se postarali o  úspěšný 
výsledek našich letních prací. Mnoh-
dy museli pracovat ve velmi vysokých 
teplotách a  v  časovém presu. Děkuji. 

Odpusťte mi tentokrát poněkud me-
lancholické zakončení tohoto úvodní-
ho slova. Za předchozí spolupráci bych 
totiž chtěl poděkovat také obecnímu 
zaměstnanci Jiřímu Večeřovi, se kterým 
jsme se v  polovině srpna rozloučili ve 
farním kostele. Odešel na věčnost. Jirko, 
budiž Ti země lehká. Věřím, že je Bůh 
s Tebou.

 František Kroutil, váš starosta
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 PŘEHLED JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
OBCE V  V ČERVNU A SRPNU 2017

Zastupitelstvo obce Telnice schvaluje:
•  záměr provozování poštovních slu-

žeb obcí Telnice a  pověřuje staros-
tu obce jednáním s  Českou poštou 
o  podmínkách spolupráce formou 
vzájemné smlouvy;

•  závěrečný účet a účetní závěrku 2016 
v  souladu s  celoročním hospodaře-
ním obce, a to bez výhrad;

•  pronájem pozemků p. č. 1257  
(282 m2) a  p. č. 1258 (24 m2) v  k. 
ú. Telnice u  Brna panu Antonínovi 
Jahodovi a příslušnou smlouvu o ná-
jmu pozemků (306 m2 za 123 Kč/roč-
ně);

•  pronájem pozemku p. č. 1227/12 
(830 m2) v  k. ú. Telnice u  Brna pa- 
nu Františkovi Štefke a  příslušnou 
smlouvu o  nájmu pozemku (830 m2 
za 332 Kč/ročně);

•  pronájem pozemku p. č. 1260 (27 m2) 
v  k. ú. Telnice u  Brna panu Zdeňku 
Mrkvicovi a příslušný dodatek smlou-
vy o  nájmu pozemků (27 m2 za  
11 Kč/ročně);

•  pronájem částí pozemků p. č. 833/1 
(8 m2) a  p. č. 825/1 (172 m2) v  k. ú. 
Telnice u Brna paní Renatě Zemanové 

a příslušný dodatek smlouvy o nájmu 
pozemků (180 m2 za 72 Kč/ročně);

•  pronájem částí pozemků p. č. 833/8 
(214 m2) a p. č. 987/1 (31 m2) v k. ú. 
Telnice u  Brna a  příslušnou smlou-
vu o  nájmu pozemku (245 m2 za  
98 Kč/ročně);

•  pronájem částí obecních pozemků  
p. č. 833/11 (93 m2), p. č. 877  
(101 m2) v  k. ú. Telnice u  Brna panu 
Jindřichu Čechovi a  příslušnou 
smlouvu o  nájmu pozemků (194 m2 
za 78 Kč/ročně);

•  pronájem částí obecních pozem-
ků p. č. 833/1 (63 m2), p. č. 833/8 
(390 m2), p. č. 987/1 (349 m2) a  p. č. 
991/1 (39 m2) v  k. ú. Telnice u  Brna 
paní Aleně Dobrovolné a  příslušnou 
smlouvu o  nájmu pozemků (841 m2  
za 337 Kč/ročně);

•  pronájem obecních pozemků p. č. 
1255 (265 m2), p. č. 1256 (28 m2) a p. č. 
1227/16 (556 m2) v k. ú. Telnice u Brna 
panu Miroslavu Přikrylovi a příslušný 
dodatek smlouvy o  nájmu pozemků 
(849 m2 za 340 Kč/ročně);

•  pronájem části obecního pozemku  
p. č. 825/1 (112 m2) v  k. ú. Telnice 
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u  Brna panu Josefovi Mífkovi a  pří-
slušnou smlouvu o  nájmu pozemku 
(112 m2 za 45 Kč/ročně);

•  pronájem částí obecních pozemků  
p. č. 833/1 (94 m2), ostatní plocha, 
jiná plocha, p. č. 847 (106 m2), orná 
půda, a  p. č. 991/1 (302 m2), orná 
půda, v  k. ú. Telnice u  Brna panu 
Josefovi Klíčovi a  příslušnou smlou-
vu o  nájmu pozemků (502 m2 za  
201 Kč/ročně);

•  pronájem části obecního pozemku p. 
č. p. č. 29 (2 m2), ostatní plocha, ostat-
ní komunikace, v k. ú. Telnice u Brna 
panu Karlovi Holčapkovi a příslušnou 
smlouvu o nájmu pozemku (2 m2 za 
20 Kč/ročně);

•  pronájem částí obecních pozemků 
p. č. 833/11, ostatní plocha, jiná plo-
cha, o výměře 134 m2 a p. č. 877, orná 
půda, o výměře 72 m2 v k. ú. Telnice 
u  Brna panu Michalovi Konečnému 
a  příslušnou smlouvu o  nájmu po-
zemků (206 m2 za 83 Kč/ročně);

•  pronájem částí obecních pozemků p. 
č. p. č. 833/11, ostatní plocha, jiná plo-
cha, o výměře 48 m2 a p. č. 877, orná 
půda, o výměře 22 m2 v k. ú. Telnice 
u  Brna panu Bohumírovi Langerovi 
a příslušný dodatek smlouvy o nájmu 
pozemků (70 m2 za 28 Kč/ročně);

•  pronájem části obecního pozemku 
p. č.  877, orná půda, o  výměře 6  m2 
v  k. ú. Telnice u  Brna panu Josefovi 
Jedounkovi a  příslušný dodatek 
smlouvy o nájmu pozemků (6 m2 za 
3 Kč/ročně);

•  pronájem části obecního pozem-
ku p. č. 878/1, orná půda, o  výměře 
10 m2 v k. ú. Telnice u Brna paní Aleně 
Strakaté a  příslušnou smlouvu o  ná-
jmu pozemku (10  m2 za 100  Kč/roč-
ně);

•  pronájem částí obecních pozemků p. 
č. 833/11, ostatní plocha, jiná plocha, 
o výměře 88 m2 a p. č. 877, orná půda, 
o výměře 132 m2 v k. ú. Telnice u Brna 
panu Janovi Mrkvicovi a  příslušný 
dodatek smlouvy o  nájmu pozemků 
(220 m2 za 88 Kč/ročně);

•  pronájem částí obecních pozemků 
p. č. 833/11, ostatní plocha, jiná plo-
cha, o výměře 121 m2 a p. č. 877, orná 
půda, o výměře 42 m2 v k. ú. Telnice 
u  Brna panu Karlovi Jochmanovi 
a příslušný dodatek smlouvy o nájmu 
pozemků (163 m2 za 66 Kč/ročně);

•  pronájem obecního pozemku p. č. 
1363/2, zahrada, o  výměře 77  m2 
a částí obecních pozemků p. č. 1364, 

ostatní plocha, ostatní komunikace, 
o  výměře 55  m2 a  p. č.  1365/2, orná 
půda, o výměře 88 m2, v k. ú. Telnice 
u  Brna panu Borisovi Mihálovi a  pří-
slušnou smlouvu o  nájmu pozemků 
(220 m2 za 88 Kč/ročně);

•  pronájem částí obecních pozemků p. 
č. 1364, ostatní plocha, ostatní komu-
nikace, o výměře 45 m2 a p. č. 1365/2, 
orná půda, o  výměře 25  m2, v  k. ú. 
Telnice u Brna paní Věře Mášové a pří-
slušnou smlouvu o  nájmu pozemků 
(70 m2 za 28 Kč/ročně);

•  pronájem části obecního pozem-
ku p. č.  877, orná půda, o  výměře 
163  m2 v  k. ú. Telnice u  Brna panu 
Jiřímu Sobotkovi a příslušný dodatek 
smlouvy o  nájmu pozemků (163  m2 
za 66 Kč/ročně);

•  prodej obecního pozemku p. č. 447 
v k. ú. Telnice u Brna, který bude roz-
dělen geometrickým plánem těm-
to osobám: Král Vladimír a  Králová 
Marie – parc. č. 447/1 o výměře 17 m2 
za cenu 5  950 Kč, Novotna Blazena 
– parc. č. 447/2 o  výměře 12 m2 za 
cenu 4 200 Kč, Slezák Jaroslav – parc.  
č. 447/3 o  výměře 14 m2 za cenu  
4  900 Kč, Hušek Pavel a  Hušková 
Blanka Ing. – parc. č. 447/4 o  výmě-
ře 11 m2 za cenu 3  850 Kč, Brátová 
Petra – parc. č. 447/5 o výměře 2 m2 
za cenu 700 Kč, a  příslušnou kupní 
smlouvu; kupující uhradí náklady 
spojené s  prodejem pozemku: geo-
metrický plán, znalecký odhad, návrh 
na vklad do KN, právní služby poměr-
ným dílem podle výměry oddělova-
ných pozemků;

•  směnu pozemků: obec Telnice smě-
ňuje s  Jiřím Netolickým své po-
zemky parc. č. 980/3, 833/3 a 980/2 
v  obci Telnice a  k. ú. Telnice u  Brna 
za pozemky ve vlastnictví Jiřího 
Netolického parc. č. 978/3, 708/3, 
a  nově oddělené pozemky na zá-
kladě geometrického plánu p. č.  
712/4 (14 m2), 712/5 (15 m2), 713/32 
(121 m2) v k. ú. Telnice u Brna s tím, 
že Jiří Netolický uhradí obci Telnice 
v souvislosti s touto směnou částku 
10  260 Kč, která je rozdílem mezi 
hodnotami směňovaných nemovi-
tých věcí; zastupitelstvo obce schva-
luje příslušnou směnnou smlouvu 
s  Jiřím Netolickým; obec Telnice 
uhradí náklady spojené s touto smě-
nou: geometrický plán, znalecký po-
sudek, návrh na vklad do KN a právní 
služby;

•  nabídku společnosti STAREX, s.  r. o. 
(IČ: 41603109) na pořízení specifiko-
vaného materiálu pro zateplení fasá-
dy budovy OÚ Telnice v celkové hod-
notě 76 222,31 Kč bez DPH;

•  nabídku společnosti Paulín CZ, s. r. o.  
(IČ: 46343598) na pořízení fasádní 
omítky (barvy) pro zateplení fasády 
budovy OÚ Telnice v celkové hodno-
tě 44  352 Kč bez DPH; jako soklová 
omítka bude použit marmolit;

•  nabídku firmy Kateřina Macková (IČ: 
87172534) na pronájem rámového 
lešení pro zateplení fasády budovy 
OÚ Telnice v  cenách: 45 Kč/m2, ná-
jem: 1,2 Kč/m2/den a  doprava tam 
i zpět 3 500 Kč;

•  žádost římskokatolické farnosti Tel- 
nice a souhlasí s poskytnutím finanč-
ního daru ve výši 100  000 Kč; sou-
časně schvaluje příslušnou darovací 
smlouvu;

•  smlouvu o  poskytnutí dotace z  roz-
počtu Jihomoravského kraje na akci: 
Malá napoleonská bitva a Noční střel-
by ve výši 40 000 Kč;

•  nájemní smlouvu na poskytnutí pro-
storu pro umístění reklamy se spo-
lečností KTS EKOLOGIE, s. r. o. (IČ: 
28310942) ve výši plnění 20  000 Kč 
v  souvislosti s  konáním Folklorního 
dne 19. srpna 2017;

•  žádost TJ Sokol Telnice, oddílu háze-
né, na provedení sběru šrotu v  obci 
Telnice dne 3. 6. 2017, který prove-
de organizace ve spolupráci s  obcí 
Telnice;

•  žádost o posunutí retardéru na úče-
lové komunikaci do Žatčan a o úpra- 
vu dopravního značení v  místě kři- 
žovatky s  místní komunikací Palac- 
kého;

•  poskytnutí finančního daru ve výši 
2  000 Kč na ozdravný pobyt zdra-
votně postiženého telnického dítěte 
a příslušnou darovací smlouvu; 

•  darovací smlouvu se společností Pool 
& Home, s. r. o., kterou společnost da-
ruje obci finanční dar 5 000 Kč a obec 
tento dar přijímá;

•  kupní smlouvu č. H/D0335 se společ-
ností NKS Okna, s. r. o. (IČ: 2774563) 
a dodávku 10 ks venkovních hliníko-
vých parapetů pro vnější část budovy 
OÚ Telnice za cenu 13 725 Kč;

•  smlouvu o  zřízení služebnosti ve 
prospěch obce s  Liborem Hrozkem 
na základě geometrického plánu na 
pozemcích v jeho vlastnictví: parc. č. 
959/1, orná půda o výměře 1993 m2; 
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parc. č. 961/1, orná půda o  výměře 
1319 m2; parc. č. 963/1, orná půda 
o výměře 1308 m2 a parc. č. 964/1, za-
hrada o výměře 289 m2, vše zapsané 
na LV č. 351 v k. ú. Telnice u Brna;

•  návrh, že pytle k popelnicím na třídě-
ný odpad obec vydávat nebude;

•  nabídku Ing. Jana Dudíka (IČ: 
01384538) na vypracování dokumen-
tace pro územní rozhodnutí na stav-
bu „Parkoviště u  nádraží Sokolnice-
Telnice“ v ceně 23 000 Kč;

•  schvaluje nabídku Ing. Jana Dudíka 
(IČ: 01384538) na vypracování do-
kumentace pro stavební povole-
ní na stavbu „Parkoviště u  nádraží 
Sokolnice – Telnice“ v ceně 27 000 Kč;

•  nabídku projektanta dopravních sta-
veb Ing. Jana Dudíka (IČ: 01384538) 
na předělání DÚR na akci „Příjezdová 
komunikace Telnice“;

•  nabídku společnosti MSS-projekt, s. r. o.  
(IČ: 26849836) na aktualizaci tech-
nického řešení Výstavby cyklostezky 
v  obci Telnice, tisky a  projednání se 
SÚS JMK za cenu 18 150 Kč vč. DPH;

•  nákup keramické pece Kittec CB 60 od 
firmy Bc. Leoš Sikora (IČ: 60583991) 
za cenu 35  970 Kč vč. DPH; součas-
ně souhlasí se spuštěním keramic-
kého kroužku pro veřejnost a  žáky 
ZŠ Telnice v  prostorách Šatlavy, kte-
ré budou pro tento účel v  průběhu 
měsíce srpna a  září 2017 upraveny; 
kroužek povede paní Magdalena Za- 
oralová;

•  smlouvu o  poskytnutí dotace z  roz-
počtu Jihomoravského kraje na pro-
jekt „Změna č.  2 územního plánu 
Telnice“ v rámci dotačního programu 
„Dotace obcím na zpracování územ-
ních plánů 2017“; současně schvaluje 
přijetí dotace z rozpočtu JMK ve výši 
99 069 Kč;

•  „Zprávu o  uplatňování územního 
plánu Telnice za období leden 2013 – 
březen 2017“, předloženou Městským 
úřadem Šlapanice;

•  vyúčtování Letního hlídání dětí 2017 
s  tím, že za zbývající částku 587 Kč  
budou pořízeny hračky pro MŠ Tel-
nice;

•  zadání výzvy k  podání nabídky na 
veřejnou zakázku malého rozsahu na 
služby „Výběr projektanta pro spor-
tovní halu“ a  složení hodnoticí ko- 
mise;

•  „Smlouvu o  dílo na servis a  opravy 
zdvihacích zařízení“ se společností 
OTIS, a. s. (IČ: 42324254) na dobu ur-
čitou – 60 měsíců;

•  návrh sazebníku úhrad za posky-
tování informací podle zákona č. 
106/1999 Sb., o svobodném přístupu 
k  informacím, ve znění pozdějších 
předpisů;

•  nabídku společnosti Techtex, s. r. o.  
(IČ: 25927329) na pořízení tepelně  
izolační bublinkové folie v  ceně 
124 370 Kč bez DPH; 

•  výpověď Rámcové smlouvy č.   
EIDEL/206/042012 se společností  
eIdentity, a. s. (IČ: 27112489);

•  plánovací smlouvu s  Uměleckou ko-
várnou Vytopil, s. r. o. (IČ: 29243271) 
na výstavbu prodloužení stávající-
ho vodovodního řádu o  122 m  v ul. 
Draha, Telnice;

•  poskytnutí dotace typu B  Štefanu 
Chovancovi na realizaci akce s  ná-
zvem „Telničáci jedou na vodu VIII.“ 
ve výši 5 000 Kč a příslušnou veřejno-
právní smlouvu o poskytnutí dotace 
z rozpočtu obce Telnice;

•  poskytnutí finančního daru ve výši 
35 224 Kč Sokolu Telnice a příslušnou 
darovací smlouvu v souvislosti s pro-
vedeným sběrem železného šrotu;

•  úhradu faktury za provedení malíř-
ských a natěračských prací v MŠ a ZŠ 
Telnice ve výši 39 660 Kč;

•  stanovisko obce k územně technické 
studii záměru „V417 – zdvojení vede-
ní Otrokovice–Sokolnice“;

•  kupní smlouvu na Hodový vůz v ceně 
5 000 Kč;

•  úhradu rozdílu víceprací a  méně-
prací na zakázce „Stavební úpravy 
OÚ Telnice“ firmě Otis, a. s., ve výši 
37  960,37 Kč bez DPH a  Dodatek  
č. 1  ke smlouvě o  dílo č. C5KF473H, 
uzavřené dne 9. 3. 2017.

Zastupitelstvo obce Telnice souhlasí:
•  s veřejnoprávní smlouvou mezi 

Stavebním úřadem Sokolnice a  sta-
vebníkem Pavlem Homolou, sp. zn. 
1125/17/SÚ/PD ze dne 15. 5. 2017 ve 
věci stavby: Skladovací hala Telnice. 

Zastupitelstvo obce Telnice děkuje: 
•  severočeské obci Telnice za uspořá-

dání přátelské návštěvy pro občany 
moravské Telnice.

Zastupitelstvo obce Telnice  
bere na vědomí: 
•  informaci starosty obce o  jednáních 

ve věci nedostatku vody ve Zlatém 
potoku;

•  report prováděných prací v červenci 
2017 na veřejném prostranství a plán 
práce na měsíc srpen 2017;

•  žádost o  změnu Územního plánu; 
tato žádost bude uložena k  projed-
nání s  případnou další změnou ÚP, 
v této fázi projednávání nemůže být 
do změny č. 2 Územního plánu obce 
Telnice zařazena;

•  žádost pana Zemka týkající změny 
svozu směsného odpadu v  letních 
měsících. Zastupitelstvo vyhodno-
tí systém třídění odpadu na konci 
letošního roku a  následně se do-
hodne na kalendáři svozů pro pří- 
ští rok;

•  sdělení VAS Židlochovice, že obec 
Telnice nesplňuje ani jednu z podmí-
nek dotačního programu s  názvem 
„Dešťovka“;

•  pozitivní výsledky supervize společ-
nosti Spokojený senior – KLAS, z. s., 
a  vyslovuje poděkování paní Marii 
Fialové za vynikající výsledky při prá-
ci se seniory a vedení Klubu aktivních 
seniorů v Telnici;

•  zveřejnění veřejné vyhlášky – 
Oznámení o  projednávání návrhu 
změny č. 2  územního plánu Telnice 
a vyhodnocení jeho vlivů na udržitel-
ný rozvoj území;

•  inventarizační zprávu za rok 2016 bez 
výhrad;

•  dosavadní závěry inventarizace 
obecních pozemků v  k. ú. Telnice  
u Brna;

•  zprávu starosty obce o  problémech 
s  černými skládkami na obecních 
pozemcích u železniční trati a dopise 
obyvatelům ulice Hliníky k  této pro-
blematice;

•  informaci starosty o jednání s nájem-
cem telnického rybníka o  provádění 
pravidelných údržbových prací v tel-
nickém rybníku a  jeho nejbližším 
okolí; nájemce přislíbil pečlivější péči 
o rybník a jeho blízké okolí;

•  odvolání proti rozhodnutí č.j. 
1154/17, spis. zn. 617/17/SÚ/EH pana 
Pavla Čáslavy – stavební řízení: chod-
ník u Rybníka;

•  informaci předsedy finančního vý-
boru o  projednání zprávy o  přezku-
mu hospodaření obce Telnice za rok 
2016, ke kterému nemá finanční vý-
bor žádné výhrady.

Zastupitelstvo obce Telnice 
neschvaluje:
•  žádost Asociace rodičů a přátel zdra-

votně postižených dětí v ČR, z.s., Klub 
RADOST;

•  žádost o podporu Linky bezpečí, z. s.
František Kroutil, starosta obce
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DOPIS VŠEM TELNICKÝM ORGANIZÁTORŮM

  VÝSLEDKY AUDITU  
FAMILY FRIENDLY COMMUNITY 

HLASOVÁNÍ O NAVRŽENÝCH OPATŘENÍCH DOHODY O CÍLECH 

Vážení zástupci telnických organizací, 
spolků a organizátorů,

dovolte mi, abych vás tímto s předsti-
hem srdečně pozval na společné setká-
ní, na kterém bychom si navzájem zkon-
zultovali termíny zvažovaných či připra-
vovaných kulturních, společenských, 
sportovních či jakýchkoliv dalších akcí 
v  naší obci na rok 2018, které by bylo 
možné vložit do obecního kalendáře na 
příští rok. 

Pozvánku zveřejňuji v předstihu pro-
to, aby bylo možné termíny akcí včas 
promyslet či projednat ve výborech 
či komisích. Těším se na setkání ve  

čtvrtek 12. října 2017 v 18 hod. v zase-
dací místnosti obecního úřadu Telnice.

Srdečné pozvání je jmenovitě urče-
no: Základní škole a Mateřské škole Tel-
nice, telnické farnosti, telnickému So-
kolu, telnické jednotě Orla a Spolku pro 
postavení a udržování Orlovny v Telnici, 
házenkářům Sokola Telnice, telnickým 
SUPům, Telnickému sluníčku, Myslivec-
ké spolku Telnice, Sboru dobrovolných 
hasičů Telnice a  hasičské jednotce, Mi-
lovníkům dobrého vína, Sportovnímu 
rybářskému klubu Telnice, telnickému 
KLASu, Pobočnému spolku zdravotně 
postižených Brněnska, z. o. Telnice, fot-

balistům Fotři Telnice, telnickým chova-
telům, vodáckému klubu Vorvaň Tenne-
ssee, Telnickému folklornímu souboru, 
Obci Telnice či jednotlivým organizá-
torům: Zdeňkovi a  Michalu Kubíčko-
vým, Olze Netolické, Svatoslavu Mota-
lovi, Leoně Bímové, Monice Hanikové 
a  všem dalším, kteří v  Telnici pořádají 
jakékoliv aktivity, které by bylo vhodné 
zaznamenat do telnického kalendáře.

Děkuji všem výše jmenovaných za do-
savadní spolupráci a těším se na společ-
né setkání.

S přátelským pozdravem
František Kroutil, starosta obce

Ve čtvrtek 1. června 2017 projedná-
valo zastupitelstvo obce Telnice, na 
svém pravidelném zasedání, návrh Plá-
nu opatření a Dohody o cílech k auditu 
Family Friendly Community, se kterým 
jsme se v  naší obci v  první polovině 
letošního roku průběžně seznamova-
li.  Cílem auditu Family Friendly Com-
munity je naplnění jeho významu, a to 
stát se obcí, která je přátelská rodině, 
ve které se dobře žije všem jejím oby-
vatelům napříč generacemi. Na auditu 
pracovala jedenáctičlenná projektová 
skupina, jejímž úkolem bylo vytvoření 
Plánu opatření a  následné zpracování 
Dohody o  cílech, která obsahuje jed-
notlivá opatření.  Plány opatření byly 
vytvořeny členy projektové skupiny 
na II. workshopu k auditu za účasti zá-
stupce realizátora projektu paní Lenky 
Šebelové. Pro sestavení Plánu opatření 
využila projektová skupina podnětů, 
které vzešly od občanů v  dotazníko-
vém šetření a  z komunikace členů 

projektové skupiny s  občany. Celkem 
bylo zastupitelstvu obce předloženo 
18 opatření. Po pečlivém projednání 
jich zastupitelé nakonec schválili 14. 
Tato opatření jsou dále rozpracována 
v  Dohodě o  cílech, která bude závaz-
ným materiálem obce k  naplňování 
schválených opatření po dobu tří let.  
Dohoda o cílech obsahuje tato schvá-
lená opatření: 
•  vítání občánků – stávající aktivita 

obce, 
•  pořízení a instalace herních prvků  

do zahrady mateřské školy, 
•  úprava školní zahrady, 
•  podpora vzniku dramatického  

kroužku, 
•  podpora vzniku kroužku keramiky, 
•  příprava terénní cyklodráhy, 
•  zachování noční linky, 
•  odborné poradenství při péči 

o osobu blízkou, 
•  pracovník pro zajištění potřeb pro 

osamělé občany, 

•  domov pro seniory – pokračovat 
v získání stavebního povolení, 

•  podpora KLASU, 
•  rekonstrukce, úprava dětských hřišť, 

bezpečné dětské zahrady, 
•  zachování dotační podpory, 
•  realizace parku v nádražní čtvrti. 

Následující opatření nebyla schvále-
na: pořízení a  instalace interaktivní ta-
bule do mateřské školy, podpora vzniku 
kroužku mažoretek, hledání vhodné 
lokality pro fotbalové hřiště a  přípra-
va veřejného ohniště.  Bližší informace 
o průběhu hlasování naleznete v násle-
dujícím článku.

Schválená opatření budou postupně 
realizována a  za pomoci vás občanů 
uplatňována v  jednotlivých životních 
fázích. Děkujeme všem, kteří se zapojili 
do dotazníkového šetření a  svými ná-
pady, náměty a  připomínkami přispěli 
k  sestavení Plánu opatření a  následně 
Dohody o cílech.
Pavla Chovancová, pověřená osoba auditu

V  souvislosti s  navrženými opatření-
mi rámci návrhu Dohody o  cílech hla-
sovalo zastupitelstvo obce o  jednotli-
vých návrzích samostatně. Hlasování 
zastupitelů uvádíme níže. Z  těch opat-
ření, která byla jednotlivě schválena, 
pak bylo utvořeno společné usnesení, 
a  tedy i  finální znění Dohody o  cílech, 
která je důležitým výstupem auditu Fa-
mily Friendly Community.

Na počátku hlasování bylo přítomno 
9  zastupitelů z 11: Pavla Chovanco-

vá, Leona Bímová, Marie Fialová, Petr 
Gabrhel, Miroslav Homola, Josef Hraz-
díra, Pavel Oborný, František Kroutil 
a  Jiří Dudák). Martin Kočí dorazil poz-
ději, Kateřina Umlášková byla omlu- 
vena. 

Opatření č. 1 – Pokračování vítání  
občánků (stávající aktivita obce)
Hlasování o opatření č. 1: 
pro 9 hlasů, proti 0, zdržel se 0. 
Opatření č. 1 bylo schváleno.

Opatření č. 2 – Pořízení a instalace her-
ních prvků do zahrady mateřské školy
Hlasování o opatření č. 2: 
pro 9 hlasů, proti 0, zdržel se 0. 
Opatření č. 2 bylo schváleno.

Opatření č. 3 – Pořízení a instalace 
interaktivní tabule do mateřské školy
Hlasování o opatření č. 3: 
pro 1 hlas (Chovancová), proti 6 (Bímová, 
Fialová, Gabrhel, Homola, Hrazdíra, 
Oborný), zdrželi se 2 (Kroutil, Dudák). 
Opatření č. 3 nebylo schváleno.
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HODNOCENÍ AUDITU FAMILY FRIENDLY COMMUNITY

Opatření č. 4 – Úprava školní zahrady
Hlasování o opatření č. 4: 
pro 8 hlasů, proti 1 (Homola), zdržel se 0. 
Opatření č. 4 bylo schváleno.

Opatření č. 5 – Podpora vzniku  
dramatického kroužku
Hlasování o opatření č. 5: 
pro 7 hlasů, proti 2 (Bímová, Hrazdíra), 
zdržel se 0. 
Opatření č. 5 bylo schváleno.

Opatření č. 6 – Podpora vzniku  
kroužku keramiky
Hlasování o opatření č. 6: 
pro 7 hlasů, proti 1 (Oborný), zdržel se 1 
(Hrazdíra). 
Opatření č. 6 bylo schváleno.

Opatření č. 7 – Podpora vzniku 
kroužku mažoretek
Hlasování o opatření č. 7: 
pro 3  hlasy (Chovancová, Kroutil, Du- 
dák), proti 5 (Bímová, Fialová, Gabrhel, 
Hrazdíra, Oborný), zdržel se 1 (Ho- 
mola). 
Opatření č. 7 nebylo schváleno.

Opatření č. 8 – Hledání vhodné lokali-
ty pro fotbalové hřiště
Hlasování o opatření č. 8: 
pro 4 hlasy (Chovancová, Kroutil, Dudák, 
Fialová), proti 4 (Bímová, Homola, 
Hrazdíra, Oborný), zdržel se 1 (Gabrhel). 
Opatření č. 8 nebylo schváleno.

Opatření č. 9 – Příprava terénní 
cyklodráhy
Hlasování o opatření č. 9: 
pro 6 hlasů (Chovancová, Kroutil, Fialo- 
vá, Gabrhel, Homola, Oborný) proti 2  

(Bímová, Hrazdíra), zdržel se 1 (Du- 
dák). 
Opatření č. 9 bylo schváleno.

Opatření č. 10 – Zachování noční linky
Hlasování o opatření č. 10: 
pro 9 hlasů, proti 0, zdržel se 0. 
Opatření č. 10 bylo schváleno.

Opatření č. 11 – Příprava veřejného 
ohniště
Hlasování o opatření č. 11: 
pro 2 hlasy (Chovancová, Kroutil), pro-
ti 6 (Bímová, Dudák, Fialová, Homola, 
Hrazdíra, Oborný), zdržel se 1 (Gabrhel). 
Opatření č. 11 nebylo schváleno.

Opatření č. 12 – Odborné poradenství 
při péči o osobu blízkou
Hlasování o opatření č. 12: 
pro 9 hlasů, proti 0, zdržel se 0. 
Opatření č. 12 bylo schváleno.

Opatření č. 13 – Pracovník pro zajištění 
potřeb pro osamělé občany 
Hlasování o opatření č. 13: 
pro 9 hlasů, proti 0, zdržel se 0. 
Opatření č. 13 bylo schváleno.

Opatření č. 14 – Domov pro seniory – 
získání stavebního povolení
Hlasování o opatření č. 14: 
pro 9 hlasů, proti 0, zdržel se 0. 
Opatření č. 14 bylo schváleno.

Opatření č. 15 – Podpora KLASU
Hlasování o opatření č. 15: 
pro 9 hlasů, proti 0, zdržel se 0. 
Opatření č. 15 bylo schváleno.
Na jednání se dostavil člen zastupi-

telstva obce Martin Kočí, od této chvíle 

bylo přítomno 10  členů zastupitelstva 
obce. 

Opatření č. 16 – Rekonstrukce, úprava 
dětských hřišť, bezpečné dětské 
zahrady
Hlasování o opatření č. 16: 
pro 10 hlasů, proti 0, zdržel se 0. 
Opatření č. 16 bylo schváleno.

Opatření č. 17 – Zachování dotační 
podpory
Hlasování o opatření č. 17: 
pro 10 hlasů, proti 0, zdržel se 0. 
Opatření č. 17 bylo schváleno.

Opatření č. 18 – Realizace parku 
v nádražní čtvrti 
Hlasování o opatření č. 18: 
pro 10 hlasů, proti 0, zdržel se 0. 
Opatření č. 18 bylo schváleno.

Zastupitelstvo obce projednalo Do-
hodu o cílech vycházející z auditu Fami-
ly Friendly Community, obsahující navr-
žená opatření č. 1, 2, 4, 5, 6, 9, 10, 12, 13, 
14, 15, 16, 17, 18. Navržená opatření č. 3 
(Pořízení a  instalace interaktivní tabule 
do mateřské školy), č. 7 (Podpora vzniku 
kroužku mažoretek), č. 8 (Hledání vhod-
né lokality pro fotbalové hřiště), č. 11 
(Příprava veřejného ohniště) nebyly do 
Dohody o cílech zařazeny.

Zastupitelstvo obce Telnice schválilo 
Dohodu o cílech vycházející z auditu Fa-
mily Friendly Community v obci Telnice.

Hlasování o návrhu usnesení: 
pro 10 hlasů, proti 0, zdržel se 0. 

FK

V  parném čtvrtečním dopoledni  
dne 3. srpna 2017 zavítala do naší 
obce hodnotitelka auditu Family Fri-
endly Community paní Jitka Crhová. 
Úkolem paní Crhové bylo zhodnotit 
průběh auditu v  naší obci a  následně 

vypracovat hodnoticí zprávu s  dopo-
ručením, zda je naše obec vhodným 
kandidátem k získání certifikátu Family 
Friendly Community, či nikoliv. Setká-
ní s paní Crhovou proběhlo v zasedací 
místnosti obce Telnice za účasti pana 
starosty Františka Kroutila a některých 
členek projektové skupiny – paní Ma-
rie Fialové, Kateřiny Umláškové, Hany 
Kašparové, Veroniky Slezákové, Barbo-
ry Žákové a  Pavly Chovancové. Setká-
ní proběhlo ve velmi milé atmosféře. 
Společně jsme diskutovali, odpovídali 
na otázky paní Crhové, které se týkaly 
průběhu auditu, našich osobních zku-
šeností a získaných poznatků z auditu. 
Všichni jsme se shodli na tom, že díky 
auditu je prorodinné klima v naší obci 
zase o  krok dál. Po tomto setkání se 
paní Crhová vydala do ulic naší obce, 

aby zjistila, jak byl audit vnímán našimi 
občany. Jak naše obec v auditu obstá-
la, se zřejmě dozvíme později v tomto 
roce. Telnice je pro většinu z  nás mís-
tem, kde se dobře žije, a  snad mohu 
dodat, že i  místem, které je přátelské 
rodině. Tímto děkuji všem, kteří jste se 
do auditu jakkoliv zapojili.

Pavla Chovancová, 
pověřená osoba auditu

Dovolte mi ještě prosím dovětek: ze 
skromnosti se Pavla Chovancová ne-
zmínila, že byla osobně pochválena 
hodnotitelkou auditu za velmi vzorné 
administrativní i organizační vedení ce-
lého auditu. Zastupitelstvo obce Telnice 
paní místostarostce vyjádřilo také své 
poděkování. 

František Kroutil, starosta obce
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DOTAČNÍ PROGRAM DEŠŤOVKA SE TELNICE NETÝKÁ

ČESKÁ POŠTA V TELNICI

Dotační program „Dešťovka“ pro 
vlastníky či stavebníky rodinných a  by-
tových domů na využití srážkové a  od-
padní vody v  domácnosti i  na zahradě 
se Telnice bohužel netýká. K  množícím 
se dotazům ohledně tohoto dotační-
ho programu na podporu udržitelného 
hospodaření se srážkovou vodou v do-
mácnostech uvádíme následující: 

Naše obec nespadá do seznamu tzv. 
„suchých obcí“, jinými slovy nesplňujeme 
ani jedno z níže uvedených kritérií stano-
vené Státním fondem životního prostředí:

•  V obci či její části bylo nutné od po-
čátku roku 2014 alespoň jednou za-
jistit náhradní zásobování pitnou 
vodou přistavením mobilního zdroje, 
dovozem či dopouštěním pitné vody 
z  jiného zdroje do vodojemu záso-
bujícího místní vodovod nebo do 
individuálních zdrojů pitné vody, a to 
z důvodu nedostatku vody v obvykle 
používaných zdrojích. Nevztahuje se 
na zajištění náhradního zásobování 
pitnou vodou z důvodu havárie, kon-
taminace apod. 

•  V obci či její části bylo od roku 2014 
opatřením obecné povahy vydaným 
formou veřejné vyhlášky či jiným pro-
kazatelným způsobem (např. rozeslá-
ním hromadného e-mailu, vyhláše-
ním obecním rozhlasem) opakovaně 
omezeno používání vody, a  to mini-
málně ve dvou různých letech. 

•  V obci či její části bylo od roku 2014 
opatřením obecné povahy vydaným 
formou veřejné vyhlášky či jiným 
prokazatelným způsobem (např. ro-
zesláním hromadného e-mailu, vy-
hlášením obecním rozhlasem) dlou-
hodobě omezeno používání vody, 
a  to minimálně na dobu tří měsíců 
v jednom roce.
Z  tohoto důvodu bohužel není mož-

né pro telnické občany čerpat dotaci 
„Dešťovka“. Dotaz, zda naše obec splňu-
je výše uvedená kritéria, zodpověděla 
Vodárenská akciová společnost, která 
v Telnici pečuje o vodovod.

Ilona Kučerová

Jednání s Českou poštou nebyla a ne-
jsou jednoduchá. Pošta vystupuje po 
celou dobu ze své dominantní pozice 
a na individuální řešení prakticky nesly-
ší. Mnozí obchodníci a  vyjednavači by 
to pojmenovali slovy „Ber, nebo nech“. 
Shrňme si základní varianty řešení sou-
časné situace:

Varianta:  
Obec přijme nabídku pošty
•  Česká pošta provede na své náklady 

interiérové úpravy podle vzájemné 
dohody (můžeme to nazývat částeč-
nou modernizací prostor).

•  Obec převezme všechna rizika spo-
jená s  poštovním provozem, s  vel-
kou pravděpodobností i očekávanou 
ztrátu z provozu, která se bude pohy-
bovat v řádech jednotek statisíců roč-
ně (první odhady hovoří o 200 000 – 
300 000 Kč za rok).

•  Obec získá možnost ovlivnit otevírací 
dobu pošty a pokusí se ji sladit s pro-
vozem obecního úřadu, tzn. že veřej-
nost by mohla získat tři dny s otevíra-
cí dobou do 18 hod., dva dny by bylo 
otevřeno po kratší dobu do 12 hod.

•  Nemělo by dojít k  zásadní změně 
v  objemu poskytovaných služeb 
oproti současnému stavu.

•  Pro poštovní účely bude třeba vyhra-
dit alespoň 1,5 pracovního úvazku, 
aby mohl být zachován samostatný 
provoz pošty (je třeba pokrýt dovo-
lenou, nemocenskou, OČR, školení 
apod.).

Varianta:  
Obec nepřijme nabídku pošty
•  Česká pošta ukončí jednání s  obcí 

a  nabídne pobočku dalším subjek-
tům. Pokud o ni bude zájem, mohou 
se poštovní služby poskytovat dále 
v budově OÚ anebo také někde jinde 
(třeba v nějaké jiné obchodní provo-
zovně), rozsah poskytovaných služeb 
bude věcí dohody pošty a  nového 
partnera.

•  Obec prakticky ztratí vliv na otevíra-
cí dobu, rozsah a  kvalitu poskytova-
ných poštovních služeb.

•  V  případě, že tento první partner 
ukončí provoz poskytování poštov-
ních služeb, bude Česká pošta hledat 
nového partnera. Doba takového dal-
šího hledání není ničím omezena. Po 
tuto dobu není garantováno posky-
tování služeb Pošty partner v Telnici. 
(Obec se jistě může znovu přihlásit 
jako zájemce o poskytování služeb).

Dosavadní vývoj směřuje k  dohodě 
s Českou poštou. Přes poměrně dlouhé 
diskuse zastupitelů mezi sebou i s před-
staviteli pošty snad zvítězí rozum a zá-
jem samotných občanů naší obce. Pošta 
je dnes klíčovou institucí pro starší spo-
luobčany a důležitou i pro všechny další 
věkové kategorie. Z nejbližších sousedů 
můžeme jmenovat například obec Mě-
nín, která se také rozhodla vzít poštovní 
služby pod svá křídla. 

Jednání dále pokračují. Poštovní po-
bočka je v  Telnici citlivé téma. V  příš-
tím roce si připomeneme 30. výročí 
od spuštění místní pošty, na kterou se 
občané načekali. Je dobře, že naděje na 
pokračování provozu pošty v seriózním 
duchu a kvalitě zůstává v dohlednu.   FK
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VOLBY DO POSLANECKÉ 
SNĚMOVNY PARLAMENTU ČR 

Ve  dnech 20. a  21. 
října 2017 se konají 
řádné volby do Posla-
necké sněmovny Par-
lamentu ČR. Volební 
místnost se bude na-
cházet tradičně v  bu-

dově Základní školy Telnice. V pátek 20. 
října 2017 bude možné volit od 14 do 
22 hodin, v sobotu 21. října 2017 pak od 
8 do 14 hodin. Upozorňujeme všechny 
oprávněné voliče, aby si včas zkontro-
lovali platnost svých osobních dokladů, 
zvláště pak občanského průkazu. V pří-
padě, že volič projeví zájem o  vydání 
voličského průkazu, musí se na obecní 
úřad obrátit nejpozději 13. října 2017, 
kdy končí lhůta pro doručení žádosti 
o vydání voličského průkazu. Děkujeme 
za pochopení. 

HOSPODAŘENÍ OBCE  
V ROCE 2016 PROBĚHLO 
S KLADNÝM VÝSLEDKEM

V  roce 2016 činily celkové příjmy 
obce Telnice celkem 22  331  486,62 ko- 
run, celkové výdaje dosáhly částky 
19 617 460,86 korun, takže saldo příjmů 

a výdajů je kladné ve výši 2 714 025,76 
korun. Děkujeme všem, kteří se na tomto 
velmi dobrém výsledku jakkoliv podíleli. 

INVENTARIZACE OBECNÍCH 
POZEMKŮ

Inventarizace obecních pozemků pro-
bíhala i  v  letních měsících a  zastupitel-
stvo obce opět projednávalo další balík 
nových nájemních, kupních či směn-
ných smluv. Velkou porci práce na tomto 
díle odvedla Marta Klanicová, ne všech-
na jednání byla jednoduchá a ne všech-
na skončila dohodou. Nicméně dosa-
vadní revize a následné opravy nevyho-
vujícího stavu či aktualizace nájemních 
či vlastnických vztahů se chýlí ke konci. 
Je pravděpodobné, že bychom mohli 
být hotovi do konce letošního roku. 

ZATEPLENÍ BUDOVY OÚ TELNICE 
Budova obecního úřadu Telnice za-

žívá v  letošním roce velké změny. Nej-
dříve byl na jaře přistaven výtah, vy-
měněny vstupní dveře a  přistavena 
rampa pro najíždění invalidních vozíků 
a dětských kočárků. Následovala výmě-
na posledních oken, která ještě nebyla 
vyměněna za plastová. Letní měsíce 
přinesly zateplení pláště budovy a  no-
vou fasádu. S  tím souvisela spousta 

dalších drobností, namátkou můžeme 
jmenovat odstranění bezpečnostních 
mříží na oknech pošty (nová okna jsou 
instalována s  bezpečnostním prvkem), 
kompletní výměna okapů a svodů, na-
tření oken, dveří a mříží budovy Šatlavy, 
výměna dvířek na všech otvorech bu-
dovy, výměna cedulí a  nápisů (obecní 
úřad, pošta), instalace nového stojanu 
na informační cedule pošty, odstranění 
dvojitého sloupu elektrického vedení, 
instalace nové lampy veřejného osvět-
lení na fasádě budovy OÚ a  brzy ještě 
bude provedena instalace nového hro-
mosvodu (původní bohužel nevyho-
voval novým normám). Počátkem léta 
byla také uvnitř instalována do někte-
rých místností budovy vnitřní klimatiza-
ce a v závěru léta také připraveny pro-
story uvnitř Šatlavy na nový keramický 
kroužek (vchod je z Masarykova náměs-
tí, jako dříve do vinárny). Barevné pro-

ZPRÁVY Z OBECNÍHO ÚŘADU

Snaha telnických obyvatel recyklovat 
staré a  nepoužívané elektrospotřebiče 
se již několik let vyplácí. Naše obec ob-
držela certifikát vypovídající nejen o pří-
nosech třídění televizí a  počítačových 
monitorů, ale také o  velkém významu 
sběru drobných spotřebičů, jako jsou 
mobilní telefony. Díky environmentál-
nímu vyúčtování společnosti ASEKOL 
můžeme nyní přesně vyčíslit, kolik elek-
trické energie, ropy, uhlí, primárních 
surovin či vody jsme díky recyklaci vy-
sloužilého elektra ušetřili ekosystému 
Země. Víme také, o jaké množství jsme 
snížili produkci skleníkových plynů CO2 
nebo nebezpečného odpadu. Informa-
ce vycházejí ze studií neziskové společ-
nosti ASEKOL, která s obcí dlouhodobě 
spolupracuje na recyklaci vytříděných 
elektrozařízení.

Z Certifikátu Environmentálního vy-
účtování společnosti ASEKOL vyplývá, 
že občané naší obce v loňském roce vy-

třídili 43 televizí, 6 monitorů a 680,00 kg 
drobných spotřebičů. Tím jsme uspořili 
22,84 MWh elektřiny, 1 319,76 litrů ropy, 
100,31 m3 vody a  0,82 tun primárních 
surovin. Navíc jsme snížili emise skle-
níkových plynů o  4,68 tun CO2 ekv., 

a  produkci nebezpečných odpadů  
o 20,97 tun. Výsledek studie jednoznač-
ně prokázal, že zpětný odběr elektro-
zařízení, i  těch nejmenších, má neza-
nedbatelný pozitivní dopad na životní 
prostředí. Když si uvědomíme, že re-
cyklace běžných 100 televizorů uspoří 
spotřebu elektrické energie pro domác-
nost až na 4 roky, nebo ušetří přibližně  
400 litrů ropy potřebných až k  sedmi 
cestám do Chorvatska, jsou to impo-

zantní čísla. Pozitivní zprávou pro uži-
vatele počítačů také je, že odevzdání 
10 vysloužilých monitorů ušetří spotře-
bu energie potřebnou pro chod note-
booku po dobu necelých 5  let. Všichni 
ti, kteří tříděním takto zásadně přispí-
vají k ochraně životního prostředí, si za-
slouží obrovský dík.

Studie LCA posuzuje systém zpětné-
ho odběru CRT televizorů, počítačových 
monitorů a  drobného elektrozařízení. 
Hodnotí jejich sběr, dopravu a  zpraco-
vání až do okamžiku finální recyklace 
jednotlivých frakcí vyřazených spotře-
bičů do nového produktu. Pro každou 
frakci byly vyčísleny dopady na životní 
prostředí. Výsledky studie jsou prezen-
továny jako spotřeba energie, surovin, 
emise do ovzduší, vody a  produkce 
odpadu. Konečná bilance vyzněla pro 
zpětný odběr elektrozařízení jedno-
značně pozitivně, a  to ve všech aspek-
tech.  FK

  NAŠE OBEC RECYKLACÍ ELEKTROSPOTŘEBIČŮ  
VÝRAZNĚ ULEVILA ŽIVOTNÍMU PROSTŘEDÍ
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vedení nové fasády se jeví jako zdařilé, 
alespoň podle prvních reakcí kolem-
jdoucích. Budova obecního úřadu tak 
získala nejen nový kabát, ale postupně 
se proměňuje i zevnitř. V druhé polovi-
ně roku čeká obec finalizace podmínek 
spolupráce s  Českou poštou o  případ-
ném převzetí pobočky a  spuštění pro-
jektu Pošta Partner. Pošta slibuje další 
interiérové úpravy uvnitř poštovního 
části, tak uvidíme, nakolik se podaří 
s  poštou dohodnout na rozumných 
podmínkách. Děkujeme všem, kteří se 
na realizaci tohoto rozmanitého projek-
tu podíleli a ještě podílet budou.

VÍCEPRÁCE PŘI PROJEKTU 
STAVEBNÍ ÚPRAVY OÚ

Projekt Stavební úpravy OÚ zahrno-
val výstavbu nového výtahu, výměnu 
dveří a  stavbu nové nájezdové rampy 
u vchodu do budovy OÚ Telnice. Došlo 
k drobným vícepracem a méněpracem, 
v  našem případě činil rozdíl 37  960,37 
Kč bez DPH. Což de facto odpovídá roz-
dílu, který schválilo zastupitelstvo obce 
dodavateli pro dodání kvalitnějších 
dveří, než byly původně naplánovány 
v projektu. Použito bylo kvalitnější dře-
vo i doplňkové vybavení (kování) dveří. 

VÝSLEDKY NABÍDKOVÉHO ŘÍZENÍ 
NA MATERIÁL PŘI ZATEPLENÍ 
BUDOVY OÚ TELNICE

Nabídky zahrnovaly: 500 m2 polysty-
renu 10  cm, 2  500  kg lepidla, 3  000  ks 
hmoždinek, 605 m2 perlinky, 90 bm so-
klové lišty, 300 bm rohové lišty, 288 bm 
začišťovací okenní lišty a  dopravu. Do-
ručeny byly nabídky:

1.   STAREX, s. r. o.  
 76 222,31 Kč bez DPH

2.   Stavebniny DEK, a. s.  
 76 656,76 Kč bez DPH

3.   TRANSPED CZ, s. r. o. 
 98 257,50 Kč bez DPH

Dále byly doručeny nabídky na fasád-
ní omítku o výměře 500 m2:

1. Paulín CZ, s. r. o.: SILOX 150 
 44 352 Kč bez DPH

2.   STAREX, s. r. o.: Baumit Silikon Top 1,5 
 45 041,50 Kč bez DPH

3. STAREX, s. r. o.: Ceresit Silikon 1,5 
 54 545,50 Kč bez DPH

PODMÍNKY ZAPŮJČENÍ LEŠENÍ  
PRO REALIZACI ZATEPLENÍ 
BUDOVY OÚ TELNICE

Při zapůjčení lešení byla spolupráce 
navázána se společností Kateřina Mac-
ková, Brno, za těchto podmínek:

jeho dlouholetým zákazníkem a  v  po-
slední době se bohužel dostupnost sig-
nálu zásadně zhoršila. Reakce operátora 
na stížnost a reklamaci je zatím v kvali-
tě poskytovaných služeb neznatelná. 
V Telnici však dochází k úpravě teleko-
munikační sítě tohoto operátora, takže 
do příštího vydání Telnického zpravo-
daje budeme situace sledovat a  podá-
me výsledek tohoto pozorování. 

VALNÁ HROMADA KTS EKOLOGIE 
V TELNICI 

Telnice hostila ve čtvrtek 29. červ-
na 2017 valnou hromadu odpadové 
společnosti KTS Ekologie, s. r. o., jejímž 
spoluvlastníkem je i naše obec. Na pro-
gramu setkání bylo schválení účetní 
závěrky za minulý rok a také personální 
změny ve vedení společnosti. Zástupci 
36 společníků, kterými jsou pouze obce 
a města Jižní Moravy, se sešli ve velkém 
sále orlovny a po ukončení oficiální části 
programu zamířili do ulic Telnice. První 
cesta vedla do kostela sv. Jana Křtitele. 
Starostové si také prohlédli část Histo-
rické naučné stezky a mohli se seznámit 
s jejím autorem – uměleckým kovářem 
Ivo Lorenzem, který jim ve své dílně 
předvedl kus svého řemesla: někteří 
si mohli odnést poctivé ručně kované 
hřebíky a podkovičku. V sále orlovny si 
mohli prohlédnout obnovené telnické 
kroje, jejichž malou výstavu zde pro ně 
připravila Renata Jahodová. Děkujeme 
za spolupráci restauraci Stanislava Krá-
le i  zaměstnancům orlovny, stejně tak 
i  Renatě Jahodové a  Ivo Lorenzovi za 
prezentaci jejich řemesel.

•  montáž, demontáž  45 Kč/m2

•  nájem 1,20 Kč/m2/den
•  doprava (tam i zpět) 3 500 Kč
Skutečná cena, za kterou bude leše-

ní nakonec zapůjčeno, bude vycházet 
z  reálného času, po který se lešení na-
cházelo u budovy OÚ Telnice, odhado-
vaný předpoklad činil cca 2 měsíce.

LETNÍ PRÁCE PRACOVNÍ ČETY
Kromě tradiční údržby veřejného pro-

stranství formou sečení trávy se pracov-
ní četa věnovala také pomoci ve škol-
ních budovách (o všech činnostech po-
jednává článek pana ředitele na straně 
20). Do únosné míry se zalévaly stromy 
čerstvě i dříve vysazené, byly prováděny 
obnovy ochranných nátěrů na dětských 
hřištích a  obecním mobiliáři, další sta-
vební úpravy uvnitř i  vně budovy OÚ 
v  souvislosti s  pracemi na zateplení. 
Řada zaměstnanců obecního úřadu si 
čerpala řádnou dovolenou, proto nám 
vypomáhali také průběžně čtyři mladí 
brigádníci: Jiří Budík, Štefan Esterka, Da-
vid Linhart ml. a Jiří Daniel. Nezbytné je 
také připomenout, že na pracovní četě 
zůstala technická příprava všech kul-
turních aktivit obce (promítání letního 
kina, Folklorní den a Malá napoleonská 
bitva). Děkuji všem zaměstnancům za 
spolupráci.

STÍŽNOST NA MOBILNÍ SLUŽBY 
OPERÁTORA O2 

Na základě četných podnětů z řad tel-
nických občanů – zákazníků O2 – jsem 
se rozhodl podat stížnost (reklamaci) 
operátorovi O2 na kvalitu signálu toho-
to mobilního operátora. Obecní úřad je 

Valná hromada KTS Ekologie
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Nová vodní nádrž v Kobylnicích

 VEŘEJNÉ WC NA HŘBITOVĚ
Veřejné záchodky na telnickém hřbi-

tově slouží volně veřejnosti v otevíra-
cí době telnického hřbitova. Přístup 
k  nim má kdokoliv. Úklid záchodků 
(dámského a pánského) má na starosti 
obecní úřad, takže se snažíme v  rám-
ci možností udržovat pořádek v obou 
místnostech, doplňovat hygienické 
prostředky a  samozřejmě záchodky 
pravidelně čistíme. Při kontrole čistoty 
záchodků, která proběhla v  polovině 
srpna, bylo zjištěno, že některý z  ná-
vštěvníků provedl potřebu takovým 
způsobem, že se to nehodí ani popi-
sovat. Bohužel se tak stalo na dámské 
toaletě, což však nemusí znamenat, 
že je viníkem žena. Úklid takového 
„nepořádku“ bychom nikomu nepřá-
li. Proto žádáme všechny o  to, aby 
v  těchto prostorách byla dodržována 
základní hygienická pravidla. Nedo-
vedu si představit, jak se musely cí-
tit ženy, které otevřely dveře tohoto 
záchodu před tím, než byl proveden 
úklid. Věřím, že autorem tohoto ne-
chutného zážitku nebyl žádný z obča-
nů naší obce. Skutečně si sem odskočí 
často i  lidé, kteří jedou hromadnou 
dopravou nebo i  spousta cizích a  ne-
známých návštěvníků hřbitova. Pokud 
se budou podobné situace opakovat, 
budeme nuceni přistoupit k  tomu, že 
se veřejné záchodky uzavřou. Nechce-
me si utrhnout ostudu mezi slušnými 
lidmi, kteří se bohužel mohou nechtě-
ně stát svědky velice nepříjemné situ-
ace. V  případě, že zjistíte nepořádek 
na těchto WC, přijďte to prosím zavčas 
ohlásit na obecní úřad, aby bylo mož-
né provést co nejdřívější úklid těchto 
prostor. Děkujeme všem za pochope-
ní.

SBĚR ŠROTU
V jarních měsících se na zastupitel-

stvu projednávaly žádosti SDH Telnice 
a  házenkářů Sokola Telnice o  prove-
dení sběru šrotu (pod hlavičkou obce). 
Zastupitelé se jednoznačně neshodli, 
kterou z uvedených žádostí podpořit 
a doporučili oběma organizacím, aby 
se vzájemně dohodly na řešení vznik-
lé situace. K  dohodě nakonec došlo 
a po projednání na schůzi SDH Telni-
ce byla podána nová žádost házenká-
řů Sokola Telnice a avizována dohoda 
s  SDH Telnice. Díky uskutečnění této 
dohody tedy schválení žádosti házen-
kářů nic nebránilo, a  žádost tak byla 

PŮVODNÍ BUBLINKOVÉ FOLIE 
DOSLOUŽILY

V  rámci demontáže nafukovací spor-
tovní haly byly ekologicky zlikvidovány 
dvě vrstvy bublinkových folií, které už 
doslova dosloužily. Při demontáži se to-
tiž obě folie brigádníkům přímo drolily 
v  rukách. Obec tedy přistoupila k poří-
zení nové jediné izolační folie, která by 
svými vlastnostmi měla nahradit dosa-
vadní dvě staré folie. Dodavatel Techtex 
slibuje větší energetické úspory, nechá-
me se překvapit. Celková cena folie vč. 
dopravy od výrobce z východních Čech 
činila 124 370 Kč, v době uzávěrky zpra-
vodaje jednala obec o slevě na dopravě 
tohoto materiálu, kterou by bylo možné 
uspořit zhruba 10 tisíc korun.

VYÚČTOVÁNÍ PROJEKTU LETNÍHO 
HLÍDÁNÍ DĚTÍ 2017

Do letošního dvoutýdenního pro-
jektu Letního hlídání dětí v  mateřské 
škole se zapojilo celkem 47 dětí. O hlí-
dání se pedagogicky staraly učitelky 
mateřské školy Veronika a  Ivana Slezá-
kovy za asistence Moniky Blaženkové. 
Včetně stravného bylo celkem uhraze- 
no 34 212 korun, náklady činily celkem 
33 625 korun. Kladný rozdíl hospodaře-
ní ve výši 587 korun bude použit pro ná-
kup hraček pro MŠ Telnice. Organizačně 
měla tento projekt letos na starosti paní 
Ilona Kučerová. Stravování dětem zajiš-
ťovala restaurace Stanislava Krále na or-
lovně. Všem zúčastněným děkujeme za 
spolupráci. Věříme, že stejně jako v mi-
nulých letech přišla tato mimořádná 
služba obce Telnice rodičům vhod a dě-
tem se připravený zábavný program 
líbil. V  rámci přípravných prací tohoto 
projektu byly uspořádány pro personál 
i veřejnost kurzy první pomoci a hygie-
nické minimum.

František Kroutil, starosta obce

kladně projednána. Sběr šrotu pak 
proběhl 3. června 2017 (viz článek na 
straně 13).

NEDOSTATEK VODY  
VE ZLATÉM POTOCE 

V sobotu 1. července 2017 provedl na 
základě upozornění občanů obce sta-
rosta Telnice kontrolu příčiny kritického 
stavu hladiny ve Zlatém potoce. Kory-
tem potoka protékalo tak zoufale málo 
vody, že si voda stěží hledala cestu mezi 
vyčnívajícími kameny na samotném 
dně. O  tom, jak tento stav (ne)přežili 
zde žijící živočichové, ani není možné 
hovořit. Jistě, panovalo veliké sucho 
a  vysoké teploty. Nicméně při kontro-
le horního toku potoka bylo zjištěno, 
že v Kobylnicích probíhalo napouštění 
nové nádrže, a to i přesto, že přes dřevě-
ný jez protékalo sotva pár litrů vody dál 
do Sokolnic a  Telnice. Alarmující stav 
byl ohlášen všem institucím, které se 
mají touto problematikou zabývat: Po-
vodí Moravy, České inspekci životního 
prostředí a odboru životního prostředí 
Městského úřadu Šlapanice. Víkendová 
bezradnost nad porušením povolení 
nakládání s vodami od uvedených insti-
tucí vyústila do ručního ucpání přítoku 
vody do nové kobylnické vodní nádrže. 
Veškerá voda tak mohla dále protékat 
potokem do dalších vesnic. Provozo-
vatel kobylnických vodních nádrží by 
měl respektovat zachování minimální 
průtočnosti. V  případě tak rozsáhlého 
sucha a nízké hladiny protékající vody 
přeci není možné, aby dále probíhalo 
napouštění rybníka a  v  krajině za ním 
hynul život! Všechny zmíněné instituce 
byly požádány o precedentní dořešení 
této kauzy. Představa, že nám Zlatý po-
tok vyschne a  o pár kilometrů výše se 
vodou zalévají trávníky pro podnikání, 
je naprosto nepřijatelná.
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 VÝZNAMNÁ ŽIVOTNÍ JUBILEA TELNICKÝCH OBČANŮ

Srdečně blahopřejeme!  Obec Telnice

V červnu 2017 oslavili významné narozeniny: Jaroslav 
Řičánek (Masarykovo nám.), Jarmila Hrdličková (Dra-
ha), Pavel Strakatý (Za sokolovnou), Miroslav Šustr 
(Draha), Anna Svobodová (V dědině), Pavel Mrkvica 
(Za sokolovnou) a Věra Jahodová (Růžová).

V červenci 2017 si svá jubilea připomněli: Oldřiška Matěj-
ková (Za sokolovnou), Jan Král (Za sokolovnou), Hana 
Sobotková (Za sokolovnou), Vladimír Zeman (Brněn- 
ská), Josef Müller (Palackého), Marie Přerovská (V dě-
dině), Miluše Ledvinová (Na vilách) a Marie Kristová 
(Brněnská).

Etnografka 
PhDr. Věra 
Kovářů, kte-
rá připravuje 
knihu o Regi-
onu Cezava, 
a tedy i o naší 

obci, žádá občany Telnice o  spolupráci 
při hledání starých fotografií, které by 
zobrazovaly život na naší vsi počátkem 
20. století. Může se jednat o  fotografie 
z  běžného denního života tehdejších 
obyvatel, ale i  slavností (hody, tradi-
ce a  zvyky, svatby apod.). Fotografie 
je možné přinést na obecní úřad, kde 
budou pouze naskenovány a  obratem 
majiteli vráceny. Děkujeme předem za 
spolupráci. 

 Obecní úřad Telnice

Jiří Večeřa pracoval pro obecní úřad 
v Telnici s různými přestávkami a s růz-
nou pracovní náplní od roku 2012. 
Vytáhlou, hubenou postavu „Večer-
níčka“ nešlo na obecním dvoře pře-
hlédnout. Stejně tak i  jeho svérázný 
humor a přístup k životu. V posledních 

letech bojoval sám se sebou a  tento 
boj bohužel postupně prohrával. Přes-
to člověk mohl stále za jeho brýlemi 
zahlédnout oči dobrého člověka… 
Chtěl bych jménem našeho obecního 
úřadu Jirkovi poděkovat za vše, co pro 
svou rodnou vesnici vykonal. A kdo se 

umíte modlit, občas si na něj prosím  
vzpomeňte.

P. S. Slíbil jsem mu už dávno, že se ni-
kdy jeho fotka neobjeví v našem zpra-
vodaji a ani v tomto posledním rozlou-
čení proto neudělám výjimku. 

František Kroutil

Po dohodě s vedením obce Telnice 
vám oznamujeme, že s  platností od 
1. září 2017 dochází k zavedení úřed-
ních hodin Městské policie Újezd 
u  Brna pro občany Telnice, a  to kaž-

dou středu v době od 14 do 15 hodin 
v zasedací místnosti obecního úřadu 
v  Telnici (1. patro, přístup je možný 
i  pomocí nového výtahu v  budově 
OÚ). Občané mohou využít tento čas 

k podávání návrhů, příp. stížností, ke 
konzultacím apod. se službu konají-
cím strážníkem městské policie.

Jan Gratcl,  
strážník MP Újezd u Brna určený pro Telnici

STARÉ FOTOGRAFIE ZE ŽIVOTA TELNICE 

POSLEDNÍ ROZLOUČENÍ S JIRKOU VEČEŘOU

NOVÉ ÚŘEDNÍ HODINY MĚSTSKÉ POLICIE ÚJEZD U BRNA
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Přinášíme vám pozdrav od Roma-
na Posoldy z  projektu Kola pro Afriku 
(www.kolaproafriku.cz), který nedáv-
no navštívil Gambii, kde doručil jak sa-
motná posbíraná kola, tak i  obrázkové 
pozdravy od telnických dětí. Přivezl 
s sebou zpět také pozdravy v angličtině 
a obrázky od dětí z Gambie. Až se telnic-
ké děti vrátí do školy, budou mít mož-
nost si vše prohlédnout se svými učiteli. 
Obrázky od afrických dětí jsou k vidění 
na www.telnice.cz.

Milí Telničáci,
dvě mise, které jsem absolvoval v uply-

nulých dvou měsících, byly plné radosti 
i  nového poznání.  Radost byla v  Gambii 

i díky vám všem. Bez vás by se kola netoči-
la. Rozděleno bylo přes 700 kol. Od začát-
ku projektu, tedy od první předávky v roce 
2013, je to již celkem 6 428 kol. 

Obrázky od vašich dětí jsem předal ve 
škole ve vesnici Manna, v  centrální části 
Gambie, nedaleko správního města Ja-
njangbureh. Potkal jsem se s  dětmi i  pa-
nem ředitelem, několik obrázků od míst-
ních malých umělců jsem pro vás dovezl. 
Již před měsícem jsem některým sběrným 
místům a  partnerům posílal pohledy 
z Gambie, ty ale ještě nepřišly. Před chvílí, 
při psaní mailu, jsem našel fotky s  dětmi 
a panem ředitelem školy ve vesnici Man-
na, kde jsou vidět právě obrázky od vašich 
dětí. Pan ředitel je na přiložené fotce – je 

to pan Sheriff Sanyang s  dětmi z  místní 
školy. Jeden z  kluků nakreslil rybku, kte-
rou můžete ulovit v místním veletoku zva-
ném The River Gambia, který je od školy 
vzdálen tři kilometry. V této oblasti žijí ne-
jen ryby, ale také hroši a rostou zde obrov-
ské baobaby. Škola je mateřská a  první 
stupeň školy základní. Děti, které do školy 
chodí, jsou ve věku od 5 do 12 roků. Ve ško-
le je přibližně 100 dětí z vesnice i blízkého 
okolí, nejvzdálenější spádová je vesnice se 
jménem Salikaneh. Všechny děti chodí do 
školy pěšky, jedná se o oblast s vesnicemi, 
které jsou spojeny jen prašnými písčitými 
cestami. Nejbližší asfaltová cesta je odtud 
přibližně sedm kilometrů. Děti i pan ředi-
tel vám moc děkují za kola i za obrázky.

Vesnici jsme navštívili v  době, kdy již 
brzy mělo končit období sucha. Hladina 
ve školní studni byla již tak nízko, že vodu 
studna nedávala. Děti i  učitelé museli 
tedy pro vodu do centra vesnice. 

Zůstávejte v  lásce a  míru. V  radosti 
z  toho, co se děje. Mějte krásný letní čas, 
vy všichni ve vaší krásné obci.

Roman Posolda,  
ředitel projektu Kola pro Afriku

KOLA I DĚTSKÉ OBRÁZKY BYLY DORUČENY DO GAMBIE

Bydlím v  sousedství dětského hřiš-
tě, které se jmenuje Bezpečná dětská 
zahrada v Růžové ulici. Hřiště je urče-
no malým dětem, ale člověk se občas 
nestačí divit, koho všeho zlákají hrací 
sestavy. Chodívá sem občas puber-
tální mládež, ale i  dospělí. Není žád-
nou vzácností spatřit tatínky, jak se 
třeba houpají na pérovém koníkovi. 
Netuším sice přesně, jakou zátěž sne-
se koník, který je určen pro děti, ale 
divila bych se, že by častější návště-
vy tatínků i maminek vydržel. Jelikož 
mám dohled nad pořádkem tohoto 
hřiště na starosti, chtěla bych požádat 

všechny, kteří sem přicházejí, aby re-
spektovali provozní řád, kde je přes-
ně napsáno, kdo může co vykoná-
vat. Hřiště bylo zbudováno před lety 
obcí za účelem vytvoření bezpečné-
ho prostoru pro hru našich nejmen-
ších dětí. Vidím, kolik práce i  peněz 
údržba tohoto hřiště stojí, mnozí ani 
možná nevědí, že zaměstnanci obec-
ního úřadu hřiště každý večer zamy-
kají a každé ráno odemykají. A tak mi 
nedělá žádnou radost, když vidím, že 
se hřiště postupně opotřebovává víc, 
než je zdrávo. Že ho některé starší děti 
a mládež chodí dokonce i ničit (už po-

druhé budeme vyměňovat zlomená 
madla na jednom z prvků). Když jsem 
pak jednoho tatínka upozornila na to, 
že to není hračka pro něho, reagoval 
celkem podrážděně a  svou chybu 
evidentně neuznal. Věřím, že pomů-
žete i  vy ostatní a  nenecháte ničit 
krásné věci okolo nás. Je přeci vcel-
ku jedno, jestli pak opravy stojí stov-
ky korun nebo tisíce nebo i  více. Má 
se stát dětské hřiště místem prvního 
kontaktu našich dětí s  bezohledným 
vandalismem? Děkuji všem, kterým  
na tom záleží.  

 Marta Klanicová 

SLOUŽÍ DĚTSKÉ HŘIŠTĚ JENOM DĚTEM?
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Vážený pane starosto,
delší dobu přemýšlíme, zda Vám na-

psat o tom, co se odehrává na dětském 
hřišti na ulici Palackého. Původně jsme 
si mysleli, že to bude místo, kde si děti 
budou na bezpečném a  hezkém místě 
hrát a s dospělými tady společně stráví 
čas. Bohužel je to jinak.

Chodí si sem hrát děti v  doprovodu 
dospělých, ale i  děti bez doprovodu, 
a to různého věku. Předškoláci, školáci, 
dokonce tady své útočiště našli i dospí-
vající. Těm se nejvíc líbí malý dřevěný 
domeček v  rohu hřiště, který je určen 
pro ty nejmenší děti. Žasneme nad tím, 
jak se tady děti (bez rozdílu věku) cho-
vají a  jak mezi sebou mluví. Možná by 
se někteří rodiče divili, jakou mají jejich 
ratolesti slovní zásobu. Nejeden dospě-
lý by se nad jejich mluvou začervenal. 
Smutné je také to, že ničí vybavení hři-
ště a  hračky, které mají sloužit a  dělat 

radost všem dětem. Znepokojující je 
ale to, že se to děje i  v  době, kdy jsou 
pod dozorem rodičů. Je smutné sledo-
vat, jak jsou rodiče a  dospělí lhostejní 
k  tomu, když v  jejich přítomnosti ničí 
děti nejen hračky. 

Poslední dobou se staly případy, kdy 
nedošlo jen k  ničení samotného hřiště, 
ale i  majetku v  okolí. Například minulý 
týden si nějaké dítě spletlo dveře au-
tomobilu s  dětskou tabulí. Kamínkem 
nebo ostrým předmětem poničilo pra-
vou stranu laku dveří zaparkovaného 
osobního auta. Vzhledem k tomu, že se 
jedná o škodu přesahující 5 000 Kč, jde 
o trestný čin a celou záležitost řeší Poli-
cie ČR. Věříme, že se pachatel brzy najde.

Dalším případem ničení majetku je 
nejen poškozování oplocení hřiště, ale 
i  plotu sousedního pozemku. Jedná se 
o náš pozemek, na který si děti svévol-
ně „chodí“ pro hračky, které tam háze-

jí. Kromě toho, že způsobují škodu na 
oplocení, může dojít k  poranění dětí, 
protože se plot snaží přelézt. Horší je ale 
to, že plot rozplétají a podlézají. Pádem 
z plotu nebo ostrým pletivem si můžou 
způsobit vážné zranění. Bylo by dobré, 
aby rodiče děti poučili o nebezpečnos-
ti jejich chování. Smutné ovšem je, že 
k  ničení majetku dochází i  za přítom-
nosti rodičů nebo dospělého doprovo-
du dětí. Budeme se opakovat, ale po-
chybujeme o tom, že by dospělí doma 
dětem takové „hry“ dovolili a  nečinně 
přihlíželi tomu, jak ničí svoje hračky 
a majetek. Proč se to tedy děje na dět-
ském hřišti?

Chápeme, že tento článek nebudou 
číst děti, kterých se to týká. Z  tohoto 
důvodu žádáme rodiče, aby své děti 
poučili, jak se mají chovat na hřišti, ale 
i mimo něj. Děkujeme.

Manželé Hebelkovi

Vzpomínáte na to, čím vším jste 
chtěli být jako malé děti, jako náctiletí? 
Komu z vás se podařilo dávný sen pro-
měnit ve skutečnost? Téma profese se 
chtě nechtě v  našem životě objevuje 
už od mateřské školy. Jak ale vybrat tu 
správnou? Kdy uvažovat, že je na čase 
brát tyto úvahy zcela vážně? Možná 
dříve, než si vůbec dokážete předsta-
vit. Skvělým pomocníkem může být 
kariérový poradce – odborník, který 
dobře pracuje s  dětmi, dospívajícími 
i dospělými napříč profesemi či vzdě-
láváním. Je dostupný úplně pro kaž-
dého.

Služby, které pomáhají najít smysl 
profesního směrování, již čtvrtým ro-
kem poskytuje Centrum vzdělávání 
všem (CVV). Je odborníkem v  rámci 
individuálních i  skupinových aktivit 
a prezentuje se také na veřejných ak-
cích typu veletrhy pracovních příleži-
tostí. „Můžete nás navštívit na čtyřech 
pobočkách v  Jihomoravském kraji 
(Brno, Hodonín, Boskovice a Znojmo). 
Lidem v odlehlých částech regionu se 
chceme přiblížit pomocí online slu-
žeb. Těší nás rostoucí zájem o  skupi-

nové programy, například Re:START 
pro rodiče na/po rodičovské dovo-
lené. Kariérové poradenství chceme 
podpořit především na základních, 
středních a  vyšších odborných ško-

lách,“ popsala současnou strategii 
vedoucí centra CVV Hana Rozprýmo-
vá. Velký krok dopředu v  této oblasti 
činí právě Jihomoravský kraj. Jako 
jediný v  ČR zajišťuje dostupnost ka-
riérového poradenství v  takovém  
rozsahu.

„Dlouhodobě pracujeme s  jednot-
livci a jsme navázáni i na další institu-
ce. Spolupracujeme s  HR odborníky 
v  oblasti kariéry i  se školami. Posky-
tujeme maximálně až 10 konzultací, 
zpravidla ale zájemci využijí v průmě-
ru dvě až tři,“ upřesnila Martina Milo-

tová, kariérová poradkyně, která má 
na starosti pobočku v Brně a v Bosko-
vicích. Konzultace probíhají zdarma 
v  diskrétním prostředí. Jen za loňský 
rok jich poradci CVV absolvovali více 
než 500. „Na pohovor jsem šla s dale-
ko větším sebevědomím. Cítila jsem 
se příjemně a sebejistě a hlavně jsem 
věděla, že to je práce, kterou skuteč-
ně hledám,“ prozradila Martina, ab-
solventka vysoké školy. Služeb CVV 
využila v  době, kdy hledala pracovní 
uplatnění. Během několika setkání 
odcházela s  jasnou vizí, co chce v  ži-
votě skutečně dělat. Zjistěte více in-
formací o  kariérovém poradenství na  
www.vzdelavanivsem.cz, nebo se rov-
nou objednejte na konzultaci:

Martina Milotová
Kariérová poradkyně – Brno, Boskovice
milotova@vzdelavanivsem.cz
+420 702 157 701

Miluše Těthalová
Kariérová poradkyně – Hodonín
hodonin@vzdelavanivsem.cz
+420 702 165 343

Radka Kučerová
Kariérová poradkyně – Znojmo
znojmo@vzdelavanivsem.cz
+420 727 969 592

K DĚTSKÉMU HŘIŠTI NA ULICI PALACKÉHO

KAM DÁL V KARIÉŘE?
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V sobotu 3. června 2017 provedli čle-
nové družstva mužů a dorostu tradiční 
akci – sběr železného šrotu v naší obci. 
Opět se nám sešlo velmi slušné množ-
ství kovového odpadu  
(9 520 kg), který lidé bě-
hem jarních úklidů při-
pravili a  vytřídili. Zdá se, 
že se nám pravidelným po-
řádáním této akce (i v letech 
kdy bylo železo za nízkou vý-
kupní cenu) podařilo v  Telnici 
zavést komoditu, kterou lidé po-
ctivě třídí a odevzdávají, a tak ne-
jen přispívají pořádajícímu spolku, 
ale také šetří životní prostředí. 

V  letošním roce možná někteří 
z  vás zaznamenali lehce napjatou si-
tuaci kolem přidělení této možnosti při-
výdělku: kromě nás se o  akci ucházeli 
také hasiči. Zastupitelstvo obce nena-
šlo řešení tohoto nepříjemného střetu, 
a tak jsme vyvolali diskusi s hasiči sami 
a  nakonec jsme se s  jejich vedením 
v  dobrém dohodli a  sběr jsme i  letos 
uspořádali my. 

Tak jako každý rok použijeme výtě-
žek ze sběru (letos 35 224 Kč) na provoz 
oddílu házené: cestovné, nájem haly 

a  vzrůstající náklady na soutěže všech 
věkových kategorií. Je podle nás správ-
né, že se dospělí sportovci takto podí-
lí na chodu oddílu a  vydělají nějakou 

korunu nejen pro sebe, 
ale také pro děti, kterých 
k  nám do oddílu házené 

chodí pravidelně sporto-
vat několik desítek. I  díky 

této akci může vše fungovat 
na slušné úrovni a v dobrých 

podmínkách s  minimální spo-
luúčastí rodičů. 
Bohužel se k nám dostala zprá-

va o  neodvezeném železe v  ulici 
U mlýna. V této části obce jsme pro-

vedli „průzkum“ kolem 10. hodiny 
a pravděpodobně jsme něco přehlédli. 

Pro příště určitě uvedeme kontaktní te-
lefon, tak abychom se mohli třeba pro 
zapomenutou hromadu vrátit, jako na 
ulici Za sokolovnou, kam se náš vůz před 
polednem otáčel pro sběr, který původ-
ní majitel nestihl v brzkých ranních hodi-
nách připravit. Omlouváme se za nesve-
zený odpad a děkujeme za pochopení. 

P. S. Ještě jednou děkujeme za po-
skytnutý železný sběr!

Oddíl házené TJ Sokol Telnice

V souvislosti s  výskytem afrického 
moru prasat v  ČR předává Hasičský 
záchranný sbor Jihomoravského kra-
je ve spolupráci s  Krajskou veterinární 
správou JMK aktuální informace k  této 
nákaze a  doporučenému chování při 
nálezu uhynulého prasete. Při nálezu 
uhynulého prasete prosím kontaktuj-
te krizovou linku Krajské veterinární 
správy JMK (nezasílat SMS), která fun-
guje nepřetržitě na telefonním čísle  
720 995 213. Postupy pro obyvatelstvo 
a  uživatele honitby při nálezu uhynulé-
ho prasete naleznete na stránkách Státní 
veterinární správy www.svscr.cz.

Krajská veterinární správa JMK

 

Terezka Kliková, 7 let]

Ve středečním podvečeru 21. června 2017 proběhla uzávěr-
ka výtvarné soutěže o lístky na kolotoče. Celkem bylo dodáno 
38 podepsaných soutěžních obrázků s tím, že porota rozhod-
la, že všechny přihlášení autoři získají jeden lístek na kolotoče. 
Všechny obrázky totiž byly nádherné. Po telnických hodech 
jsme z nich na obecním úřadě vytvořili malou výstavku v chod-
bě u pošty. Porota se také rozhodla, že osmi šikovným výtvarní-
kům navíc udělí jako odměnu upomínkový předmět hokejové-
ho klubu HC Kometa Brno. Lístky na kolotoče získaly odměněné 
děti v telnické škole a školce, příp. domů do schránek. Osmi ši-
kovným výtvarníkům pak byla odměna doručena až do domu: 

kategorie do 6 let: Matěj Žák, Barbora Sekerová
kategorie 7–8 let: Tereza Kliková, David Bartl
kategorie 9–10 let: Filip Křen, Stanislav Klika
kategorie 11 let a více: Miroslav Lengál, Amálie Sklenářová
Všem dětem děkujeme za účast v soutěži a vybraným vý-

tvarníkům zvláště gratulujeme!  Marcela Drápalová

SBĚR ŠROTU

VÝTVARNÁ SOUTĚŽ O LÍSTKY NA KOLOTOČE

  POSTUP  
PŘI NÁLEZU  
UHYNULÉHO 
PRASETE

Sháním ke koupi rodinný dům – 
Telnice a okolí.     607 496 359
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SOUTĚŽE O LÍSTKY DO DIVADLA

  VÝHERKYNĚ KŘÍŽOVKY Z ČERVNOVÉHO ČÍSLA ZPRAVODAJE 

 Na internetových stránkách obce 
byla vyhlášena soutěž o  dvě vstupenky 
na hudební baladu Radúz a  Mahulena, 
kterou zhudebnil Petr Ulrych a  kterou 
nastudovali herci Městského divadla 
Brno v  režii Stanislava Moši. Venkovní 
představení na Biskupském dvoře bylo 
sehráno v úterý 4. července 2017. Ze 12 

správných odpovědí byla (24. června) vy-
losována Hana Březinová. Gratulujeme!

Na obecním webu byla také vyhláše-
na soutěž o  dvě vstupenky na legen-
dární muzikál Noc na Karlštejně, který 
se hrál v pondělí 10. července 2017 na 
Biskupském dvoře v Brně. Do slosování 
se mohl zařadit ten, kdo správně od-

pověděl na soutěžní otázku: Ve kterém 
termínu se letos uskuteční v Telnici krás-
ná letní akce nazvaná „Folklorní den“? 
(Správná odpověď byla: 19. srpna 2017.) 
Z 11 správných odpovědí byla vylosová-
na Jitka Kliková. Gratulujeme a věříme, 
že si výherkyně představení užila.

Marcela Drápalová

Do uzávěrky pro doručení tajenky 
křížovky z  červnového vydání Tel-
nického zpravodaje byly na obecní 

úřad doručeny celkem čtyři správné 
odpovědi: telnická mája. Výher-
kyní se po losování starostou obce 

stala paní Bedřiška Stejskalová.  
Gratulujeme!

Marcela Drápalová, úřednice

Vyluštěnou tajenku doručte obec-
nímu úřadu osobně nebo emailem 
na adresu: urednice@telnice.cz nej-
později do 14. září 2017. Šťastný vý-

herce bude vylosován a odměněn 
zajímavými obecními  upomínkovými 
předměty. Všem luštitelům doporuču-
jeme, aby si dobře přečetli především 

KŘÍŽOVKA – JAK DOBŘE ZNÁTE TELNICI?

1 Ý

2 A

3 L

4 P

5 I

6 A

7 K

8 E

9 N

10 K

11 L

12 A

13 K

14 J

15 O

Příjmení dlouholetého telnického faráře – 
děkana, od jeho úmrtí uplynulo 40 let.

Jméno chaty, na které byli Moraváci  
při návštěvě severočeské Telnice.

Příjmení nejlepšího brankáře  
házenkářského turnaje minižáků v Litovli.
Část Cíferu, kde se nachází koupaliště,  
kde hráli naši házenkáři turnaj  
v plážové házené.
Vítězný manželský pár na turnaji  
v pétanque.

Název filmu, který navštívilo nejvíce  
diváků o letošním letním kině.

Křestní jméno nového stárka  
příštích hodů.

Křestní jméno hlavní stárky  
letošních hodů.

Příjmení letošního nejlepšího střelce 
mladých futsalistů.

Příjmení čs. prezidenta, který v červnu  
roku 1924 krátce navštívil Telnici.

Příjmení strážníka městské policie,  
který aktuálně slouží v Telnici.

Příjmení telnického rodáka, který 
koncelebroval hodovou mši svatou.

Příjmení jednoho ze tří hráčů Komety,  
kteří navštívili letos Telnici.

Křestní jméno starosty severočeské  
Telnice.

Zkrácený název telnického spolku,   
který se v Telnici věnuje rodině a dětem.

Tajenkou je dřívější název jedné z telnických ulic.
aktuální vydání Telnického zpravoda-
je, kde je množné všechny odpově-
di jednoduše dohledat. Hodně štěstí  
v luštění!
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Jindřiška Hanušová (*1936), roz. Hrdličková, pochází z  tradičního 
telnického rodu Hrdličků a v roce 1955 se provdala za Josefa Hanu-
še, který pocházel z Kožlí u Orlíku. Celý život cvičila, vztah k pohybu 
sdělila po svém velmi nadaném otci.

 ROZHOVOR S JINDŘIŠKOU HANUŠOVOU

Rodiče Vojtěška a František Hrdličkovi

Jindřiška Hanušová

n Od kolika let jste se věnovala cvičení?

Prakticky jsem začala cvičit už od svých 
tří let. Vedoucí sokolské cvičenky – Eliš-
ka Mifková (Brumlová), Marie Brumlo-
vá (Sekaninová) – nás ještě nosívaly do 
sokolovny v  náručí. To jsme ale začínali 
ještě s jednoduchými tanečky, cviky při-
šly později. Ale bývalo to jiné cvičení než 
dnes: cvičívali jsme všechno na nářadí, 
hlavně na kruzích, přeskoky přes kozu, 
přes koně z odrazového můstku apod. 

n Jak vypadala tehdejší organizace tě-
lesného cvičení?

Bavíme se o  době po druhé světové 
válce. Děvčata cvičívala samostatně 
dvakrát týdně, bývala nás plná soko-
lovna, kluci chodívali zase jiné dva dny 
v  týdnu. Tehdy se naši rodičové do-
mlouvali, že některé páry půjdou na 
orlovnu na věneček a věděli, že orlové 
zase přijdou k  nám na sokolovnu na 
Šibřinky. A taky se to tak vždycky stalo! 
Nebyli jsme nijak proti sobě, nepamatu-
ji si žádnou zášť nebo řevnivost. 

n Cvičila jste na sokolovně po celou 
dobu až do sametové revoluce?

Po osmačtyřicátém roce to už nebylo 
to, co dřív. Pod hlavičkou ČSTV už jsem 
pak byla pouze přispívající členkou, ne-
cvičila jsem, ale přesto jsem ze Sokola 
nevystoupila.

n To jsou ale desítky let, kdy jste na 
sokolovně necvičila, a  přesto dnes ve 
svých osmdesáti letech hravě zvládá-
te šňůru a  vůbec všechny cviky, které 
už dnešní děti ani neznají, natož aby je 
zvládly zacvičit…

Zdědila jsem po svém otci velké po-
hybové nadání, a tak jsem cvičila všude, 
kde to šlo. Ať už doma na zahradě, na 
zídce, ve stodole nám tatínek udělal 
kruhy, ve škole jsem taky aktivně cviči-
la. Mám ráda pohyb dodnes, každý den 
jezdím na kole, dělám pořád něco pro 
své zdraví. A navíc se jednou týdně ve 
středu od šesti do sedmi sejdeme na 
sokolovně jako důchodkyně a společně 
si zacvičíme kalanetiku a strečink, což je 

posilování a protahování svalů. Přiznám 
se ale, že jsem mezi děvčaty nejstarší. 
(smích)

n Ta skvělá kondice vám skutečně slu-
ší. Zmínila jste svého šikovného tatínka. 
Můžete nám o něm něco povyprávět? 

Tatínek František Hrdlička byl nejstar-
ším ze sedmi dětí, ale cvičení se věno-
val jen on a nejmladší bratr Ferda. Tatí-
nek byl vrtním mistrem při těžbě ropy 
v  Žatčanech, velice dobře uměl hrát 
šachy a ze všeho nejvíc rád cvičil. Pohyb 
pořád vyhledával a  všechny jeho děti 
museli doma povinně cvičit. Ale vidíte, 
že mi to nijak nezprotivil, naopak – vi-
děla jsem v něm velký příklad a dodnes 
ho obdivuji.

n Cvičil jen tak sám pro sebe nebo i ve-
řejně?

Ano! Cvičíval své děti i vnuky doma, 
pak samozřejmě byl cvičitelem na so-
kolovně, dokonce i náčelníkem. Kromě 
toho cvičíval i na sletech, jezdíval cvičit 
i do zahraničí. To ale tehdy reprezento-
val Sokol Brno I. – v Bulharsku a Jugo-
slávii. Přivezl velkou řadu ocenění. Jeho 
soukmenovcem byl nejlepší gymnasta 
své doby, olympijský vítěz Alois Hu-
dec. Spolu reprezentovali naši zemi 
a Sokol v zahraničí. Proč vlastně tehdy 
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nastupoval za Sokol Brno I. si nevzpo-
mínám, asi tato jednota byla známěj-
ší a  měl možná větší šance se někam  
dostat.

n Kromě cvičení se věnoval i šachu, to je 
ale dost odlišná aktivita oproti tělesné-
mu pohybu…

Rozhodně, zatímco cvičení vás rozvíjí 
pohybově, šachy naopak duševně a on 
byl skutečně vynikající šachista, oprav-

du nejlepší v celém okolí. Když se tehdy 
stavěla rozvodna, chodíval sem nějaký 
zdatný inženýr z  rozvodny pravidelně 
každou neděli odpoledne na partii ša-
chu. Tatínek jen málokdy prohrál a do-
dnes si myslím, že i  tyto prohry měly 
svůj důvod – aby pan inženýr zase příští 
neděli přišel. (smích)

n Zažili jste spolu i válku a nálety v Tel-
nici. Jak na to vzpomínáte?

Prožili jsme toho hodně. Nejhorší ná-
let přišel myslím toho 18. dubna 1945, 
to byla naše rodina ukryta u  Paseků 
v  Růžové ulici. Nestačili jsme ani do-
běhnout do sklepa, tak jsme ho doslova 
prožili v kuchyni. K domu Josefa Šustra 
padla bomba, přišla velká tlaková vlna, 
která nám shodila trojposchoďovou 
králíkárnu a  cihly z  Šustrova řízkového 

dolu lítaly až třeba 150 metrů daleko. 
Sama jsem viděla, jak ta bomba letěla 
vzduchem, její vrtule nepříjemně sviště-
la. Pro mě jako osmileté dítě to byl záži-
tek, na který dodnes nemůžu zapome-
nout. Chtěli jsme se pak ukrýt ve větším 
sklepě u  Kořalníků, tak jsme se vydali 
do dnešní ulice Palackého k maminčině 
bratrovi. Po cestě jsem viděla tu spoušť 
a hrůzu války všude kolem. Tam byl za-
bitý voják, tam ležel mrtvý kůň, kráva. 
Ukryli jsme se u Kořalníků spolu s nimi, 
s  rodinou Špánkovou a  Popelovou. 
Všichni jsme se tam vešli. Našli jsme tam 

Náčelník František Hrdlička se cvičenci (první vlevo)

František Hrdlička předvádní stojku na 
zábradlí horního můstku nad Macochou

Jindřiščin most v deseti letech, po kterém 
spadla zídka, na které jej předváděla

Manželé Jindřiška a Josef Hanušovi

postřelenou kmotřenku a tetu Marii Po-
pelovou, kterou před tím zasáhla střel-
ba hloubkařů. Zemřela v  náručí mého 
tatínka. Tak hrozná je válka a modleme 
se za to, aby už se nevrátila. I přes všech-
ny útrapy tehdejší doby jsem ale prožila 
krásné dětství v Dědině v čísle 14. Moc 
ráda na to vzpomínám, ale to by bylo 
dlouhé vyprávění. Kdo žije dlouhý život, 
má dlouhé vyprávění. (smích)

n Obdivuji vaši životní energii. Máte jí 
na rozdávání. A  tak si říkám, odkud se 
ve vás ta energie bere?

Člověk musí tu energii sám chtít! Mu-
síme sami pro sebe něco dělat, je to 
naše povinnost. Snažit se nebýt na obtíž 
druhým a mít sílu pro vlastní život. 

n A  já vám přeji spousty takových sil 
a  energie do dalších let vašeho života 
a děkuji za milý rozhovor. 

František Kroutil
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Jan Gratcl (*1991) je telnickým rodákem a momentálně pracuje jako strážník u Městské policie Újezd 
u Brna. Aktuálně spadají do jeho působnosti obce Telnice a Hostěrádky-Rešov.

 ROZHOVOR S JANEM GRATCLEM

n Jsi vyučený řezník. To je docela neob-
vyklá průprava pro práci strážníka měst-
ské policie. Jak ses dostal k řezničině?

Za všechno vlastně může brigáda 
v  hypermarketu v  úseku masa, kterou 
jsem před lety absolvoval. Práce s  ma-
sem se mi zalíbila, a tak jsem se rozhodl 
přihlásit na SOU Charbulova, kde jsem 
se vyučil v oboru řezník-uzenář. Po vy-
učení jsem dále studoval maturitní ná-
stavbu v oboru „Podnikání“ pro případ, 
že bych si chtěl zřídit vlastní živnost.

n Na to ale myslím nedošlo, protože jsi 
tehdy po škole nastoupil na obecní úřad 
do pracovní čety.

Během toho půlroku jsem pracoval 
převážně se Zdeňkem Špánkem, které-
mu jsem pomáhal předlažďovat chod-
níky, a hodně jsem se od něho naučil, za 
což mu chci tímto poděkovat. Ale věděl 
jsem, že je to jen dočasně, na přechod-
nou dobu, než si najdu stabilní práci. 

n Po dvou letech jsi pak začal pracovat 
mezi újezdskými strážníky městské poli-
cie. Čím tě tato práce zaujala?

Než jsem nastoupil k újezdským stráž-
níkům, ucházel jsem se o práci u státní 

policie, kde jsem bohužel nebyl přijat. 
Tato práce mne ale natolik lákala, že 
jsem využil příležitosti posílit tým stráž-
níků v Újezdě u Brna. Mým cílem je totiž 
pomáhat při dohledu nad bezpečností 
a zároveň být s lidmi v běžném denním 
kontaktu. To se mi při tomto zaměstná-
ní splnilo. Jsem rád užitečný v naší spo-
lečnosti.

n Ocení někdy lidé tvoji práci, třeba pří-
mo na ulici?

Najdou se lidé, kteří dokážou naši 
práci ocenit, třeba tím, že mi řeknou 
do očí, že jsou rádi, když jim poradíme 
nebo jinak pomůžeme. Ale najdou se 
i tací, kteří si o naší práci nemyslí mno-
ho dobrého. Je to někdy škoda, proto-
že se opravdu snažíme vždy nejdříve 
hledat rozumné kompromisy a  řešení 
tak, abychom se lidsky dohodli. Pouze 
pokud není možné se rozumně dohod-
nout, musí nastoupit zákony se všemi 
důsledky.

n Co je vlastně v Telnici tvojí nejčastější 
činností?

Ve školním roce pravidelně dohlížím 
na přechod pro chodce před školou 

a  snažím se chránit především děti 
před občasnými neurvalými řidiči. Dále 
provádím kontrolu bezpečnosti silnič-
ního provozu, která spočívá v kontrole 
projíždějících vozidel. Kromě samotné 
prevence má tato práce ten účinek, 
že projíždějící řidiči zpomalí a  jsou při 
průjezdu Telnicí mnohem pozornější 
a  opatrnější. Protože na náměstí stá-
vám pravidelně, myslím si, že se mezi 
řidiči ví, že se v  Telnici musí chovat 
ostražitěji. Dobrou službu určitě vy-
konává i  pravidelně zaparkované po-
licejní vozidlo před koloniálem, které 
je ze směru od Brna dlouho vidět. Bě-
hem denních pochůzek také dohlí-
žím na pořádek a  čistotu veřejného  
prostranství.

n Už se ti v  Telnici přihodilo něco ne-
předvídatelného?

Ze začátku se mi párkrát stalo, že mi 
při hlídání přechodu před školou ně-
kteří řidiči nedali přednost, takže do-
šlo na prudké brždění. Naštěstí se nic 
nestalo. Jinak musím říct, že se v Telnici 
nic dramatického zatím neodehrá-
lo, za což můžeme být všichni jenom  
rádi. 
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n Myslíš si tedy, že Telnice je bezpečná 
vesnice?

Určitě. Z  hlediska mé práce policisty 
mohu říci, že je v Telnici klid, i přes blíz-
kost tak velkého města, jakým je Brno. 
A  z  pohledu mé občanské zkušenosti 
mohu doplnit, že se mi ještě nestalo, 
že bych v Telnici zažil jakoukoliv nebez-
pečnou situaci, jakých se lidé mohou 
dočkat jinde v naší zemi.

n V polovině července se telnickým oby-
vatelům naskytla mimořádná příleži-
tost spatřit strážníka v neobvyklém úbo-
ru. Kde se na tobě vzal ten skotský kilt?

Na přelomu června a  července jsem 
v rámci své dovolené navštívil Skotsko, 
což byl můj velký sen. Tam jsem se zú-
častnil pěších túr po okolí s  poznává-
ním tamní krásné krajiny, historických 

památek a také gastronomie. Co se kil-
tu samotného týče, jednalo se o „hec“: 
pokud navštívím Skotsko, koupím si 
tam kilt a přivezu si ho na Moravu. Slí-
bil jsem taky kamarádům z  Telnice, 
že v  něm v  srpnu půjdu na svatbu. Po 
návratu z  dovolené jsem si kilt vzal na 
ukázku do Újezdu u  Brna a  přesvědčil 
jsem újezdského starostu, že v kiltu do-
kážu vydržet celý jeden pracovní den. 
Nebylo cílem nikoho pohoršit a  věřím, 
že se tato jednorázová změna některým 
lidem i líbila.

n Jak na to reagovali řidiči, kteří kolem 
tebe na našem náměstí projížděli?

Z mého pohledu to vypadlo, že se vět-
šina řidičů snaží soustředit na řízení, ale 
koutkem oka určitě sledovali netradiční 
ošacení strážníka. Našli se i  tací, kteří 

zvedli palec a dali mi najevo, že se jim to 
líbí. Je zajímavé, že po dobu mé služby 
jela všechna auta okolo mne bez poru-
šení pravidel silničního provozu a  vidi-
telně klidnějším způsobem.

n Co se ti ve Skotsku nejvíce líbilo?
Skotská krajina je úžasná a  naprosto 

odlišná od naší. Všude vidíte hory, kop-
ce a jezera, krajina je celá zelená. Osíd-
lení krajiny je mnohem řidší, než u nás. 
Dá se říct, že si tu člověk zažije mnohem 
bližší kontakt s  přírodou. Počasí bylo 
tradičně skotsky proměnlivé, polovi-
na slunečních dnů, polovina deštivých 
a mlhavých. Ale musím přiznat, že nej-
krásnější ženy máme u nás doma, čímž 
nechci nijak Skotky urazit. (smích) Tamní 
obyvatelé jsou velice ochotní a vstřícní. 
Vůbec bych netvrdil, že předsudky, kte-
ré u nás vládnou o Skotech, jsou prav-
divé. Měl jsem se tam fajn a rád se tam 
zase někdy vrátím. Vřele mohu návště-
vu Skotska všem telnickým cestovate-
lům doporučit.

n Chtěl bys něco vzkázat svým „souse-
dům“ z Telnice?

Přál bych si, aby se sousedské spory 
a neshody dařilo řešit s klidnou hlavou, 
aniž by k tomu bylo třeba volat strážní-
ky nebo to řešit jinou formální cestou. 
Doufám, že klid a pořádek, který tu pa-
nuje, nám dlouho vydrží. Pořádek a klid 
jsou totiž dobrou vizitkou nás všech.

n Děkuji za rozhovor a  přeji ti hodně 
zdaru v tvém poslání. 

František Kroutil

• 

V  prvním červnovém týdnu (5.–8. 
června 2017) jsme se vydali s dětmi na 
čtyřdenní výlet do Moravského krasu. 
Po úspěšném startu z  parkoviště za 
sokolovnou jsme se po hodinové jízdě 
ocitli v  úplně jiném prostředí, než na 
jaké jsme zvyklí. Všude kolem nás byly 
lesy, kopečky, skály – krása! Ubytova-
li jsme se na Horním můstku propasti 
Macocha v  chatě Macocha. Poté jsme 
se vydali zkoumat nejbližší okolí: Horní 
můstek s pohledem do propasti Maco-
cha, to samé asi o  0,5 km níže na Dol-
ním můstku. Po vydatném obědě se 
s námi zatočil svět a my jsme se nachá-
zeli v čase pravěkých lovců: při progra-
mu v Domě přírody jsme se dozvěděli, 
jak to zde vypadalo v dávných dobách, 

co se lovilo, jak zde probíhal život. Vše 
jsme si prohlédli a  vyzkoušeli v  pěkné 
expozici, která nám tuto dobu přiblíži-
la. Venku jsme si zahráli na lovce sobů 
a  snažili jsme se ulovit soba pomocí  
oštěpu.

Druhý den jsme se seznámili s  jed-
ním z  mnoha obyvatel Moravského 
krasu – netopýrem. Celým programem 
v  Domě přírody nás provedla netopýří 
slečna Netinka. Prožili jsme s ní její rok 
a  zjistili, čím se živí, kde tráví jaro, léto 
a  podzim, nebo že v  zimě hibernuje. 
Odpoledne v  Kateřinské jeskyni děti 
dostaly velkou pochvalu, jak bystře re-
agovaly na výklad paní průvodkyně, 
doplňovaly ji a  zahrnovaly spoustou  
dotazů.

Ve středu nás čekala pod vedením 
paní Jitky z  Domu přírody celodenní 
Výprava za vznikem Moravského krasu 
spojená s návštěvou Punkevních jesky-
ní a  plavbou na lodičkách po ponorné 
říčce Punkvě. Dozvěděli jsme se, proč 
se propasti Macocha říká Macocha a jak 
Koňský spád přišel ke svému jménu. 
Spočítali jsme tamní jeskyně a  zjistili, 
jak vzniká vápenec, co je to stalagmit, 
stalaktit a stalagnát.

Výlet se nachýlil ke konci a  před 
námi bylo čtvrteční dopoledne, které 
jsme strávili v  Domě přírody, kde jsme 
si prohlédli zbývající krásné expozi-
ce, jež jsme neviděli. Také jsme zhlédli 
3D film Říše zkamenělého času. Pak 
už nás čekal oběd na chatě Macocha 

VÝLET ČTVRŤÁKŮ A PÁŤÁKŮ DO MORAVSKÉHO KRASU

Skotská krajina
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(jako každý den byly talířky nakonec 
prázdné) a  na parkovišti pan Hrdlička  
s autobusem, který nás dovezl domů.

Na závěr pár zajímavostí: Během 
výletu jsme nachodili více jak 35 km, 
většinou do kopce (nepočítáme hry 
a  program večer kolem chaty Ma- 

cocha). Hloubka propasti Macocha  
od Horního můstku k  hladině jezír-
ka je asi 138 m. V  jeskyních je po 
celý rok stálá teplota 6–8 oC. V  Ka-
teřinské jeskyni zimuje asi 300 ne-
topýrů a  v  Punkevních jeskyních 
je jich asi 3 000. V  Domě přírody 

jsme pili vodu z  jeskyně Štajgrova  
díra.

Pokud se chcete dozvědět více či 
zažít to, co my, navštivte Dům příro-
dy, Punkevní jeskyni, chatu Macocha  
a další místa v Moravském krasu.

Účastníci výletu ze ZŠ Telnice 

Rok se s  rokem sešel, ten školní, 
a opět přišlo na řadu zhodnocení jeho 
průběhu. Deset měsíců snažení, úsilí 
a píle bylo každému podle jeho zásluh 
přiměřeně odměněno. Samé jedničky 
si v pátek 30. června 2017 domů odná-
šelo celkem 33 žáků. Jako upomínku 
na výborný prospěch ve školním roce 
2016/2017 obdrželi tito premianti knihu 
s  věnováním. Vysvědčení se rozdávala 
v  jednotlivých třídách spolu s  drobný-
mi dárky. Ale odměněny nebyly v  ten-
to den pouze děti! Také paní učitelky 

s úsměvem a dojetím přebíraly kytičky, 
bonboniéry a  jiné dárečky od svých 
žáků. Krátké rozloučení s  poučením 
o bezpečném chování během prázdnin 
vystřídalo velké loučení na dvoře ZŠ, 
kde byly zmíněny a oceněny také záslu-
hy všech zaměstnanců školy. Poté, co 
dozněly tóny české státní hymny, se ujal 
slova starosta Telnice a následně ředitel 
telnické školy. Společně s místostarosty 
obce rozdávali dětem bezpečnostní re-
flexní kšiltovky, sladkosti a  skupinovou 
fotografii s hráči HC Kometa, pořízenou 

při nedávné autogramiádě. Odcházející 
páťáci navíc dostali další praktické dár-
ky a  také výrobky od svých mladších 
spolužáků, kteří na ně budou i po další 
roky školní docházky rádi vzpomínat. 
Všichni se rozešli ke svým domovům, 
vstříc dvěma dlouhým měsícům lenoše-
ní, koupání, sluníčka a  nových zážitků. 
Někteří již natolik zamyšleni a naladěni 
na letní prázdniny, že jim nezbylo, než 
se pro zapomenutá vysvědčení vracet 
do školy již prázdné a utichlé… 

Za pracovníky ZŠ Hana Kašparová

ZAKONČENÍ ŠKOLNÍHO ROKU 2016/2017 
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  CO SE DĚJE O PRÁZDNINÁCH  
VE ŠKOLNÍCH LAVICÍCH

Ve dnech od 17. do 28. července 
2017 probíhalo v prostorách MŠ Telni-
ce Letní hlídání dětí. První týden nám 
přálo počasí a byla velká horka. S dět-
mi jsme hodně času trávili venku. Pro 
děti byly připraveny hry a  výtvarné 
činnosti. Druhý týden nám přálo po-
časí o něco méně. Díky častým dešťům 
jsme se nedostali s dětmi moc ven, ale 
i ve třídě jsme si užili spoustu legrace. 
Na konci týdne proběhl závěrečný kar-
neval. Byla to spíše karnevalová disko-
téka. Děti krásně tančily, hrály hry jako 
např. židličkovanou a  užily si spoustu 
zábavy s barevnými balonky. Celé dva 
týdny nám dodávali obědy z  místní 
restaurace na orlovně. Jídlo bylo vždy 
velmi dobré a  dětem moc chutna-
lo. Myslím si, že tento rok probíhalo 
letní hlídání v  hezké a  veselé atmo-
sféře. Užili jsme si ho jak my, tak snad  
i děti. 

Veronika Slezáková, 
učitelka MŠ

Po odchodu dětí a učitelů na prázdni-
ny nezavládl v naší základní a mateřské 
škole klid a ticho. V první polovině čer-
vence připravovali pracovníci OÚ třídu 
Medvídků a budoucí třídu prvňáčků na 
malování. Nezůstalo pouze u  vystěho-
vání nábytku a drobných oprav omítek. 
Byly oškrabány všechny vrstvy 
staré malby, vystěrkovány a  vy-
broušeny všechny stěny, došlo 
i  na výměnu vypínačů osvětlení 
a  části elektroinstalace. Vymalo-
vání místností a  natření ra-
diátorů pak bylo svěřeno 
odborné firmě. Kromě této 
důkladné renovace jed-
né třídy v mateřské 
škole a  jedné třídy 
v základní škole vy-
malovali pracovníci 
OÚ také sklady ve 
školní jídelně a  vy-
měnili kanálky ve školní kuchyni. Do 
školní kuchyně byla pořízena škrabka 
na brambory a ve skladech byly instalo-
vány nové police.

Podívejme se zevrubněji na další prá-
ce v budově a areálu základní školy. Na 
školní zahradě byla dostavěna chybějící 

zeď se sousedním pozemkem. Dále byla 
vyspravena a  natřena fasáda domečku 
na sportovní potřeby na školním dvoře 
a  opravena část zdi mezi školní zahra-
dou a  hřbitovem. Uvnitř školy pak do-
šlo k  výměně starého, nevyhovujícího 

osvětlení tabulí za nové. Osvětlení 
v  šatnách, na schodi-
šti, v  PC učebně a  na  
 sociálních zařízeních 
  v  prvním patře bylo 
vyměněno za úsporné 

ledkové. Odborná firma 
provedla opravu záložního 

čerpadla topného systému 
ve staré budově základní školy. 

Dále probíhaly běžné prázdni-
nové práce (celkový úklid bu-
dov a  školní kuchyně, čištění 
oken, údržba počítačové techni-
ky, revize kotlů, údržba vybavení 

kuchyně, čištění hraček v  mateřské 
škole a mnoho dalších drobností). 

Doufám, že se dětem i jejich rodičům 
bude vylepšené prostředí líbit a  příš-
tí rok budeme v  renovaci dalších tříd 
a  zvelebování prostředí v  okolí mateř-
ské školy i základní školy pokračovat.

Petr Gabrhel, ředitel ZŠ a MŠ

LETNÍ HLÍDÁNÍ DĚTÍ

  ZAHÁJENÍ  
ŠKOLNÍHO ROKU 
2017/2018  
V ZŠ TELNICE

Základní škola Telnice vás srdečně 
zve na slavnostní zahájení školního 
roku, které proběhne v pondělí 4. září 
2017 v 8.00 hodin na nádvoří základ-
ní školy.  Žáci prvního ročníku přijdou 
s  aktovkou, ostatní bez aktovek. Vy-
učování bude ukončeno v  9.00 hodin. 
Pro přihlášené žáky bude následně 
v  provozu do 16.30 hodin školní dru-
žina a  zajištěno stravování ve školní 
jídelně. Máte-li zájem o  využití školní 
družiny a stravování dne 4. 9., přihlaste 
se do 31. srpna 2017 do 16.00 hod na 
e-mail: hana.umlaskova@zstelnice.cz 
(uveďte jméno dítěte, čas, do kdy bude 
v družině, a zda máte zájem o zajištění 
obědu ve školní jídelně).

PRVŇÁČCI
František Trtílek

Prvního září 
jdou tiše ze školy.

Poprvé vyšli 
z bezstarostné ohrádky 
malého dětství 
do nevyzpytatelné zahrady života.

A nic nepozorují 
dospělé kolem nich, 
přepočítávající kradmo po kapsách 
mince propůjčeného času.

(ze sbírky Jen kdo se ptá)

V  úterý 5. září 2017 bude vyučová-
ní ukončeno v  11.40 hodin. Od středy  
6. září již probíhá výuka podle rozvrhu. 

Těší se na vás zaměstnanci ZŠ Telnice
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Prof. JUDr. Mojmír Povolný, Dr.h.c., pa-
tří mezi významné osobnosti, pocháze-
jící z prosté venkovské sokolské rodiny, 
který se svým nadáním, pílí a houževna-
tostí vypracoval k profesorskému stolci 
na univerzitách v  Chicagu a  Appleto-
nu, ale také k vůdčí funkci našeho po-
litického exilu: stal se předsedou Rady 
svobodného Československa v USA. Po 
roce 1989 se aktivně zapojil do obno-
vy demokratických poměrů ve své pů-
vodní vlasti; stal se členem poradního 
sboru prezidenta Václava Havla; byl ini-
ciátorem založení Mezinárodního poli-
tologického ústavu na Masarykově uni-
verzitě a  Centra pro exilová studia na 
Univerzitě Palackého. V roce 1992 vedl 
misi Rady s  cílem přesvědčit tehdejší 
politiky o nutnosti zachování jednotné-
ho Československa – neúspěšně. Účast-
nil se také řady odborných konferencí 
a  společenských akcí, jako bylo odha-
lení pomníků T. G. Masaryka a Edvarda 
Beneše v Brně či zasedání Duchovních 
parlamentů při Čs. kulturním časopisu 
MOSTY. Ke svému venkovskému půvo-
du se hlásil: zúčastnil se slavnostního 
vyhlášení Vesnice roku 1995 v  Telnici 
a  pronesl zde projev. V  roce 1992 mu 
Masarykova univerzita udělila ocenění 
Doctor honoris causa, v  roce 1995 mu 
prezident Václav Havel propůjčil Řád T. 
G. Masaryka. O  svém životním zápase 
vypráví Mojmír Povolný v  knize Moje 
cesta dvacátým stoletím, vydané v roce 
2001. V  roce 2007 vydal knihu Zápas 

o lidská práva. Rada svobodného Česko-
slovenska a helsinský proces 1975–1989.  

Jeho rodná obec Měnín mu v  roce 
2011 udělila Čestné občanství a  dne  
6. července 2017 na budově základní 
školy odhalila pamětní desku. Při slav-
nosti byla oceněna nejen jeho rozsáhlá 
odborná a  politická činnost, ale také 
význam dlouholetého zápasu Rady svo-
bodného Československa, tohoto vr-
cholného politického orgánu naší emi-
grace, zasazujícího se za svobodu a sa-
mostatnost Československa. Autorem 

pamětní desky je akademický sochař 
Nikos Armutidis. Desku odhalovala ne-
teř pana profesora MUDr. Olga Lercho-
vá a starosta Měnína Mgr. Dalibor Gold. 
Čestnou stráž držela v  sokolském kroji 
paní Eva Kořalníková a  místní hasiči. 
Mojmír Povolný vykonal ve svém životě 
rozsáhlé a významné dílo. Pamětní des-
ka na budově základní školy v Měníně je 
bude trvale připomínat.

Jan Kruml,  
iniciátor pamětní desky a bývalý předseda 

Spolku pro obnovu venkova ČR

ODHALENÍ PAMĚTNÍ DESKY MOJMÍRU POVOLNÉMU V MĚNÍNĚ 

Jan Kruml, Eva Kořalníková a manželé Bútorovi (PhDr. Martin Bútora je poradcem 
prezidenta Slovenské republiky)

V úterý 23. května 2017 se KLAS sešel 
v počtu třinácti seniorek a tématem byly 
„Letní plány“. Neméně důležitým  byl 

fakt, že jedna z  nás dovršila krásných 
osmdesát let života v plné duševní svě-
žesti. Pravidelně KLAS navštěvuje, vede 

pečlivě naši kroniku a přispívá vždy na 
úvod setkání  příspěvkem z  kulturního 
života. Ještě jedenkrát všechno nejlepší 
v dalších letech ve zdraví prožitých! Ně-
které z  nás se týden předtím účastnily 
setkání na Petrově, a  tak jsme o  něm 
krátce poinformovaly. Zopakovaly jsme 
si pranostiky o létu a procvičily drobné 
svaly rukou při skládání „lodičky“.  Krát-
kodobá paměť byla procvičena násled-
ným zapisováním slov, která si seniorky 
vyslechly, a zjistily jsme, že na tom ještě 
nejsme tak zle, jak se snad mnohdy zdá. 
Tak tedy choďme s  očima otevřenýma 
dokořán a  snad se nám bude dařit vi-
dět dost krásných věcí, které za to stojí 
a dělají život snazším! Závěr našeho se-
tkání  patřil panu starostovi, děkujeme 
za jeho čas s námi prožitý.

SETKÁNÍ KLUBU AKTIVNÍCH SENIORŮ (KLAS)
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V neděli 28. května 2017 
při mši svaté v  Telnici při-
stoupily k  prvnímu sva-
tému přijímání čtyři děti 
z  naší farnosti: Magdalena 
Lorinczová a  Ondřej Za-
pletal z Telnice a Nikola Ja-
noušková a  Julie Straková 
ze Sokolnic. Přejeme jim, 
aby byly i  nadále světlem 
Kristovým tak, jak měly 
uvedeno na svém tablu.

Převzato 
z www.farnosttelnice.cz

Do konce roku 2017 se Klub aktivních 
seniorů bude scházet tradičně každé dru-
hé a čtvrté úterý v měsíci s těmito tématy:
září 

12. 9.  Začátek školního roku – krása 
českého jazyka

26. 9. Známe dobře naši zemi?
říjen 

10. 10.  Aranžování květin
24. 10.  Dušičky

listopad 
14. 11.  Stárnutí a význam pohybu
28. 11.  Domácí mazlíčci

prosinec
12. 12.   Nový rok – historie oslav no-

vého roku, druhy kalendářů
Srdečně zveme všechny seniory do 

klubovny KLASu v budově Šatlavy, vchod 
z hlavního vchodu obecního úřadu.

Marie Fialová, koordinátorka KLAS

PRVNÍ SVATÉ PŘIJÍMÁNÍ V TELNICI

V úterý 13. června 2017 jsme se v KLA-
Su sešly naposledy před prázdninami, 
abychom se v hlavním tématu zabývaly 
cestováním. Uvítaly jsme milou návštěvu 
z vedení KLASů, paní Mgr. Terezu Kozde-
rovou, která se vyprávěním zapojila k na-
šemu tématu. Nezapomněly jsme začít 
znělkou, poté bylo slovo předáno paní 
Daře, která mimo jiné právě dopsala vel-
mi pečlivě vedenou kroniku. Po prázdni-
nách tedy přijde – po šesti letech trvání 
KLASu – na řadu kronika druhá. Ještě jed-
nou díky! Paměť jsme procvičily přiřazo-
váním názvů měst, dále jsme využily pra-
covní listy, v nichž jsme řešily přesmyčky 
měst a jiné dílčí úkoly. Poté si seniorky si 
vyslechly povídku se zajímavým obsa-
hem. Po přestávce s občerstvením jsme 
se zaměřily na zdravotní cviky, které ved-
la paní Jana. Na závěr našeho setkání byl 
připomenut zájezd na Velehrad a násled-
ná přednáška psycholožky o  tréninku 
mozku. S přáním příjemně prožitých dvou 
měsíců, pokud možno ve zdraví, a s přá- 
ním pro paní Mgr. Kozderovou, aby proži-
la hezkou cestu do vzdálenějších končin 
a šťastně se vrátila domů do Brna, jsme 
se rozcházely do svých domovů. Mrzelo 
nás, že jsme tentokrát nemohly hovořit 
s  panem starostou. Přejeme mu brzké 
uzdravení a hodně sil i odpočinku! 

Za KLAS Telnice Marie Fialová

Bližší informace: Marie Fialová – 777 068 788. Příspěvek na náklady: 20 korun.

v úterý 12. září 2017, 9–11 hod.

„Začátek školního roku,
krása českého jazyka“

Sociální komise obce Telnice
ve spolupráci s brněnským

Centrem pro rodinu a sociální
péči srdečně zve SENIORY
na setkání s programem

„KLUB AKTIVNÍCH 
SENIORŮ“

do klubovny v Šatlavě,
vstup budovou  

OÚ Telnice

 SETKÁNÍ KLUBU 
AKTIVNÍCH 
SENIORŮ 
DO KONCE 
ROKU 2017
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V pátek 9. června 2017 proběhl 
v  České republice další ročník Noci 
kostelů. Letos jsme se vydali do Bluči-
ny, kam jsme byli pozváni na bohatý 
program. Zúčastnili jsme se v tamním 
kostele koncertu komorního souboru 
Musica animae, na který navázala ko-
mentovaná prohlídka kostela. Líbilo 
se nám také divadelní představení „Po-
čátek“, které si připravili místní farníci. 
A samozřejmě jsme nemohli vynechat 
ani řízenou ochutnávku mešních vín 
a plni zážitků jsme se vydali na cestu 
domů.

Převzato z www.farnosttelnice.cz

V sobotu 17. června 2017 proběhl Den 
pro zálesáky pro kluky z  farnosti. Jelo 
nás celkem patnáct. Pobyt se uskutečnil 
na lovecké chatě u Bučovic. Po příjezdu 

na místo jsme rozdělali oheň. Následo-
vala ukázka vybavení do přírody a  pak 
si zkusily rozdělat oheň i jednotlivé dvo-
jice účastníků. Před další činností jsme 

se rozdělili na dvě skupiny a  úkol zněl: 
Najít studánku. Také jsme si vyzkoušeli 
pochod podle mapy. A když už jsme byli 
v lese, zahráli jsme si také bojovku. Hned 
poté nastal nejvhodnější čas na oběd 
z vlastních zásob. Někdo si pochutnával 
na chlebu s řízkem z domova, jiný si uva-
řil polévku. Po obědě následovala ukáz-
ka zbraní a také jsme si zastříleli ze vzdu-
chovky a z airsoftových zbraní. Pak jsme 
se naučili několik uzlů a vydali se stavět 
přístřešek. Vyzkoušeli jsme si houpací síť 
a  dali se do přípravy guláše. Někteří si 
vyzkoušeli uvařit vodu na dřívkáči (vaři-
či na dřevo). Ukázali jsme si také základy 
slaňování, zaběhali si opičí dráhu a  jak-
mile byl buřtguláš hotov, pustili jsme 
se do něho. Byl báječný. A  protože čas 
neúprosně běžel, následovalo balení, 
vyhodnocení akce a odjezd zpět domů. 
Akce se nám všem moc líbila.

Převzato z www.farnosttelnice.cz

V neděli 18. června 2017 jsme v naší 
farnosti prožili Slavnost Božího těla. Po 
mši svaté, kterou jsme slavili v sokolnic-
kém parku, následoval průvod s  Nej-
světější svátostí k  jednotlivým připra-
veným oltářům. Velký dík patří všem, 
kteří k  důstojnému průběhu slavnosti 
přispěli.

Převzato z www.farnosttelnice.cz

 NOC KOSTELŮ  
V BLUČINĚ

DEN PRO ZÁLESÁKY

   SLAVNOST  
BOŽÍHO TĚLA 
V NAŠÍ  
FARNOSTI 
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Ve druhém pololetí roku 2017 se 
„matičkové soutěže“ účastnilo 13 mini-
strantů naší farnosti, kteří si za každou 
účast na mši svaté namontovali jednu 
matičku a k tomu občas přibyla i matič-
ka za splnění úkolů na ministrantských 
schůzkách a různých soutěžích. Posled-
ní matičky mohli kluci získat v závěreč-
ném vědomostním testu, který prověřil 
jejich znalosti získané v  letošním roce 
na ministrantských schůzkách. Podle 
počtu matiček se pak klukům dostalo 
odměny v počtu her, které si mohli za-
hrát ve středu 28. června 2017 v brněn-
ské Laser Game aréně. Tady si to kluci 
pořádně užili. Ti nejlepší hráli až sedm 
her ve dvou hodinách. Byla to pro ně-
které pořádná šichta, ale jistě stála za to. 
Děkuji všem, kteří se letos do soutěže 
zapojili.  František Kroutil

V sobotu 3. června 2017 se prostory 
HD Pubu a  areál sokolovny proměnil 
v  ráj pivařů a  příznivců dobrého jídla 
a hudby. Proběhl první ročník Gourmet 
festivalu. Myšlenkou akce bylo hlavně 
ukázat lidem kvalitu a různorodost pře-
vážně piva. Návštěvníci mohli ochutnat 
speciály z mnoha pivovarů z našeho re-
gionu. Na své si ovšem přišli i milovníci 

burgerů. Pro kavárenské povaleče jsme 
přichystali venkovní kavárnu. A  před-
stavili jsme i domácí limonády z poctivě 
uvařených sirupů. Celý festival dopro-
vázel hudební program. Představily se 
zde kapely jako Unknown z  Nížkovic, 
Brněnská kapela Ratpack, nebo výborní 
Co to sakra je z Újezda u Brna. Vystoupil 
zde i  písničkář a  básník Milan Smrčka. 

Všem návštěvníkům moc děkujeme za 
společné vytvoření přátelské atmosféry. 
Vážíme si vaší účasti a podpory. Doufá-
me, že příští ročník bude alespoň stejně 
tak úspěšný, jako ten první. A  těšíme 
se na vytvoření dalších skvělých vzpo-
mínek s  vámi, přátelé. Vše dobré všem 
dobrým.

Váš HD Pub 

VYHODNOCENÍ SOUTĚŽE MINISTRANTŮ 

GOURMET FESTIVAL 
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V sobotu 10. června 2017 jsme se zú-
častnili 11. ročníku „Súťaže vo varení 
gulášu“ v Cíferu. Ráno jsme vyjeli za ne 
příliš pěkného počasí, vstříc něčemu 
novému. Po příjezdu do naší přátelské 

obce Cífer začalo velké dobrodružství. 
Na místním „trhovisku“ jsme měli rezer-
vovaný stůl, místní rybáři nám půjčili 
kotlinu. 30litrový kotlík jsme si přivezli 
s sebou. Místní „gulášníci“ zahájili soutěž 

a  ve 12:00 hodin započalo vaření. Sou-
těžilo devět družstev – vinári, dôchod-
ci, hádzanári, rybári … včetně družstva 
Sobotkovci z ČR. Na přípravu jsme měli 
4 hodiny. Všechny týmy k nám byly vel-
mi vstřícné a nabízely nám dřevo v pří-
padě, že budeme mít málo. V  průběhu 
vaření se starala o dobrou atmosféru hu-
dební country kapela BKT. V 16.00 hodin 
jsme své výtvory nabídli degustační ko-
misi. Co se týká družstva z ČR, nestálo na 
pomyslném vrcholu, ale za výsledek se 
nemuselo stydět. Jako první jsme umý-
vali prázdný kotlík. Odpoledne se neslo 
v  rytmu kapely Lux, která hrála až do 
večerních hodin. Akce byla velice pove-
dená, přímo nás „dostala“. Vůbec by ne-
bylo špatné obdobnou akci uspořádat 
také u  nás v Telnici. Co dodat závěrem 
– výborné počasí, výborné jídlo a hlav-
ně srdeční, veselí a  pohostinní přátelé 
z Cíferu, v čele s panem starostou, kteří 
skrze nás pozdravují všechny do Telnice 
a moc se těší na další společná setkání.

Tomáš a Lenka Sobotkovi, 
reprezentanti našeho guláše na Slovensku

Školní rok se pomalu chýlil ke konci, 
a tak jsme se s ním už rozloučili i v Tel-
nickém sluníčku. Díky krásnému po-
časí, hojné účasti i  vstřícnosti vedení 
mateřské školy jsme ve středu 14. červ-
na 2017 prožili příjemné dopoledne. 
Nejprve na zahradě školky, kde právě 
probíhalo slavnostní pasování dětí na 
školáky. Jelikož právě na jejich místa 
v září přijdou děti nové, z nichž některé 
do Sluníčka poctivě docházely, paso-
vali jsme i  je – na školkáčky. Jsou jimi 
Štěpánek Horák, Zuzanka Laššáková,  
Kubík Souček a Anička Žáková.

Abychom i  ve venkovním prostředí 
zachovali alespoň některé „sluníčko-
vé“ zvyklosti, odebrali jsme se poté 
do blízkého parčíku na Palackého 
ulici. S  využitím oblíbeného padáku, 
který posloužil jako koberec, jsme si 
naposledy zopakovali nejoblíbeněj-
ší říkanky a  zazpívali si za doprovodu 
hudebních nástrojů. Pak jsme padák 
tradičně provětrali a  zahráli si nějaké 
hry. A  protože se všichni moc snažili 
(a to po celý rok), nezůstal nikdo bez 
odměny. Vyhladovělé potěšil balí-
ček se svačinkou a  drobnou hračkou 
a  nechybělo ani vysvědčení se  samý-

mi jedničkami ze všech trénovaných  
dovedností.

Jmenovaným budoucím školkáčkům 
přejeme, aby byli ve školce spokojení 
a  šťastní. Snad jim bylo navštěvování 
Sluníčka dobrým základem ke snazšímu 
začlenění mezi vrstevníky. Všem ostat-
ním, kteří budou příští školní rok pokra-

čovat, ale i  těm úplně novým přejeme, 
aby na orlovnu chodili rádi a  prožili 
mnoho hezkých chvil nejen při pravi-
delných setkáních, ale i na akcích pořá-
daných Telnickým sluníčkem. Po prázd-
ninách se poprvé sejdeme ve středu 20. 
září na orlovně. Na viděnou se těší

Barbora Žáková, Telnické sluníčko

SOUTĚŽ VE VAŘENÍ GULÁŠE S TELNICKOU REPREZENTACÍ

KONEC ŠKOLNÍHO ROKU V TELNICKÉM SLUNÍČKU
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V sobotu 24. června 2017 – na svátek 
svatého Jana Křtitele – odzvonily stárkům 
polední čas kostelní zvony. Mája pro le-
tošní hody už byla připravena a stárkami 
poctivě nazdobena. V  určený čas se po-
malu sbírali stárci a další chlapi, kteří přišli 

pomoci s  jejím ručním stavěním na par-
ketu v sokolském areálu. Mája byla letos 
sice menší, to jí však na kráse neubralo. 
Avšak jako by se jí nechtělo, tentokrát se 
stárkům hodně vzpírala. Odnesly to dva 
hliníkové žebře, bylo potřeba se dovyba-

vit dalšími a  přinést větší palici. Stárci se 
ale nevzdali a máju do připraveného lože 
usadili a jaká byla nakonec radost desítek 
chlapů, kteří si utřeli zpocená čela! Sym-
bol našich hodů byl usazen na svém místě 
a telnické hody mohly pomalu začít.  FK

Hodová sobota 24. června 2017 pat-
řila tradičně milovníkům kvalitní lidové 
muziky, kterou nám opět famózním 
způsobem přednesla cimbálová mu-
zika Aleše Smutného. Asi stopadesát 
posluchačů si s  chutí poslechlo oblí-

bené písničky a  někteří se i  zpěvem 
zapojili. Z  původního horkého odpo-
ledne se stal příjemný večer strávený 
v  pohodovém duchu, který letos ještě 
zpestřili návštěvníci z  Dobříše a  okolí, 
kteří všechny přítomné také pozdravili 

a spolu s nimi si zazpívali svou písničku 
na přání: „Když jsem já šel tou Putim-
skou branou“. Sama kapela si setkání 
pochvalovala, zvláště pak, když děvča-
ta z rodiny Veselých na ně opět nezapo-
mněla a  napekla jim oblíbené hodové 
koláče a frgále. Aleš Smutný připomněl, 
že o  tomto víkendu se konají dvě vý-
znamné folklorní akce: Mezinárodní 
folklorní festival ve Strážnici a Telnické 
hody... Rozloučení s  vynikajícími mu-
zikanty se uskutečnilo přesně o  půl-
noci, protože některé z  nich čekalo již 
od brzkého rána ve Strážnici vystou-
pení se známým Brněnským rozhla-
sovým orchestrem lidových nástrojů. 
O  občerstvení se postarala restaurace  
U Laštůvků – děkujeme. Za přípravu ve-
řejného prostranství u  Šatlavy děkuje-
me obecním zaměstnancům.  FK

STAVĚNÍ MÁJE

VYSTOUPENÍ CIMBÁLOVÉ MUZIKY ALEŠE SMUTNÉHO
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Hodová sobota 24. června 2017 patři-
la jako vždy předhodové zábavě, kterou 
doprovázela hudební skupina Merllin. 
Stárci, kterých se letos sešlo šest kolon, 
zahájili zábavu slavnostním nástupem. 
Tančilo se, veselilo a zpívalo do brzkého 
rána. Tradičně nechyběla ani mašličková 
sóla. Počasí nám letos docela přálo: i když 
se dostavilo horké odpoledne a  večer, 
noc byla příjemně teplá. To vše přálo i ná-
vštěvnosti, a  tak v  letošním roce zábavu 
navštívil rekordní počet účastníků. K ho-
dové sobotě také patří tradiční slavnost-
ní focení stárků, které obstarala obecní 
fotografka Veronika Jahodová. Děkujeme 
všem, kteří se na přípravě sokolského are-
álu podíleli, také pak všem, kteří zajišťo-
vali hladký průběh celé zábavy.  FK

O hodové neděli 25. června 2017 se 
malí i  velcí stárci a  všichni krojovaní 
scházejí na ulici Palackého u  parčíku, 
kde se průvod stárků seřadí. Je teplé 
počasí, ale s  mírným větříkem. Decho-
vá kapela Telničanka provází krojované 
na Masarykovo náměstí, kde již čeká 
starosta obce s  místostarosty. Ztichnou 
hlasy veselých stárků, ztichne muzika. 
Starosta obce pronáší své přání letošním 
hodům a  slova hlavním stárkům, jak je 
třeba hodové právo chránit. Jak bychom 
měli být vesnicí plnou pohostinnosti, 
sousedství a přátelství. Hlavní stárci jsou 
přivítáni také hodovými koláči a vínem, 
pak přichází na řadu tolik očekávaný 
moment: hlavní stárek přebírá od sta-

V neděli 25. června 2017 se na kostel-
ním nádvoří slavila hodová mše svatá, 
kterou celebroval telnický farář Vladimír 
Langer a  koncelebroval telnický rodák 
Ludvík František Hemala. Ten se také 
ujal slova a  během své promluvy pří-
tomným připomněl reálie ze života sv. 
Jana Křtitele, patrona farního kostela. 
Kromě místních farníků se mše svaté 
zúčastnili také hosté z Dobříše a farnos-
tí P. Hemaly. Přinášení obětních darů se 
ujali oba hlavní stárci. Děkujeme všem, 
kteří se na přípravě hodové mše svaté 
jakkoliv podíleli.  FK

SOBOTNÍ PŘEDHODOVÁ ZÁBAVA 

HODOVÝ PRŮVOD A PŘEDÁNÍ HODOVÉHO PRÁVA

   HODOVÁ  
MŠE SVATÁ –  
25. ČERVNA 2017
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Hodový průvod stárků dorazil za 
doprovodu Telničanky pod taktovkou 
Aleše Kučery na sokolovnu. Po tradič-
ním představení na tanečním parketu 
se slova ujal starosta telnického Soko-
la Pavel Oborný a  přivítal všechny pří-
tomné. Větřík občas zlověstně přidal 
na síle, ve vzduchu visela obava o  to, 
jestli nepřijde déšť. Připravený hodový 
program zahajují děti s rodiči lidovými 

tanečky okolo máje. Po nich přichází 
na řadu hanácká beseda v podání dětí. 
Následuje moravská beseda, kterou 
předvedla krojovaná mládež v  zastou-
pení čtyř kolon. Vrcholem hodového 
odpoledne byla česká beseda, kterou 
tančili stárci v  síle šesti krásných ko-
lon. Po všech tancích přichází potlesk 
všech přítomných; všichni vystupující 
odvedli velký kus práce na nácvicích, 

stejně jako vedoucí, kteří s  nimi bese-
dy a  tance nacvičovali. Však jim také 
přichází poděkování ze strany staros-
ty Sokola a  spolu se starostou obce si 
Šárka Oborná, Markéta Kupská, Zdeňka 
Šafářová, Dominika Králová, Monika 
Laššáková a Monika Součková odnášejí 
krásné květinové dary, které věnovalo 
Zahradnictví Hrozek (děkujeme).

Vítr už začal nebezpečně hrozit, a tak 
následovalo rychlé poděkování všem 
za přípravu hodů a pozvání na večerní 
zábavu a pondělní Ženáčské hody z úst 
starosty obce. Jakmile svou děkovnou 
řeč pronesl starosta Sokola, spustil se 
déšť, po kterém se všichni ukryli buď do 
sokolovny, anebo se již odebrali domů. 
Nejodvážnější pak pokračovali do Luna-
parku Kočka, který své kolotoče roztáčel 
na obecním parkovišti vedle sokolovny.

Ještě jednou děkujeme všem za pří-
pravu krásných hodů, především telnic-
ké chase v čele s oběma hlavními stárky 
a  telnickému Sokolu. Poděkování patří 
také všem, kteří hody jakkoliv podpořili, 
za všechny si dovolíme jmenovat Renatu 
Jahodovou za precizní a  obětavou pří-
pravu telnických krojů. Už se těšíme na 
příští hody!  FK

rosty obce hodové právo. To je to právo, 
které umožňuje hlavnímu stárkovi pořá-
dat hody ve vsi, ale dává mu také velký 
kus zodpovědnosti za pořádek v  obci 
a  za řádný průběh hodů. S  radostí při-
jímá a už je slyšet: Čí só hody? Naše! Čí 

só dluhy? Starostovy! Nic se nezměnilo. 
A to je dobře. Stárci dostávají darem od 
obce demižon dobrého vína, které si od-
náší sklepník Jan Holčapek. Stárci se pak 
postupně protancovávají ulicemi Telni-
ce, až dorazí do cíle svého průvodu – na 

sokolovnu, kde už v areálu čekají rodiče, 
přátelé a hosté, aby se dočkali lidových 
tanců a tradičních besed. Za spolupráci 
při zabezpečení krojovaného průvodu 
děkujeme strážníkům městské policie 
a telnickým hasičům.  FK

Nedělní hodový večer 25. června 
2017 byl poznamenán odpoledním 
deštěm, který naštěstí přišel ve chvíli, 
kdy již všichni stárci dotančili své be-
sedy. Stárci dlouho diskutovali o  dal-
ším osudu večerní zábavy, nakonec 
bylo dohodnuto, že se hodová zábava 
s  ohledem na počasí uskuteční v  sále 
sokolovny a  již bez krojů. Vzhledem 
k  tomu, že se počasí večer již umoud-
řilo, odtančili nakonec českou besedu 
stárci na venkovním parketu. Nechy-
běla také tradiční mašličková, sólo pro 
hlavní stárky a  vynášení stárků. O  hu-
dební doprovod se postarala skupina 
Impuls. Své sólo si také zatančili budou-

cí novomanželé Eva Smejkalová a Kuba 
Váša. Volná zábava pokračovala a stárci 
a  jejich nejbližší si ji pěkně užili. Podě-
kování zaslouží všichni, kdož se podíleli 

na přípravě a zdárném průběhu celého 
víkendu. Za vynikající spolupráci dě-
kujeme oběma hlavním stárkům Pavlu  
Řípovi a Lucii Králové.  FK

HODOVÉ TANCE NA SOKOLOVNĚ

   NEDĚLNÍ 
 HODOVÁ 
 ZÁBAVA
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  TELNICKÉ HODY 2017  
Z POHLEDU HLAVNÍCH STÁRKŮ

Letošní hody jsme zahájili už v  pon-
dělí generálkou s kapelou Telničanka ve 
speciálním hodovém dress code. V úterý 
se pouze ladily hlasivky se stárkovským 
vínem. Důležitý bod programu nastal 
ve středu ráno, kdy všichni stárci vyra-
zili autobusem, kde se cestujícím starali 
o zábavu, do Nosislavi pro máju. V lese 
šlo všechno hladce a mája byla v 10:30 
venku z  lesa, kde na nás čekal policej-
ní doprovod. Před polednem byla mája 
na svém místě v areálu sokolovny, kde 
byla pečlivě střežena. O osvěžení v po-
době bazénu se nám postarali telničtí 
hasiči. Ve čtvrtek bylo na programu tra-
diční baseballové utkání stárků se sluš-
nou diváckou základnou. V pátek jsme 
si střihli generálku II, po které jsme byli 
stárkami vyhnáni domů. A na programu 
bylo stavění májek před domy hlavních 
stárků. Od sobotního rána jsme začali 
s  přípravou areálu sokolovny. Všechno 
probíhalo naprosto hladce až na máju, 
které se nechtělo na místo. Všichni pří-

tomní chlapi se u toho solidně zapotili 
a holky měly infarktové stavy. Všechno 
se nakonec podařilo a  nezbývalo než 
čekat na večerní předhodovou zábavu, 
která vyšla na jedničku. V  neděli jsme 
se zúčastnili hodové mše na nádvoří 
u  kostela. Před průvodem stárci zvali 
telnické občany a ve dvě hodiny jsme se 
shromáždili na průvod obcí, který měl 
celkem solidní účast. Tanečky na soko-
lovně jsme začali o  něco dříve a  díky 
tomu jsme všichni stihli dotančit před 
deštěm. Večerní zábava byla přesunuta 
do sálu z důvodu nevyzpytatelného po-
časí. V pondělí jsme uzavřeli hodový tý-
den na Ženáčských hodech, které byly 
jako vždy perfektní. Vrcholem večera 
byla volba hlavního stárka pro hody 
2018 – Radka Michellera. Už se těšíme 
na další hody a  Radkovi držíme palce, 
a  věříme, že bude mít tak úžasné stár-
ky jako jsme měli my. Děkujeme všem 
zúčastněným za nezapomenutelný zá-
žitek.  Lucie Králová a Pavel Řípa

  HLAVNÍM  
STÁRKEM  
PŘÍŠTÍCH HODŮ 
SE STAL RADEK 
MICHELLER

Telničtí stárci se u  příležitosti Ženáč-
ských hodů sešli v pondělí 26. června 
2017 a  volili nového hlavního stárka 
pro příští hody. Na základě hlasová-
ní se jím stal Radek Micheller. Jméno 
hlavní stárky, která bude stát po jeho 
boku v příštích hodech, prozatím hlav-
ní stárek neoznámil. Obec Telnice gra-
tuluje Radku Michellerovi ke zvolení 
a  těší se na vzájemnou spolupráci při 
příštích hodech.  FK

Chtěli bychom touto cestou poděko-
vat telnickým za pozvání na místní hody. 
Ukázali jste nám, že když se spojí něko-
lik šikovných lidí, ochotných obětovat 
svůj volný čas (a možná i peníze), dá se 
zorganizovat nádherná akce, díky které 
člověk zapomene na starosti všedního 
dne. Byli jsme překvapeni, že se v prů-

běhu seznamování s místními obyvateli 
ukázaly rodinné vazby mezi Bruntálem 
a Telnicí (nejen u pana starosty)! Děku-
jeme za milé přijetí a  krásné chvíle se 
sklenkou vína ve vinici u  Richarda Ja-
nouška i na Ženáčských hodech v Růžo-
vé ulici. Těšíme se na to, až vám budeme 
moci alespoň zčásti oplatit vaši pohos-

tinnost. Náš kraj je sice „drsný“, ale lidé 
jsou srdeční. Budeme rádi, když naše 
spolupráce bude pokračovat – na jaké-
koliv úrovni. Přejeme všem obyvatelům 
Telnice hodně zdraví, hojnou úrodu 
a požehnání do další práce.

S vděčností vzpomínají návštěvníci 
z Bruntálska

BRUNTÁLSKO ZDRAVÍ TELNICI!
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Ženáčské hody byly v Telnici 
na té naší pěkné ulici. 
Dambořanka pěkně zahrála, 
veselá tam byla zábava.

V pondělí hned od brzkého rána 
byla každá dobrá duše zvána, 
aby ruku k dílu přiložila 
a na večer Růžovku připravila.

Nezapomenutelné chvíle zůstanou 
v  naší paměti. Zájezd občanů z  Dobříše 
u Prahy a farníků z Čimelic a z okresu Pí-
sek se nám nad očekávání vydařil. První 
den jsme navštívili zámek Slavkov, Mo-
hylu míru, klášter Rajhrad a večer strávili 
u  cimbálovky v  Telnici. Celý druhý den 
jsme prožili ve vaší milé obci – nejprve 

na mši u kostela, kterou celebroval s tel-
nickým farářem i náš pan farář z Čimelic. 
Potom jsme byli nadšeni z  krojovaného 
průvodu a folklorních tanců u sokolovny. 
Všechno dýchalo přátelskou atmosférou, 
která se u nás v Čechách už vidí málokde. 

Celý nápad se zájezdem do Telnice vzni-
kl náhodou. Čimelický farář František He-

mala je rodák z Telnice. Když před rokem 
jeli telničtí občané na zájezd do českého 
Písku, tak se zajeli podívat do Čimelic do 
kostela na mši. Přivezli s sebou pár výtis-
ků Telnického zpravodaje a v něm byl za-
jímavý článek o hodech v Telnici. To nás 
zaujalo natolik, že jsme se rozhodli uspo-
řádat tento zájezd. Jednak jsme chtěli po-
znat rodiště našeho pana faráře, a jednak 
poznat vaše folklorní slavnosti. A  určitě 
nikdo z účastníků nelitoval. Naopak jsme 
si přivezli mnoho krásných zážitků jak 
z Telnice, tak ze zajímavého okolí bohaté-
ho na historii. Pracovníci obecního úřadu 
nám ochotně odpovídali na všechny naše 
dotazy při plánování zájezdu, dali nám 
dobrý tip na ubytování v Sokolnicích i na 
výborné stravování v Telnici. 

Přejeme vám, aby se u vás tyto krásné 
zvyky udržely co nejdéle a  byly potěše-
ním nejen pro vás Telničáky, ale i  pro 
všechny ostatní, co se k vám přijedou po-
dívat, podobně jako my. Snad zase někdy 
na viděnou.

Za krásné zážitky děkují účastníci  
zájezdu z Dobříše a Čimelic

ŽENÁČSKÉ HODY

TELNICKÉ HODY NÁS OKOUZLILY

       P. S. Díky všem za úterní „dohrávky“.  Kateřina Umlášková

V mžiku tak stály mája, parket i lavice, 
narazily se pivní hlavice, 
zacinkaly flašky vína, 
zapojila se celá dědina.

Všechny hosty sezval krojovaných průvod, 
na čekání už nebyl důvod, 
rozezněly se struny cimbálu, 
volných míst k sezení bylo jen pomálu.

Kdo přišel, ten nelitoval, 
kdo chtěl, ten si zatancoval, 
někdo zpíval z plných plic, 
nebránilo mu v tom nic.

Díky stárkům za veselé tance, 
zábavy jsme měli plné rance, 
vzpomínky zůstanou v každém z nás, 
v dobrém se sejdeme za rok zas.
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Připomeňme si historii telnických hodů 
pozvánkou z roku 1932. V červnu to bylo 
85 roků, co byli poprvé zváni obyvatelé 
Telnice k hodům do nového areálu Soko-
la Telnice. Přímí účastníci těchto hodů již 
dávno nejsou mezi námi, tak mi dovolte 
pár slov a poděkování k těm letošním. 

Jako vždy začíná nácvik všech tančících 
již v květnu, týden před hody pak probíha-
jí generálky. V sobotu je ručně postavena 
mája, v neděli jsou zváni občané na hody. 
Po poledni vychází průvod krojovaných 
a na Masarykově náměstí se zastaví u sta-
rosty obce, aby si hlavní stárek převzal 
hodové právo. Průvod směřuje na sokol-

ský parket. Letos se opět tančily tanečky: 
těch nejmenších s rodiči, moravská bese-
da krojované mládeže, hanácká beseda 
v úpravě pro děti a česká beseda stárků. 
Letošní hody se vydařily. Stárků bylo hod-
ně přes sto, a tak si zaslouží poděkování 
všichni ti, kteří hody připravují. Vždyť je 
to zdarma a  ve volném čase. Bez nacvi-
čování by to nešlo, tak hlavně díky sestře 
náčelnici Šárce Oborné, sestře Zdeňce Ša-
fářové, sestře Markétě Kupské a také těm 
maminkám, které se podílely na nácviku 
a jsou vítané. Díky. Také je potřeba zajistit 
organizaci v celém areálu při hodech, při 
zábavách, úklid a sečení trávy, což zajišťu-

je starosta Sokola bratr Pavel Oborný, po-
máhají členové Sokola, házenkáři. O  vý-
zdobu areálu se starají stárci. Byla moc  
pěkná. 

Sokol vede děti a  mládež k  pohybu, 
ale také k udržování dlouholetých tradic. 
Díky všem a  ať se hodům v Telnici daří 
a zase za rok!

Eva Kořalníková, TJ Sokol Telnice

Ve čtvrtek 29. června 2017 proběhl 
kurz s Mgr. Evou Smejkalovou na zajíma-
vé téma „Jak trénovat mozek“. Přítomno 
bylo kolem 20 lidí, kromě seniorek také 
jeden mladší muž, nepočítaje osobu 
pana starosty. Názorně i prakticky jsme 
se přesvědčili o tom, jak důležitým orgá-
nem mozek je. Proto je nutné věnovat 
mu i ve stáří jistou pozornost a neustá-
le jej trénovat. Měli jsme možnost vy-
zkoušet si prakticky krátkodobou paměť 
a přesvědčili se o tom, že ne vždy jsme 
na tom tak dobře, jak bychom si snad 
mysleli. Zvláště s přibývajícími lety si mo-
zek zaslouží každodenní trénink! Paměť 
dlouhodobá je na tom podstatně lépe. 
Pro Klub aktivních seniorů (KLAS) jsme 
obdrželi nějaké materiály, ze kterých 
určitě budeme čerpat. Instrukce k tomu 

podané nám to usnadní. Závěrem chci 
ještě dodat, že šlo o  velmi zajímavou 
besedu s  velmi pěkným přístupem zá-
stupce mladé generace k nám, starším. 

Děkujeme tímto slečně Evě Smejkalové 
a přejeme jí další studijní úspěchy. Tak ať 
se daří v osobním a profesním životě!

Zapsala jedna z účastnic kurzu

TELNICKÉ HODY NA SOKOLOVNĚ

   KURZ  
JAK TRÉNOVAT 
MOZEK

Telnici opět potěšila návštěva Kine-
matografu bratří Čadíků, kteří přivezli 
čtyři české filmy a  promítali je od pát-
ku 30. června do pondělí 3. července 
2017 na obecním parkovišti u sokolov-
ny v  tomto pořadí: Řachanda, Všechno 
nebo nic, Teorie tygra a Trabantem do 
posledního dechu. Tentokrát nám přá-
lo počasí, ve všech dnech se na večer 
vždy udělalo velmi příjemně, i  když se 
mraky nad hlavami diváků všelijak honi-
ly. Štěstí jsme však neměli s technikou: 
hned první den (při promítání pohádky 
Řachanda) došlo k neopravitelné záva-
dě na promítacím zařízení, takže malí 

PROMÍTÁNÍ LETNÍHO KINA
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i velcí shlédli pouze polovinu filmového 
představení. Druhá musela být dopro-
mítána následující den. Bylo jasné, že 
někteří bohužel už v sobotu odjíždějí na 
prázdniny, takže se druhé poloviny po-
hádky nedočkali. Omlouváme se za tyto 
komplikace, ale bohužel se s tím nedalo 
nic dělat. Druhý den bylo promítací za-
řízení kompletně vyměněno.

Za všechny čtyři dny navštívilo pro-
mítání filmů celkem 300 diváků, je  
škoda, že právě páteční pohádka Řa- 
chanda měla největší účast. Odhado-
vaná účast na promítání jednotlivých 
filmů:

 Řachanda – 100 diváků 
Všechno nebo nic – 70 diváků 
Teorie tygra – 70 diváků 

Trabantem do posledního dechu –  
60 diváků
Jelikož celý projekt uhradila obec Tel-

nice, přispívali diváci dobrovolné vstup-
né na dobročinné účely Konta Bariéry. 
Celkově bylo letos vybráno 7 680 korun 
(+1 čínský juan). Děkujeme! Za spoluprá-
ci děkujeme Kinematografu bratří Čadíků 
a těšíme se zase někdy příště.  FK

Naše výprava do severočeské Telni-
ce byla zahájena v  sobotu 8. červen-
ce 2017 v  ranních hodinách za účasti 
našeho moravského pana starosty, 
který se ze zdravotních důvodů akce 
zúčastnit nemohl, a  tak nám alespoň 
přišel nadávkovat ranní medicínu, 
zkontrolovat, zda jsme některého 
z  účastníků nezapomněli, a  zamávat 

k  odjezdu. Cesta probíhala bez pro-
blémů a asi po čtyřech hodinách jsme 
dorazili na místo. Tamní český pan 
starosta Jan Doubrava nás již vyhlížel 
a – coby svobodný mladý muž v nej-
lepších letech na ženění – vůbec netu-
šil, jaký dar mu to od nás vezeme. Role 
zahalené nevěsty v  závoji se s  nad-
hledem a  humorem sobě vlastním 
výborně zhostila paní Kocmundová, 
kterou by si tamní pan starosta málem 
ponechal, nebýt požadavku vysoké-
ho výkupného od jejího zákonného  
manžela.

Po vřelém přivítání jsme byli občer-
stveni a přizváni k odpolednímu pro-
gramu – Dni záchranářů a  Dni dětí. 
Měli jsme tak možnost shlédnout 
hasičské klání nejmladších generací 
a pokrokové technické vybavení tam-

ního sboru. Poté jsme se přepravili na 
místo našeho útočiště a odpočinku, na 
jednu z  horských chat, kde se o  naše 
spokojené žaludky i  veselou náladu 
postaral vtipný pan provozní se svým 
veselým týmem. Hrstka z  nás pak za-
toužila i  po duchovní vzpruze, a  tak 
zavítala do kostela Nanebevzetí Panny 
Marie v  Ústí nad Labem, vzdáleného 

slabou půl hodinku cesty. Jeden z na-
šich darů české Telnici – moravská (tel-
nická) vína různých odrůd – pak vhod-
ně doplňoval výborné a bohaté občer-
stvení při společném večeru. Hlavní 
úkol od pana starosty pro všechny 
přítomné zněl jasně: „Družte se!“ Při 
živé hudbě a tanečních rytmech jsme 
se tedy do pozdních nočních hodin – 
každý podle vlastní nálady a rozpolo-
žení – družili. 

Žádné stopy únavy na nás však dru-
hý den nebyly znát, a  tak jsme hned 
zrána mohli vyrazit na prohlídku okol-
ních panoramat ze sedačkové lanovky 
v  Zadní Telnici, absolvovat procház-
ku po Telnici a  přilehlém Varvažově 
s  prohlídkou kaple (kostelíku), domu 
s  chráněnými byty pro seniory, malé 
kapličky a  památníků, ke kterým se 

nám dostalo odborného výkladu od 
místního znalce historie a  napoleon-
ských bitev, účastníka rekonstrukcí 
napoleonských bitev v  dobové ra-
kouské uniformě s  obdivuhodnými  
znalostmi.

S dalším místním průvodcem jsme 
si pak vyjeli po lesnatém a  hornatém 
okolí směrem k  německým hranicím. 
Cílem byla obec Tisá s Tiskými stěna-
mi, krásnými skalními útvary z labské-
ho pískovce, kde měla být vyzkoušena 
naše fyzická zdatnost a naše turistické 
schopnosti. Ač malé ztráty byly tole-
rovány a  některé jedince jsme i  ně-
jakou dobu postrádali, obstáli jsme 
celkem dobře, obzvlášť pak jedinci 
v  žabkách a  pantoflích, a  všichni se 
ve zdraví nakonec sešli. Vysílení a hla-
doví jsme se opět vrátili, naposledy 
pojedli, popili a popovídali. Se všemi, 
kteří se o nás tak výborně starali, jsme 
se rozloučili a  vyrazili směr Morava. 
Bezpečně jsme dojeli po sedmé ho-
dině, obohaceni o  příjemné zážitky, 
pohodově a zajímavě strávený víkend, 
někteří o  setkání se starými známý-
mi a  hlavně o  konkrétnější předsta-
vu, jak si tam pěkně žijí v  té druhé  
Telnici.

Velké díky patří panu starostovi 
Janu Doubravovi a paní místostarost-
ce Lence Kurtové za milé přijetí, vý-
bornou organizaci, skvělé pohoštění 
a hlavně pohodově strávený čas, stej-
ně tak zmíněnému panu provoznímu 
z  chaty Olympia a  jeho partě, ochot-
ným průvodcům a  v neposlední řadě 
i  našemu panu řidiči, panu Haluzovi, 
který nás bezpečně odvezl, převážel 
a dovezl. Děkujeme také panu Josefu 
Müllerovi za ruční zhotovení domá-
cích vařeček a paní Magdaleně Zaora-
lové za krásnou keramiku – i tyto dary 
nás na místě výborně reprezentovaly. 
Pěkně si tam žijte a těšíme se zas ně-
kdy na shledání! 

Ilona Kučerová, účastnice zájezdu

ZÁJEZD DO SEVEROČESKÉ TELNICE
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  VORVANI NA VODĚ PO OSMÉ –  
VLTAVA 2017

V pátek 4. srpna 2017 vyrazila parta 
telnických Vorvaňů na řeku, která po 
několika letech sjíždění řek stojatých, 
konečně tekla! Jediná možná volba 
totiž padla na dobře známou Vltavu. 
Ráno v sedm jsme nasedli do autobu-
su a vyrazili směr jižní Čechy. Měli jsme 
naplánovanou návštěvu zámku Hlubo-
ká a  pohodový příjezd do kempu. Ni-
kdo z nás si ráno nevzpomněl na trable, 
které nás provází vždy, když jedeme na 
Vltavu. Ale co nás nezabije, to nás po-
sílí. Tentokrát to opět začalo u  Devíti 
křížů. Autobus přestal táhnout, a  tak 
jsme byli nuceni zastavit v  opravnách 
autobusů ve Velké Bíteši, kde nám po-
skytli zázemí, nikoliv však mechanika. 
Vlastními silami jsme autobus opravili 
a  pokračovali jsme dál. Po třiceti kilo-
metrech se autobus opět zasekl na 
maximální rychlosti 30 km/h. Rychlostí 
odpočatého šneka jsme dojeli do Pel-
hřimova, kde jsme čekali na nový auto-
bus. Prohlédli jsme si neplánovaně Pel-
hřimov, někteří hledali legendární kre-
matorium. Po výměně autobusu jsme 
ve večerních hodinách úspěšně dorazi-
li do kempu. Počítám, že v Chorvatsku 
bychom byli asi rychleji... Naštěstí byl 
krásný podvečer a děti i dospěláci na-
skákali do příjemně osvěžující Vltavy. 
Mistr Michal připravil maso na rožni 
v takové kvalitě, kterou by jen stěží po-
hanil i ubrblaný Pohlreich. 

V  sobotu ráno jsme se přesunuli do 
Vyššího Brodu, odkud vyrazila výprava 
na 24kilometrovou plavbu. Vltava byla 
jako vždy nádherná a navíc tekla. Pro-
tože už nejsme žádní nováčkové a víme, 
proč jezdíme na vodu, užívali jsme si 
řeku i její okolí. Zkušeně jsme odoláva-
li jezům a  šlajsnám i  skoro všem kon-
zumním a  marketingovým lákadlům, 
kterými je Vltava přesycena. Odpoledne 
dorazila většina do cíle. Protože bylo 
vskutku nádherně, koupání a různé díl-
ničky Anežky G. zaměstnaly děti až do 
večerních hodin. Zkušený Pat & Mat 
team uvařil skvělý kotlíkový gulášek 
a večer druhý byl po hudební produkci 
improvizovaného tělesa u konce. 

V ranních hodinách začal bušit do ple-
chových střech chatek déšť, který ne- 
ustal až do odpoledne. Těm, kteří už po-
časí na Vltavě poznali, bylo jasné, že nás 
bude čekat těžké rozhodnutí. Sedneme 
do lodí, nebo ne? Zatlačili jsme slzu a od-
souhlasili návrat domů. 60 dní tam ne-
pršelo, ale když přijede Vorvaň, tak prší. 
Zkrátka krásná a zároveň prokletá Vltava. 
Cesta domů byla naštěstí plynulá.

Chtěl bych poděkovat všem účastní-
kům zájezdu za jejich skvělý a  optimi-
stický přístup jak na vodě, tak v neplá-
novaných situacích. Je vidět, že jsme 
opravdová parta. Díky a ahoooj na vodě 
v roce příštím. 
Nikým nevolený kapitán Štefan Chovanec

V pátek 18. srpna 2017 se v  Telni-
ci odehrál netradiční svatební obřad, 
to když si Kateřina Stříbrnská brala za 
manžela Martina Kočího. Oba jsou již 
léta občany naší obce a obyvateli ulice 
Lány, přičemž pan ženich v  tomto vo-
lebním období zastává funkci obecního 
zastupitele. A  jelikož je také nadšeným 
fotbalistou a  fanouškem turínského 
Juventusu, ženil se v dresu svého oblí-
beného klubu a  pravověrně také v  ko-
pačkách. Vůbec celá „zahradní“ svatba 
se nesla ve sportovním duchu: většina 
svatebních hostů dodržela doporuče-
ný dress code a dorazila ve sportovním 
dresu. Někdo ve fotbalovém, někdo 
v házenkářském. Tréninkové kužely, fot-
balové balóny a  slavnostní sportovně 
bílo-zelený styl dekorací připomínal, 
že se prostě žení fotbalista. Oddávající 
starosta obce Telnice však protentokrát 
zůstal věren svému ženáčskému kroji. 
Novomanželům Kočím přejeme hodně 
štěstí do jejich společného života.

František Kroutil, starosta obce

   FOTBALOVÁ 
SVATBA  
V TELNICI
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Ráno si šla dítka školou povinná vy-
zvednout vysvědčení a  odpoledne už 
jim začaly prázdniny, a tak někteří šťast-
livci přijeli do osady Nový York, aby se 
zúčastnili dobrodružné cesty při hledá-
ní a zakládání nové osady v neznámém 
prostředí Severní Ameriky. Po nutné re-
gistraci a slibu dodržování Ústavy Spoje-
ných států, se členové rodin zabydleli ve 

svých příbytcích. Večer je oficiálně přišel 
přivítat šerif a  dokonce se svým proje-
vem i starosta Nového Yorku William Fre-
derick Havemeyer. Připomněl všem nut-
nost zachovávat zákony a po nedávných 
epidemiích i základní hygienické předpi-
sy Nového Yorku. Nejdříve to vypadalo, 
že se nově příchozí usadí v Novém Yorku, 
ale poté, co jim byly nabídnuty pozemky 
k bydlení a hospodaření daleko na zápa-
dě, rozhodli se nabízenou šanci využít 
a  zakoupit svůj díl země. Nejprve si ale 
museli na tuto výhodnou koupi vydělat 
peníze stavbou domů v  Novém Yorku. 
Po zakoupení pozemků se chystali na 
dalekou cestu a zúčastnili se i slavnostní 
bohoslužby, kterou pro ně místní připra-

vili na rozloučenou. Naši noví osadníci 
byli také upozorněni na nebezpečí (indi-
áni, lupiči, bizoni apod.), na která mohou 
na cestách narazit. 

Nikdo netušil, že budeme čelit výše 
zmíněnému nebezpečí tak brzy. Hned 
druhý den našeho putování se ráno 
ozval z  dálky dusot a  šerif hned věděl, 
co se děje. Okamžitě museli všichni 

rychle opustit naše tábořiště a  vzít si 
jen nejnutnější věci a prchnout do lesa 
před stádem bizonů. Naštěstí to všichni 
stihli, takže nedošlo k  žádným ztrátám 
na životech. Ztráty ale byly na vybavení 
a  zásobách. Takže pak museli sesbírat 
jak věci, tak i zbytky potravin, aby zjistili, 
co zbylo. A  když k  tomu nalovili maso, 
tak bylo jasné, že hladem nebudou. Vět-
ší problém ale byl v tom, že bizoni roz-
dupali mapu, kde byly zakresleny po-
zemky, které si jednotlivé rodiny koupi-
ly. Nezbývalo, než hledat kousky mapy 
a  seskládat je dohromady. Při hledání 
byli vedoucí rodin uneseni lupiči a zbylí 
členové rodin je museli najít a  vysvo-
bodit, což se nakonec všem podařilo. 

Další cesta vedla přes území Okiowů, 
kteří nemají bledé tváře moc v  lásce, 
takže jsme museli určitou část putová-
ní absolvovat bez jediného slova, což 
všichni dodrželi a hlavně vydrželi, takže 
jsme prošli tímto indiánským územím 
bez úhony. Pak jsme se dostali na úze-
mí indiánského kmene Karuků, kde už 
jsme takové štěstí neměli, i když jsme se 
snažili dorozumívat pouze smluvenými 
signály. Poté, co se znovu přehnalo přes 
naše tábořiště stádo bizonů, a  všichni 
se vraceli z  bezpečného úkrytu v  lese, 
uviděli svázaného šerifa uprostřed tá-
bořiště a  kolem něj na koních kroužili 
indiáni. Celá výprava padla do zajetí, 
ale při souboji nejstatečnějších členů 
z  každé rodiny s  nejlepšími indiánský-
mi bojovníky si naši osadníci vybojovali 
milost i  přátelství indiánského kmene 
Karuků. Šerif se svými pomocníky vy-
kouřili s náčelníkem a šamanem dýmku 
míru, vyměnili si posvátné xichty a pak 
už zamířili přímo do země, kde měli za-
koupené pozemky. 

Rodiny si vytýčily svoje pozemky, aby 
mohly začít hospodařit. V  místní říčce 
dokonce při rýžování našli i  nějaké to 
zlato, čímž získali prostředky na rozběh-
nutí svých hospodářství. Život v  osadě 
se rozbíhal, seznamovali jsme se s  no-
vým prostředím. Osadu jsme pojmeno-
vali Willow Town, podle vrb v nejhezčím 
místě našeho území na břehu říčky, 
kterou jsme pojmenovali Zlatý potok, 
protože nám dával nejen trošku skuteč-
ného zlata, ale hlavně životadárnou vlá-
hu pro naše pole, která nás budou živit. 
Později jsme se dozvěděli, že o kus dál 
další osadníci našli více zlata v  řekách 
a pak u pobřeží založili další osady jako 
San Francisco, Los Angeles a  další. Ale 
i  přes to jsme nikdy nelitovali, že jsme 
se usadili právě tady. Ve Willow Town 
jsme našli svůj nový domov, který nám 
přirostl k srdci, a za nic na světě bychom 
ho nevyměnili.

Jiří Hrazdíra, šerif osady Willow Town

Druhý týden v červenci 2017 probí-
hal v rekreačním středisku Hutník dět-
ský tábor pod záštitou Sokola Telnice. 
Rekreační středisko Hutník leží kousek 
od městečka Strážnice. Nedaleko je 
i nádrž Lučina. Tábor probíhal v krásné 
přírodě a  velmi dobré atmosféře. Byl 

zaměřen na různé sporty a pohybové 
aktivity v přírodě. Zúčastnilo se ho 50 
dětí. Počasí bylo ze začátku týdne vel-
mi podařené, takže jsme s dětmi strá-
vili hodně času u vody. Ke konci týdne 
bylo však počasí občas nepříznivé, 
nicméně nám to nezabránilo prožít 

ta pravá táborová dobrodružství. Děti 
měly každý den připravený pestrý 
program, ať už celotáborový, nebo 
pod vedením svých vedoucích. Mimo 
mnoho soutěží o  diplomy probíhala 
také táborová olympiáda, pohádkový 
les, čelenky, týmové soutěže, stezka 

ORELSKÝ TÁBOR 

SOKOLSKÝ TÁBOR
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VII. ročník  Letního dětského  tábo-
ra  Draci z  Tennessee se  odehrával od 
15. do 23. července 2017 asi 8  km od 
Strážnice v  rekreačním středisku  Hut-
ník. Samotné  ubytovací středisko se 
nachází v  zalesněné oblasti Tvarožná 
Lhota/Lučina v blízkém sousedství ryb-
níku  Lučina. Letního dětského tábora 
se letos zúčastnilo 25 dětí. Atmosféra 
se nesla ve sportovním duchu, pro-
gram byl bohatý, ceny se do poslední 
rozdaly. Letos jsme navštívili s  dětmi 
zříceninu Šumárník a  potom jsme za-
vítali na rozhlednu Travičná, která měří 
52,6 m, děti zdolaly 177 schodů a jejich 
odměnou byl krásný výhled do okolí. 
Další den jsme navštívili Strážnici a  v 
zámecké zahradě absolvovali soutěž 
z botaniky, kterou skoro všichni s úspě-
chem dokončili. Naši vedoucí dělali pro 
děti vše možné i nemožné, aby měly na 
co vzpomínat, i  když to neměli vůbec 
jednoduché. Tímto jsme se s RS Hutník 

rozloučili a příští rok se setkáme v no-
vém RS Relaxx u  Kyjova. Můžeme říci, 
že se letošní ročník  tábora perfektně 
vydařil, děti se bavily každý den. Termín 

příštího tábora je 1. až 8. července 2018 
v RS Relaxx u Kyjova. Těšíme se na vás 
v příštím roce.

Team Draci z Tennessee

odvahy, celodenní pochod, táborová 
diskotéka a  mnoho dalších. Pořádaly 
se táboráky s písničkami a hry u ohně. 

Děti si mohly zahrát fotbal, vybíjenou 
atd. Jídlo bylo velmi dobré a  byl ho 
dostatek, takže žádný táborník hlady 

netrpěl. Myslím si, že letošní sokolský 
tábor byl velmi vydařený.

Veronika Slezáková

LETNÍ DĚTSKÝ TÁBOR DRACI Z TENNESSEE 

K pátému výročí našeho tábora jsme 
si nadělily dáreček v  podobě místa, 
na které jsme jely. Je totiž komfortněj-
ší a  luxusnější než kterákoliv jiná fara. 
Dům Svaté Rodiny ve Slavkově u  Brna 
– to  bylo od 16. do 23. července 2017 
naše útočiště. A  protože pátý tábor si 
zaslouží velkolepé táborové téma, po-
znávaly jsme celý týden život Panny 

Marie. Každý den se nám odkryl kousek 
Mariina života, od  dětství až  po nane-
bevzetí. Také nás doprovázela táborová 
hymna Magnificat.

Mezi sebou soupeřily tři báječné týmy 
– Zelené příšerky, Love Roses a Králov-
ské pomněnky. Kdo neměl zrovna co na 
práci, nebo se dokonce nudil, mohl zajít 
do KYTKY, naší virtuální místnosti, kde si 

každá tábornice vytvořila svůj profil, na 
který jsme si pak vzájemně lepily vzkazy, 
smajlíky nebo citáty. Letos jsme měly na 
táboře novinku: součástí poobědového 
odpočinku byl takzvaný MASAKR – jed-
na skupinka se věnovala MAlbě Panny 
Marie, druhá se bavila nácvikem Scénky 
a třetí psala KRoniku. Když jsme zrovna 
nevyráběly, tak jsme běhaly buď ve vel-

TÁBOR TELNICKÉ DÍVČÍ SCHOLY



kém sále, na zahradě nebo v zámeckém 
parku. Nejoblíbenější hrou se stala hra 
s názvem „Ukradni Ježíška“.

Na návštěvu přijel otec Vladimír, 
s  nímž jsme vyrazily na golf. Putovaly 
jsme až na Urbánek a  taky přijeli kluci 
z Telnice na fotbalový zápas. Stezka od-
vahy vedla letos kolem slavkovského 
zámku a  již tradičně na ni dorazil náš 
profitým strašidel z Telnice a  ze Sokol-
nic. Počasí nám stále přálo! A když nám 
bylo nejhůř, šly jsme se zchladit na kou-
paliště. V pátek jsme pak společně slavili 
mši svatou a měly jsme i příležitost jít ke 
svátosti smíření.

Zkrátka, bylo toho hodně a  všechny 
jsme si to užily, jak vedoucí, tak táborni-
ce. Díky, holky!

A zase za rok!  Lucie Jahodová
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Letošní ministrantský tábor na faře 
v  Babicích (okr. Třebíč, 23.–30. červen-
ce 2017) se nesl v  duchu šesti velkých 
hrdinů dávné historie i současné doby. 
Ne každé jméno takového hrdiny je 
však zapsáno doslova na každém rohu, 
takže jsme sice hovořili o sv. Václavovi, 
současně však i  o Caroline Aigle, nebo 
třeba o Dominikovi Saviovi, ale zároveň 
o  Jaroslavu Šlezingerovi. Příklady táh-
nou. A  dobré příklady mohou pomoci 
ministrantům při dalším dozrávání je-
jich osobností.

Jedenadvacet kluků z Telnice, Újezda 
u Brna, Otmarova, Jakubova a Litohoře 
spolu vytvořilo výbornou partu. Ta se 
při některých aktivitách ještě dělila na 
čtyři týmy, které spolu soupeřily v  du-
chu fair play o vítězství v celotáborové 
hře: Orange Heroes, R. A. F., Žlutí letci 
a Zelení hrdinové. Právě posledně jme-
novaný tým si pod vedením Járy Zava-
dila odnesl cenné konečné vítězství. 
V jednotlivcích se největšími hrdiny sta-
li Pepík Řoutil (mezi mladšími) a Martin 
Flajšinger (mezi staršími).

Na táboře jsme zažili řadu hrdinských 
činů, které se týkaly překonání sebe 
sama v  různých oblastech: jídlo, ranní 
vstávání, strach z výšek nebo při noční 
hře, odloučení od rodiny, tiše se rodící 
závislost na počítačích, konání dobrých 
skutků okolo sebe. Velké hrdinství vlast-
ního života začíná od drobných krůčků 
už v raném mládí.

Všichni účastníci si užili tradičně bo-
hatého programu. Kluky čekalo vyrá-
bění táborových triček, vlajek, mečů 
a  štítů, ale třeba i  vykování vlastní že-

lezné špičky v  uměleckém kovářství 
pana Václava Nohy ve Štěměchách 
(moc děkujeme). Nechybělo poznávání 
okolí při návštěvách kláštera v  Kostel-
ním Vydří, památkového centra města 
Telče (UNESCO), farního kostela a  Šle-
zingerova sochařského odkazu v  Jem-
nici (děkujeme, pane děkane), odvážně 
přestěhovaného kostela v  Oslnovicích 
(klobouk dolů všem místním hrdinům) 
či staronového muzea R. A. F. na zámku 
v  Polici. V  našem „letním kině“ minist-
ranti zhlédli vynikající film Mela Gibso-
na Zrození hrdiny, který byl natočený 
podle skutečných událostí (s některými 
vystřiženými scénami).

Při venkovním programu jsme museli 
bojovat s nepřízní počasí, takže některé 

sportovní aktivity doslova uhýbaly dešti, 
některé se holt odehrály v něm (náš tá-
borový fotbalový turnaj v Cidlině) – na-
konec, hrdinové přece nebývají z cukru. 
Sportovních klání bylo tradičně dosta-
tek: kromě fotbálku na trávě i  ve vodě 
nás čekalo ragby s upravenými pravidly, 
baseball, rytířské hry (šerm mečem, silo-
vé disciplíny), střelba z luku a vzduchov-
ky, výstup na lezecké stěně, procházka 
s  chůdami, zdolání adrenalinové lano-
vé trati v  osmimetrové výšce, ale třeba 
i jízda zručnosti na čtyřkolce. Díky panu 
děkanovi Josefovi Brychtovi z  Jemnice 
jsme si mohli porovnat síly ve fotbale 
s domácími ministranty, remízový zápas 
musely rozhodnout penalty, ve kterých 
nás místní kluci předčili. Gratulujeme!

MINISTRANTSKÝ TÁBOR V BABICÍCH
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Ani v  umění kluci nezaháleli: každý 
tým si nacvičil divadelní scénku o  ně-
kterém starozákonním hrdinovi, každý 
den jsme ať už sborově či sólově zpívali 
(někdy dobrovolně, jindy za „odměnu“ 
– jó, kdo si řádně neuklízí svoje věci…). 
Letos nechyběla ani akční hra Atentát, 
na kterou se mnozí hodně těšili, no však 
podle toho taky někteří dopadali (jako 
sněhuláci). Závěrečný večer patřil roz-
lučkové diskotéce.

O duchovní vedení se staral P. Ladislav 
Kozubík, kterému děkujeme za milou 
společnost, pomoc s organizací, dopra-
vou, hudební doprovod a především za 
všechny sloužené mše svaté.

Letošního jubilejního 10. ročníku na-
šeho tábora se zúčastnil rekordní počet 
ministrantů, takže se rozrostl i  náš or-
ganizační tým: velké poděkování patří 
šéfkuchařce a  zdravotnici Božence Fla-
jšingerové, Štefanu Chovancovi, Pavlu 
Zapletalovi, Petru Gabrhelovi, místním 
děvčatům Martině, Jolaně a  Veronice 
a  vedoucím jednotlivých týmů: Járovi 
Zavadilovi, Jirkovi Budíkovi, Štefanu Es-
terkovi a  Fandovi Kroutilovi. Na dálku 
nás dobrotami podpořila Katka Umláš-
ková, rodiče a  nejmenovaní sponzoři. 
Za všechny místní podporovatele si do-
volíme poděkovat rodině Špačkových. 
Všem veliké díky!

Tábor je za námi. Všichni víme, že 
se můžeme stát hrdiny našich vlast-
ních životů. Že můžeme dělat veliké 
věci nejen pro sebe, ale i  pro druhé. 
Ježíš říká: „Nikdo nemá větší lásku než 
ten, kdo položí život za své přátele“. 
A právě on může být naším největším 
hrdinou. Děkuji všem, kteří nezůstali 
sedět doma u  počítačů, komunikač-
ních sítí, elektronických hraček a dal-
ší lákadel. Krásný týden se skvělými 
lidmi na skvělém místě se tak může 
mnohým z nás stát třeba i odrazovým 
můstkem do dalšího života. Bohu  
díky.

František Kroutil

Mladší žáci dne 2. června 2017 ukon-
čili sezónu 2016/2017 hodnocením, 
které proběhlo v  klubovně sokolovny. 
Součástí hodnocení bylo i  slavnostní 
předání medailí za první místo v  Jiho-
moravské lize házené mladších žáků, 
a to za přítomnosti starosty obce pana 
Františka Kroutila, starosty Sokola 
Telnice pana Pavla Oborného a  pana 
Milana Leteva, předsedy soutěžní ko-
mise Jihomoravského krajského svazu  
házené.

Tým „A“ odehrál celou sezónu ve zna-
menité formě a bez jediné prohry. Z cel-
kových 22 odehraných utkání pouze je-
dinkrát remizoval a po právu celou sou-
těž jednoznačně vyhrál. Tento úspěch 
byl korunován navíc ziskem titulu nej-
lepší střelec sezóny pro Marka Popelu, 

který vyhrál tabulku střelců s  počtem 
238 branek za odehranou soutěž. 

Tým „B“ ukončil sezónu na krásném 
osmém místě, s 8 výhrami, 3  remízami 
a 11 prohrami.

Před začátkem sezóny 2016/2017 
jsme dlouho zvažovali, zda přihlásit do 
soutěže oba týmy, tato volba se v prů-
běhu sezóny ukázala jako správná. Hrá-
či z týmu „B“ úspěšně doplňovali sesta-
vu v prvním týmu, a naopak hráči z řad 
minižáků doplňovali tým „B“. Tým „B“ 
v  kompletní sestavě předváděl velmi 
kvalitní výkony a dokázal bodovat i nad 
papírově silnějšími spoluhráči.

Naše nelehké rozhodnutí postavit 
oba týmy, což činilo dohromady 23 
hráčů, se ukázalo jako velmi správné 
a pro další růst těchto dětí velmi důle-

žité a  prospěšné. Náročné tréninky jak 
pro hráče, tak pro trenéry, oba dva týmy 
v soutěži zúročily a podavály maximální 
výkony. Náročné tréninky probíhají tři-
krát týdně, v zimní sezónní přestávce se 
týmy účastní několika těžkých turnajů 
a víkendové zápasy zasahují velmi citel-
ně do osobního času jak trenérům, tak 
samotným hráčům.

Pokud ovšem chceme, aby se telnic-
ká házená dostala na výsluní, kam opět 
pomalu stoupá, tak se bez těchto nepo-
pulárních věcí, jako je obětování osob-
ního času a  zájmů, bohužel neobejde-
me. Je to i na celkovém přístupu rodičů 
hráčů, kteří nemohou brát házenou jen 
jako sportovní kroužek. Příklad je mož-
no čerpat z  úspěchů hráčů mladšího 
dorostu, kteří ve starších žácích ode-

MLADŠÍ ŽÁCI SE STALI MISTRY JIŽNÍ MORAVY!
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hráli náročnou žákovskou ligu, a soutěž 
mladšího dorostu pak jednoznačně vy-
hráli. Někteří z nich dnes mají možnost 
hrát v prvoligových dorosteneckých tý-
mech, a bojují tak o reprezentační dres 
ve svojí kategorii. 

Tým „A“ tvořili převážně hráči ročníku 
2004, kteří po prázdninách přecházejí 

do kategorie starších žáků. Trenérem 
starších žáků bude i  nadále Jaromír 
Popela, bohužel již bez svého kolegy 
Jiřího Jahody, který se bude nadále vě-
novat hráčské kariéře své dcery Petry, 
která v současnosti působí jako hráčka 
Tatranu Bohunice. Jirkovi tímto děkuji 
za letitou spolupráci již od týmu mini-

žáků. Tým „B“ tvořící převážně ročníky 
2005 doplní v nadcházející sezóně hráči 
z  týmu minižáků a  trenérem mladších 
žáků bude Marek Jahoda.

Za celou odehranou sezónu děkuji 
všem rodičům, kteří se nemálo podíleli 
na dopravě či jakékoliv pomoci.

Jaromír Popela, trenér

V pátek 2. června 2017 odpoledne po 
práci se začala scházet jedna část cykli-
stické výpravy, aby naložila svoje kola 
na vozík za auto nebo přímo na auto 
a  vyrazila směr Třeboň, kde v  rámci 
projektu Jihomoravské bicyklení pro-
běhl další cyklovýlet, tentokrát ladě-
ný pro rodiny s dětmi s názvem Okolo  
Třeboně.

Do Třeboně jsme dorazili většinou 
téměř zaráz, kromě některých, kteří 
vyrazili již ráno a  těch, kteří dorazili až 
v noci. Po ubytování v hotelu Myslivna 
a v Apartmánech na seníku jsme stačili 
jen vyrazit do centra Třeboně na krát-
kou procházku a na večeři. Pak jsme se 
odebrali nabrat spánkem sílu na sobot-
ní vyjížďku. 

V  sobotu ráno po snídani jsme se 
sešli na nádvoří zámku. Následovala 
prohlídka sídla známého rodu Rožm-
berků, kde jsme se dozvěděli od na-
šeho průvodce historii tohoto ve své 

CYKLOVÝLET „OKOLO TŘEBONĚ“

Obec Telnice Vás srdečně  
zve na brigádu:

neděle 10. září 2017
8.00 hod.

době významného rodu. Po prohlídce 
jsme se shromáždili na nádvoří u kaš-
ny, abychom si udělali společné foto 
celé výpravy. Pak už došlo na rozděle-
ní účastníků na tři skupiny, které se vy-
daly na trasu dlouhou 25 nebo 45 km. 
Trasa vedla kolem rybníku Svět, takže 
nejprve jsme se vydali na hráz rybní-

ka, kde bylo první občerstvení v kios-
ku a  kde jsme se mohli na informač-
ních tabulích seznámit s údaji o tomto 
největším rybníku. Pak výprava pokra-
čovala dál do Staré Hlíny, kde došlo na 
oběd v  Rožmberské hospůdce. Kou-
sek dál se odpojila skupina s nejmen-
šími cyklisty a  nabrala směr zpátky 
do Třeboně. Zbytek zdatných cyklistů 
pokračoval delší trasou, aby pozna-
li i  další rybníky a  místa, jako např. 
naučnou stezku Mikuláše Rutharda, 
vodáckou hospůdku U  Pilaře a  další. 
K  večeru jsme se všichni šťastně se-
tkali v  Třeboni a  zašli na společnou  
večeři.

V  neděli jsme si objeli rybník Svět: 
začali jsme u  Schwarzenberské hrobky 
a  po naučné stezce Cesta kolem Světa 
jsme si tento rybník objeli. Po cestě jsme 
se zastavili na oběd v penzionu Dvorce 
a  odtud jsme se opět napojili na výše 
zmíněnou stezku a po břehu rybníka se 
dostali zpátky do Třeboně. Sotva jsme 
vjeli do Třeboně, začalo lehce poprchá-
vat, takže nám i počasí vyšlo dokonale. 
Pak už jsme naložili kola i sebe a vyrazili 
zpátky domů.

Podle ohlasu většiny výpravy to vy-
padá, že příští rok se sem vrátíme, aby-
chom projeli další zdejší pohodové tra-
sy. Děkujeme i za podporu od obce Tel-
nice, od které jsme obdrželi příspěvek 
na tento krásný cyklovýlet.

Jiří Hrazdíra, za Jihomoravské bicyklení

stavba  
sportovní haly

Děkujeme všem, kteří nám přijdou se stavbou  
sportovní haly pomoci. Od pondělí 11. září 2017 bude možné 

si sportovní halu standardně pronajímat.
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  HÁZENKÁŘSKÁ PŘÍPRAVKA A MINIŽÁCI  
NA MINICUPU V LITOVLI 

V pátek 9. června 2017 jsme odjeli na 
třídenní turnaj do Litovle. Zúčastnil se 
jeden tým minižáků a  jeden přípravky. 
Starší minižáci odehráli 11 zápasů na 
venkovním hřišti v tropickém počasí a už 
jen za to si zaslouží obrovský obdiv. Nad 
naše síly byly týmy Litovle, Velkého Mezi-
říčí a Dukly Praha. Obsadili jsme konečné 
4. místo a  odvezli si nepopulární  bram-
borové medaile, ale současně i cenu pro 
nejlepšího brankáře – Samuela Přikryla. 
Sestava minižáků: Přikryl Samuel, Přikryl 
Jakub, Horáček Jakub, Chovanec Jakub, 
Bureš Ondřej, Strnádel Petr, Demek Ma-
tyáš, Jahoda Roman.

Přípravka, která odjela na turnaj v po-
změněné sestavě, posílená o Matěje Habi-
gera a Nikolase Práška, odehrála 10 zápa-
sů a našla přemožitele jen v týmu Dukly 
Praha. Kluci vybojovali skvělé druhé místo 
a zaslouží si velkou gratulaci. Pro příště jen 
prosíme rodiče o dřívější informace o ab-
senci dětí na turnajích, abychom nemuse-

li na poslední chvíli zajišťovat náhradníky. 
Sestava přípravky: Habiger Matěj, Sklenář 
Daniel, Dvořák Ladislav, Domša Ondřej, 
Štefke Dominik, Sekanina Marek, Habiger 
Patrik, Prášek Nikolas.

Poděkování patří všem trenérům, kte-
ří se turnaje společně s dětmi zúčastnili, 
řidičům i  fanouškům, kteří naše malé 
házenkáře přijeli podpořit.

Marek Jahoda, trenér

Za slunného nedělního dopoledne 
proběhl 25. června 2017 na sokolovně 
tradiční hodový házenkářský zápas. Do-
stavila se asi dvacítka účastníků napříč 
věkovými i výkonnostními kategoriemi. 
Hráči byli do týmů rozděleni podle klí-
če „dlouho ženatí versus ne tak dlouho 
ženatí a svobodní“. I když si hráči navzá-
jem nic nedarovali, proběhl zápas v du-
chu fair play. K vidění byly i pěkné há-
zenkářské akce. Během zápasu se týmy 
střídaly ve vedení a  po „dramatické“ 
koncovce dospěl zápas do spravedlivé 
remízy. Díky oddílu házené za zapůjče-
ní materiálu. Díky všem účastníkům za 
předvedené výkony.   Jiří Gregorovič

Poslední turnaj jihomoravské ligy jsme odehráli na hřišti v Měníně v neděli 4. června 
2017 za letního počasí a účasti týmů z nejbližšího okolí – domácího Měnína, Sokolnic 
a Újezda. Postavili jsme dva týmy minižáků a jeden přípravky. Těší nás, že všichni hráči 
v poli se zapsali do listiny střelců a nikdo si na měnínském asfaltu nic neudělal.

Sokol Telnice  
MINI A –  Měnín  36:5 

Telnice B  37:9 
Sokolnice  16:15

 Sestava MINI A: 
 Horáček J., Chovanec J., Jahoda R., 
Habiger M., Bureš O., Přikryl S.

Sokol Telnice  
MINI B –    Sokolnice  20:35 

Telnice A  9:37 
Měnín 23:9

Sestava MINI B: 
 Demek M., Dvořák L., Přikryl J.,  
Strnádel P., Sklenář D., Sobotka M.

Sokol Telnice  
přípravka –    Újezd  17:9 

Sokolnice  14:14 
Újezd  25:15 
Sokolnice  18:14

Sestava přípravky: 
 Dvořák V., Václavek J., Sekanina M., 
Štefke D., Habiger P., Štelcl M.,  
Nezval M.

Marek Jahoda, 
trenér

HODOVÝ HÁZENKÁŘSKÝ ZÁPAS

TURNAJ MINIŽÁKŮ A PŘÍPRAVKY V MĚNÍNĚ 
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Dortiáda s  Kometou je velká soutěž 
napříč Jihomoravským krajem, kterou 
pořádá brněnský hokejový klub Kometa. 
V soutěži se hledá nejhezčí dort s hoke-
jovou tematikou. Akce se mohou zúčast-
nit nejen profesionální pekaři a cukráři, 
ale i  amatéři. Jedním z  výherců letoš-

ního osmého ročníku dortiády se stala 
obec Telnice, a to zásluhou cukrářky Mo-
niky Součkové. Součástí výhry byla i au-
togramiáda s hokejisty, a tak se na dvoře 
telnické ZŠ uskutečnila koncem června 
autogramiáda hráčů Komety. Zde jsou 
postřehy dětských účastníků:

Julinka Nezvalová: 20. června 2017 
k nám do Telnice přijeli tři hráči z Kome-

ty, protože jedna paní vyhrála Dortiádu. 
Přijel Vojtěch Němec, Martin Dočekal 
a  Tomáš Havránek. Zazpívali jsme jim 
Ódu na Kometu, protože jsme se ji učili 
v hudebce. Já myslím, že se jim to líbilo. 
A rozdávali karty s podpisem, na kterých 
bylo, kdy se narodili, kolik měří, váží a ja-

kou mají hůl a další věci. Kdo chtěl, tak 
se mu podepsali i na tričko, ruku nebo 
kšiltovku. Byly tam také různé soutěže, 
třeba střílení na bránu florbalkou, sklá-
dání puzzle, na kterém byli komeťáci. 
Jak jsme dosoutěžili, tak jsme si mohli 
vybrat nějakou odměnu.

Markyš Mifková: V  úterý 20. června 
2017 jsme ve škole vyráběli obrázky 

a  různé vlajky a  výrobky. Já jsem se 
nemohla dočkat hokejistů, až se mi po-
depíší na ruce a na kartičky. Byla jsem 
z toho nadšená, strašně se mi to líbilo! 
Až budu velká, tak budu mít za sport 
volejbal anebo HOKEJ! Na autogramiá-
dě byli tři hráči: Tomáš Havránek, Mar-
tin Dočekal a  Vojtěch Němec. Seděli 
takhle popořadě, jak jsem je napsala 
teď. Byli tam i  moji kamarádi, kteří se 
taky přišli podívat na hokejisty. Moc se 
mi to líbilo!

Magda Lorinczová: Do Telnice do-
jela Kometa a  já jsem tam byla s celou 
školou. Moc mě bavily ty tři hry – sklá-
dání puzzle komeťáků, střílení florba-
lovou hokejkou do branky a potom do 
velké brány přes kruh. To se mi trochu 
nepovedlo, ale ty hry se mi moc líbily. 
Ještě jsem si tam nechala podepsat 
všechny hokejisty na fotky. Moc se mi 
líbilo, jak se mi podepsali na ruku. Po-
řád si to obtahuju, i  když se mi to tro-
chu smazalo. A musím říct, že se mi to 
moc líbilo, ale mrzí mě, že jsme si ne-
mohli vzít ty krásné nabarvené kamínky  
domů. 

Verča Svobodová: Na dvoře školy 
byli komeťáci, kteří nám podepisovali 
lístky, ruce, kšiltovky a trička. Taky jsme 
zpívali Ódu na Kometu a  fotili jsme 
společnou fotku. Potom jsme hráli hry 
a za to dostanete kamínky a dřevěnou 
minci. Za ty jsme si pak mohli vybrat 
odměnu a  já jsem si vybrala bublifuk. 
Užila jsem si to. 

Připravila Hana Kašparová, ZŠ Telnice

AUTOGRAMIÁDA KOMETY OČIMA DĚTÍ
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Mladí telničtí futsalisté mají za sebou 
další ročník juniorské Bambini ligy Br-
něnského svazu malé kopané a  letos 

se jim opět dařilo. Sokol Telnice A do-
kázal s  přehledem vybojovat druhé 
místo v soutěži, když se mu nepodařilo 

najít recept pouze na vítěze soutěže, 
tým Orel Obřany, se kterým v  posled-
ním ligovém turnaji ve Křtinách uhrál 
dvě vyrovnaná utkání s  prohrami 
vždy pouze o  gól. I  telnické béčko si 
letos připsalo řadu skvělých výsledků, 
škoda jen nešťastné prohry s  FC Hab-
růvka v posledním kole (2:3), kdy naši 
hráči dlouho soupeře tlačili, přesto se 
zápas nepodařilo výsledkově otočit. 
To rozhodlo o  konečném umístění na 
pátém místě v soutěži, pouze o jediný 
bod právě za Habrůvkou. Mezi střelci 
obsadil krásné druhé místo Marek Tou-
žín a do první desítky nejlepších střelců 
se ještě vešli pátý Filip Michl, šestý Ra-
dek Toužín a  devátý Filip Švanda. Bla-
hopřejeme všem asi třiceti telnickým 
dětem, které se do juniorské ligy za-
pojily a které se pravidelně letos účast-
nili našich tréninků. Těšíme se na další  
ročník!

Futsalový oddíl TJ Sokol Telnice

Ve čtvrtek 22. června 2017 se v sokol-
ské klubovně sešli členové futsalového 
oddílu Sokola Telnice, aby bilancova-
li výsledky a  aktivity klubu v  sezóně 
2016/2017. Je třeba objektivně uznat, 
že se jim dařilo dobře: 
•  v  juniorské Bambini lize získal tým 

Sokol Telnice A vynikající druhé mís-
to, béčko o jediný bod skončilo nako-
nec páté,

•  druhým nejlepším střelcem této ligy 
se stal Marek Toužín se 36 góly, v prv-
ní desítce se dále umístili: 6. Filip 
Michl (14 branek), 7. Radek Toužín (13 
branek) a 9. Filip Švanda (11 branek),

•  v  domácím Dětském turnaji v  malé 
kopané, který se konal letos 28. ledna, 
poprvé zvítězil domácí tým: áčko ve 
velké konkurenci získalo první místo, 
béčko bylo z osmi týmů šesté, nejlep-
ším hráčem turnaje se stal Viktor Kafka,

•  skvěle se vydařil Sportovní víkend 
v  Litohoři (září 2016), kterého se zú-
častnilo 16 hráčů,

•  tréninků a  soutěžních zápasů se 
účastní třicet hráčů a hráček různého 
věku, v našich týmech panuje poho-
dová kamarádská atmosféra, kromě 
trenérů a pokladníka se snaží různým 
způsobem vypomáhat i další rodiče, 
např. s dopravou nebo sponzorskými 
dary, děkujeme!

Během tohoto závěrečného hodno-
cení došlo opět k volbě nejlepších hrá-
čů, volbu provedli spolu s  trenéry sa-
motní hráči mezi sebou:
•  nejlepší hráč starší kategorie a  sou-

časně nejlepší střelec: Marek Toužín,
•  nejlepší hráč mladší kategorie: Adam 

Procházka,
•  nejlepší hráčka: Veronika Zapleta- 

lová,
•  talent roku: Tomáš Blažek.

V příští sezóně budeme dále pokračo-
vat v  účasti v  juniorské Bambini lize Br-
něnského svazu malé kopané, trénování 
se budou věnovat Petr Toužín, František 
Kroutil a Marian Prášek. O víkendu 22.–24. 
září 2017 se připravuje Sportovní víkend 
v přírodním areálu Sidonie na česko-slo-
venských hranicích. Děkujeme všem hrá-
čům a  hráčkám za letošní reprezentaci 
našeho klubu i obce a těšíme se na příští 
sezónu.  Futsalový oddíl TJ Sokol Telnice

TELNIČTÍ FUTSALISTÉ JSOU V LETOŠNÍ SEZÓNĚ STŘÍBRNÍ

HODNOCENÍ SEZÓNY MLADÝCH FUTSALISTŮ
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   ÚSPĚCH MLADÝCH HÁZENKÁŘŮ NA MEMORIÁLU  
JANA KRATINY

Přiblížil se konec házenkářské sezóny 
a  s ním i  tradičně poslední mezinárodní 
turnaj v miniházené, Memoriál Jana Kra-

tiny ve Velké Bystřici. V pátek 23. června 
2017 jsme odjeli se dvěma týmy: starší 
kategorie ročníků 2005 (pouze žáci 5. roč-

níku ZŠ) až 2006 a mladší družstvo roční-
ků 2007 až 2008 s chutí bojovat o nejvyš-
ší příčky. Turnaje se zúčastnila družstva 
nejen z České republiky, ale také ze Slo-
venska, Maďarska a  Chorvatska. V  obou 
našich kategoriích byla konkurence více 
jak 10 družstev. Kluci se snažili a  oba 
týmy se umístily na prvních místech ve 
skupinách. Sobotní boje o umístění vyšly 
lépe mladšímu týmu, který nenašel pře-
možitele a  zaslouženě obsadil 1. místo. 
Starší kluci skončili na 3. místě, když o gól 
porazili soupeře ze slovenského Bardě-
jova. Dvoudenní turnaj se na ukončení 
sezóny vydařil a  všichni jsme si přivezli 
plno krásných házenkářských zážitků. 
Děkujeme dopravcům a  fanouškům za 
podporu a  těšíme se na další turnaje  
v příští sezóně.  Leona Bímová

Ve středu 28. června 2017 proběhlo 
v  areálu telnické sokolovny hodnocení 
sezóny minižáků. Mimo hráčů, jejich ro-
dičů a trenérů se zúčastnili také starosta 
TJ Sokol Telnice Pavel Oborný, ředitel 
telnické školy Petr Gabrhel a  místosta-
rostka obce Telnice Pavla Chovancová. 
V sezóně 2016/2017 jsme měli zapsáno 
42 dětí ve věku 4–10 let, které poctivě 
trénovaly a seznamovaly se s miniháze-
nou. Po celý rok se jim věnovali trené-
ři, kteří se jim snažili předat co nejvíce 
zkušeností a  naučit je mnoha sportov-
ním dovednostem. V  rámci Jihomo-
ravské ligy miniházené jsme odehráli  
10 soutěžních turnajů, sami jsme potom 

uspořádali ve sportovní hale 3 turnaje. 
Mimo soutěž jsme se účastnili i dalších 
turnajových klání – FERIN CUP v Kuřimi, 
BOBO CUP ve Velké Bystřici, MINI CUP 
v Litovli a ve spolupráci se školou i Mi-
kulášského turnaje a  Memoriálu Jana 
Kratiny – oba turnaje ve Velké Bystři-
ci. Celá sezóna byla hodnocena velmi 
kladně. I když se v soutěžních turnajích 
nepočítalo ani skóre ani body, zahráli 
si všichni a  začátečníci měli možnost 
sbírat cenné zkušenosti. Na velkých 
turnajích se naši kluci určitě neztratili, 
vždy přivezli krásná umístění završená  
1. a 3. místem na posledním turnaji se-
zóny ve Velké Bystřici.

S koncem sezóny skončili i hráči, kteří 
budou v příštím roce oblékat dres mlad-
ších žáků a již letos se některých zápasů 
v této kategorii účastnili. Rozloučili jsme 
se proto s  Jakubem Horáčkem, Jaku-
bem Chovancem, Jakubem Přikrylem 
a  Samuelem Přikrylem. Klukům jsme 
věnovali na památku trička, házenkář-
ské ponožky – aby se jim dobře běhalo, 
poděkovali jim za reprezentaci telnické 
miniházené a  popřáli hodně úspěchů 
v mladších žácích. Současně jsme se roz-
loučili i s hlavním trenérem našich mini-
žáků Markem Jahodou, který v  příštím 
roce bude trénovat právě mladší žáky. 
I  on dostal na památku tričko jako po-
děkování za svou trenérskou činnost. 
Poděkování patří i dalším trenérům, kteří 
se o nejmladší házenkáře starali. V uply-
nulé sezóně to byli Ladislav Dvořák, Mar-
tin Žák, Leona Bímová, Jiří Bím, Miloslav 
Hrdlička a Luboš Mrkvica. Kromě trenérů 
musíme také poděkovat všem rodičům 
dětí, vedení Sokola Telnice, vedení obce 
Telnice, vedení ZŠ Telnice, všem sponzo-
rům a fanouškům za celoroční podporu 
a  pomoc při práci s nejmladšími telnic-
kými házenkáři. Doufáme, že nám všich-
ni zachováte svoji přízeň i  v  následující 
sezóně. My se budeme určitě snažit, aby 
byla alespoň tak úspěšná jako ta letoš-
ní. Už teď se těšíme na další nové kluky 
a holky, kteří mezi nás na začátku příští 
sezóny přijdou.  Leona Bímová

HODNOCENÍ SEZÓNY MINIŽÁKŮ
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V sobotu 1. července 2017 proběhl na 
školní zahradě tradiční turnaj dvoučlen-
ných družstev v  pétanque. V  letošním 
roce se zúčastnil zatím rekordní počet 
24 družstev. Počasí nám přálo, takže 
jsme si všichni hezky zahráli a  prožili 
příjemné prázdninové odpoledne. Po-
silnit jsme se mohli grilovanou klobás-
kou a nechybělo ani dobré pití. Všichni 
zúčastnění si odnesli věcné ceny, které 
společně na závěr zkonzumovali. A  jak 
to všechno dopadlo? Na třetím místě se 
umístili manželé Marcela a Aleš Strakatí, 
na druhém místě Eva a Iveta Vymazalo-
vy (mimochodem oba týmy hrály letos 
v turnaji poprvé) a první místo obhájili 
manželé Pavla a  Marian Michellerovi. 
Gratulace a  poděkování za účast patří 
nejen vítězům, ale i  všem ostatním tý-
mům, které se zúčastnily. Děkujeme též 

sponzorům za věcné dary, obci Telnice 
za finanční podporu a  všem kdo nám 
pomohli s přípravou sportoviště a orga-
nizací turnaje. Už nyní se těšíme na pří-

ští ročník a zveme všechny, kdo si tuto 
hru ještě nevyzkoušeli, aby rozšířili naše 
řady a přišli se pobavit.

Leona Bímová

V  sobotu 8. července 2017 jsme se 
vydali do naší partnerské obce Cífer na 
Slovensku na turnaj v  plážové házené. 
Pro celé naše družstvo šlo o  první se-
tkání s touto verzí hry a některé detaily 
v  pravidlech jsme si po pravdě ujasnili 
až na „kúpalisku Pác“ s pořadateli. Ze so-
botní základní skupiny jsme postoupili 
ze čtvrtého místa a šli jsme tak do neděl-
ního play-off z nevýhodné pozice proti 
favoritovi celé „cíferské plážovky“, týmu 
domácích Falcons. Na ty jsme bohužel 
v  neděli ráno nestačili a  skončili jsme 
tak v  poli poražených. Plážová házená 

je ale především věcí dobré zábavy, ve 
hře jsou vítány a bonusovými body od-
měňovány různé nahazovačky, otočky 
a  podobně. Zápasy jsou hrány v  přá-
telské atmosféře za doprovodu muziky 
a celkově se tak baví celá „házenkářská 
rodina“, která se na podobných akcích 
schází. Po utkáních všichni aktéři využí-

vají ke zchlazení nejen přilehlých stán-
ků s občerstvením, ale také plaveckého 
bazénu na Páci. Sobotní večer je pak ve 
znamení společného posezení a zábavy 
v  areálu koupaliště, kde pro účastníky 
vyrostlo i  stanové městečko. Děkuje-
me cíferským pořadatelům za pozvání  
a veškerou péči.  David Bím

TURNAJ V PÉTANQUE

TELNIČTÍ HÁZENKÁŘI NA BEACH HANDBALL CÍFER 2017

   KULTURNĚ SPORTOVNÍ ODPOLEDNE  
SE VZPOMÍNKOU NA M. J. HUSA VE VELKÝCH BÍLOVICÍCH

Tělocvičná jednota Sokol Velké Bílovice 
pořádala ve spolupráci s městem a župou 
Slováckou dne 6. července 2017 Kulturně 
sportovní odpoledne se vzpomínkou na 
M. J. Husa. Slavnostní průvod vyšel z ná-
městí, od sochy T. G. Masaryka, do sokol-
ského areálu Křástelka ve 14.30 hodin. 

Průvod byl důstojný hlavně zásluhou pra-
porečníků a  ostrahy z  Telnice, Podivína 
a Vel. Bílovic. Průvod doprovázely harmo-
nikářky z Podivína.

Po nástupu účinkujících na plochu 
v sokolském areálu zazněla sokolská fan-
fára a státní hymna. Po té starostka místní 

jednoty přivítala přítomné, vzpomněla 
155 let od založení první sokolské jedno-
ty, Sokola Pražského, a  100 let od bitvy 
u Zborova. O životě M. J. Husa a průběhu 
světových událostí pak podrobně sezná-
mila přítomné starostka župy Slovácké, 
sestra Vladimíra Potůčková. Po projevu 
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Rok se s  rokem sešel a  už po osmé 
se konal amatérský turnaj trojic v  no-
hejbale. Akce proběhla o  víkendu  
12. a  13. srpna 2017. Již tradičně nás 

čekalo výborné občerstvení – pašík na 
ohni, poctivá česnečka a  gulášek. Le-
tos byla historicky rekordní účast. Měli 
jsme hostit 20 týmů. Atmosféra byla 

úžasná, počasí nám téže přálo a  až na 
drobná zranění a  jednu zlomeninu se 
nikomu nic vážného nestalo. Již klasic-
ky bylo od pátku k  dispozici stanové  

V sobotu 29. července 2017 jsme se 
sešli k již třetímu a zároveň i poslednímu 
ročníku paintballového turnaje v Telnici. 
Bohužel předpokládaná hojná účast se 
nekonala, protože pár hodin před začát-
kem se nám odhlásily dva přespolní týmy. 
Nicméně chuť do hry to přítomným ne-
vzalo a s trochou improvizace jsme složi-
li tři týmy po 6  hráčích na každé straně. 
Triumf slavil tým hráčů z Telnice ve slože-
ní: Jakub Klíč, Adam Demek, Pavel Galla, 
Michal Konečný, Filip Motl a Honza Krejčí. 
Podařilo se jim tak obhájit loňské prven-
ství v  turnaji a  pohár tím pádem zůstal 
na domácí půdě. Střelba pokračovala 
i po skončení turnaje, kde jsme si zahráli 
jen tak pro radost. I přes slabší účast pa-
novala skvělá nálada a  všichni přítom-
ní se skvěle bavili. Vzhledem k  faktu, že 
se jednalo  o poslední akci tohoto typu, 
bych rád poděkoval všem, co nás celé ty 
roky podporovali a mnohdy přidali i ruku 
k dílu. Děkujeme!  Michal Uher

NOHEJBALOVÝ TURNAJ TENNESSEE CUP VIII.

TŘETÍ ROČNÍK PAINTBALLOVÉHO TURNAJE V TELNICI

župní starostky následoval program, při 
kterém se lidé dobře bavili. Návštěvu kul-
turního odpoledne nevynechala ani naše 
nejstarší sokolka (93 let), sestra Hedvika 
Šuráňová.

Taneční skupina zahájila program Slo-
váckou besedou, kterou zatančila skupi-
na z Telnice a Velkých Bílovic. Umělecký 
zážitek připravil soubor „Marjánky“ z Va-
cenovic pod vedením s. Marie Říhákové, 
dále pěvecký soubor „Sokolky“ z  Lužic. 
Sletovou skladbu „Ta naše písnička česká“ 
a „Waldemariánu“ zacvičili sestry a bratři 

z Veselí nad Moravou pod vedením s. Věry 
Matuštíkové. Skladbu Marie Frantové „Pro 
radost“ si zopakovaly sokolky z  Telnice 
a Velkých Bílovic. Velký úspěch mělo vy-
stoupení mažoretek z Vlčnova, pod vede-
ním s. Černíkové. Svým elánem ukázaly, 
jak se dovedou bavit ženy, kterým už není 
dvacet let. Sklízely velký obdiv. Humorné 
vystoupení předvedly sestry ze Svatobo-
řic ve scénce „Uklízečky a pan školník“.

Pořadem provázela a komentovala žup-
ní vzdělavatelka, s. V. Matuštíková. Po pro-
gramu všichni uctili památlu M. J. Husa 

u  zapálené hranice písní „Když hranice 
vzplála“. Na závěr se ujali svých nástrojů 
harmonikářky z  Podivína a  harmonikáři 
z  Vel. Bílovic, kteří hráli a  zpívali k  tanci 
i poslechu, také ke zpříjemnění pohoště-
ní, které následovalo po programu. Poča-
sí přálo, lidé se rozcházeli až ve večerních 
hodinách.  Nejdéle vydržely harmonikář-
ky z Podivína. Děkujeme všem zúčastně-
ným, Městu velké Bílovice a těšíme se na 
další setkání.

Sylva Novotná,  
starostka Sokola velké Bílovice



Telnický zpravodaj – srpen 2017 Sport  •  Historie 45
městečko – tímto děkujeme spoluobča-
nům za trpělivost v nočních hodinách. 

A zpět k  turnaji. Na třetím místě se 
umístil tým „Pohřební hlídka“ (chlapi 
z Újezda a Milešovic). Druhé místo patří 
borcům z  Rosic: „MiKaDo“. První místo 
vyhrála „Chemická světýlka“, která se le-
tos zúčastnila poprvé.

V ženském turnaji zvítězil tým „Pink 
Houden“, kde byla k  vidění hráčka, 

kterou svět ještě neviděl. „Největší-
mi tragédy“ byl zvolen tým, který se 
opravdu snažil, ale i přesto měli mini-
mální počet bodů: KOMPANI sv. Zda-
rina v  telnickém obsazení. Nejlepším 
hráčem turnaje byla zvolena Barča 
Krestová, která svýma nohama před-
váděla zázraky a  perfektní bloky na 
síti. Chtěli bychom poděkovat všem 
účastníkům (hráčům i pořadatelům), 

sponzorům a obci Telnice za finanční 
i psychickou podporu. Děkujeme ob-
sluze, že zvládla tíhu unavených hráčů 
a věnovala nám péči od rána do noci. 
Největší dík patří pořadateli Svatosla-
vu Motalovi, bez něj by to vůbec ne-
šlo. Příští rok se opět těšíme na druhý  
srpnový víkend.

Za spolupořadatele 
Romana Vymazalová

• 

Milada Blažková se narodila 11. červ-
na 1919 jako sedmé dítě Marie a  Josefa 
Hanákových v Nikolčicích, okres Břeclav, 
a  zemřela 21. září 1997. Ve věku 78 let 
jsme se s  ní rozloučili v  obřadní síni br-
něnského krematoria. Tolik strohá fakta. 
Jistě si ale vybavíte její optimistickou po-
vahu, činnost v  Sokole, Červeném kříži, 

hlavně však její působení v ochotnickém 
divadle. Celým svým životem se snažila 
být lidem blízká, potřebná, rozdávat ra-
dost. Účastnila se různých kurzů, ať stu-
dené kuchyně, nebo po válce lidových 
kurzů ruštiny, které byly velmi populární. 
Nechyběla na žádné brigádě, pořádané 
tehdy na vesnici. Málem bych zapomněla 

na její lásku k lidovému kroji, v němž účin-
kovala při každých hodech. Neopomněla 
ani maškarní průvody při ostatcích či ji-
ných zvykoslovných obřadech. Jistě jsem 
mnoho věcí opomněla, tedy závěrem mi 
dovolte osobní poznámku: Nepřestanu 
někoho milovat jenom proto, že zemřel. 

Alena Šimková (Blažková), dcera

Alžběta Pešlová, 8. šk. rok, 6. září 1929: 
Prázdniny mně rychle uplynuly. Chodívala 
jsme na pole odebírat a vázat obilí. Někdy 
jsem pomáhala mamince vařit a  uklízet. 
Též jsem se chodívala do rybníka koupati. 
V  srpnu jsem jela do Domašova k  tetič-
ce. Byla tam na sv. Vavřince pouť. Zůstala 
jsem tam tři týdny. Chodívala jsem s Lid-
kou Svobodovou do lesa. Prázdniny mně 
uplynuly jako voda.

Antonín Hrdlička, 6. šk. rok, 21. října 
1930: V prázdninách jsem chodil na pan-
ské. Z Telnice tam chodil Daniel Jan, Da-
nielová Alžběta a Marie, Rozkydalová Jar-
mila, Konečná Marie a Kramářová Jarmila. 
Daniela za dva dny dráb zahnal. Danielovy 
a Rozkydalová za týden utekly. Když jsme 
dostali výplatu, zůstal jsem doma. Koneč-
ná a Kramářová tam byly nejdéle. 

T. Večeřa, 21. října 1930: V  prázdni-
nách jsem choval bratra. Ráno jsem vstal, 
vycídil obuv, nasnídal se a šel do kostela. 
Když jsem přišel z  kostela, bratr byl už 
vzhůru. Oblékl jsem si ho a zahnal kačeny 
na rybník. Chvíli jsme tam s  nimi pobyli 
a pak jsme se vrátili domů. Potom jsme šli 
k orlovně kopat. V poledne jsme se šli na-
obědvat. Po obědě jsem se šel podívat na 
rybník, jestli jsou kačeny všechny. Večer 
jsem se navečeřel a  šel na cvičení, umyl 
jsem si nohy a šel spát.

Mifek, 6. šk. rok, 23. října 1930: 
V  prázdninách řekli mně Šufrovi, abych 
jim pásl husy. Ráno o  5 mne vzbudila 
maminka. Oblékl jsem se a  šel si k  Šuf-
rům pro husy. Doma jsem vzal naše 
husy a hnal jsem je k rybníku. U rybníka 

jsem viděl chlapce, kteří seděli na hrázi. 
Umluvili jsme se, že je spolu poženeme. 
Vyhnali jsme je z rybníka a hnali jsme je 
na strniště. Rozčítali jsme se a hráli jsme 
si na schovávanou. Schovávali jsme se 
v brázdách a jeteli. Chvíli jsme si tak hrá-
li, a když byly husy napaseny, hnali jsme 
domů. Zahnali jsme husy na rybník a po-
čali jsme se koupat. Závodili jsme v pla-
vání přes celý rybník. Pak jsme se oblékli 
a hnali jsme domů. Nasnídal jsem se a šel 
jsem na trávník, podívat se na mlátičky. 
Bylo tam hojně chlapců, takže jsme si 
pěkně nahráli.

Jaroslav Řičánek, 6. šk. rok, 1932: Jed-
nou jsme šli pěšky do Podolí na prázdniny. 
Když jsme tam došli, dědeček vykřikl na 
babičku: „Banda už je tady.“ Dva dni jsme 
byli hodní. Asi třetí den jsme šli s dědeč-
kem na pole. Než jsme přišli z pole, vrátili 
se Staník s bratrancem, že rozbili svatého 
Antoníčka. Dědeček povídal, že se s nimi 
večer spraví. Ale večer jim nic neudělal. 
Poslední večer jsme s  dědečkem oslavili. 
Dali jsme do sklínek burčáku. Pili jsme, až 
se nám hlava točila. Pak nás poslal děde-
ček spát. Ráno se nás ptal, jestli nám bylo 
dobře.

Josef Mífek, 5. šk. rok, 1932: Prázdni-
ny jsem prožil bezstarostně. Pásával jsem 
husy. Někdy jsem s  chlapci chodíval na 
hřiště. Také jsem chodíval s maminkou na 
pole vázat obilí. Každý den jsem se kou-
pal. Jedenkráte jsem přišel pozdě domů 
z koupání, právě když maminka potřebo-
vala. Tenkráte jsem dostal, že si to pama-
tuju dodnes. Tak jsem prožil prázdniny. 

Miroslav Zelený, 7. šk. rok, 1932: Ma-
minka mi dala husy. Vyhnal jsem je ven 
a šel jsem si sednout na mostek s chlapci. 
Pelánek přinesl karty a  hráli jsme. Husy 
si sbíraly spadlé třešně. V  tom jelo auto. 
Husy neutekly. Najednou husa vykřikla. 
Podívám se a  husa leží na silnici mrtva. 
Běžím k  ní a  již bylo po ní. Vzal jsem ji 
a zanesl domů. Když ji maminka uviděla, 
začala mi nadávati, proč jsem na ně nedal 
pozor.

J. Jirgalová, 5. šk. rok: Vstávala jsem 
ráno o  osmi hodinách. Někdy jsem se 
zapomněla nasnídat. Někdy, když jsem 
déle spala, tak mně maminka utekla do 
pole. Jak přišla z pole, hned jsem šla na 
ulic. V poledne jsem šla domů se naoběd-
vat. Po obědě jsem se umyla a šla na ulic. 
Za chvíli jsem přišla pro plavky na kou-
pání. Jednou jsme jeli na vycházku s au-
tem do Borkovan. Tam jsme se zastavili 
u  jednoho hostinského. Milóšek Kotasuj 
povídal, kdyby tady byl váš strýček. Na-
jednou strýček vejde v hostinec. Povídá, 
abych šla k  nim. Když jeli domů, tak se 
pro mne stavili. Já sem chtěla domů jít, 
ale tetička nechtěla. Tak jsem tam zůsta-
la. V neděli jsme šli do kostela. Šli jsme na 
chór. Strýček mě poslal dopředu a sám si 
sedl dozadu. Po kostele jdu za ním a on 
je pryč. Slezu z chóra a jdu kam se mně 
dá. Už jsem plakala. Jedno děvče se mě 
ptalo, kam jdu, a  já jsem povídala, že 
jsem zabloudila. K Outratům. Děvče mně 
řeklo, kadema mám jít. Strýček už mně 
šel naproti. Tak mně uplynuly prázdniny.

Připravila Marta Klanicová

PAMĚTNICKÉ OKÉNKO – VZPOMÍNKA NA MILADU BLAŽKOVOU

SLOHOVÉ PRÁCE ZE 30. LET NA TÉMA PRÁZDNINY



M. Sklenářová, 6. šk. rok, 1930: Slun-
ce pěkně hřeje. Jsou velká vedra. Hledá-
me občerstvení. Chodíme se v poledne 
koupat. Po vyučování bývá na rybní-
ce nejveseleji. Přijde tam mnoho dětí. 
Chlapci koupají se u  ohrady. Děvčata 
u stání. Voda je nečistá. Je tam mnoho 
bahna. Ale když je horko, jsme rádi, že 
se vykoupeme. Chlapci po sobě házejí 
bahnem. Některý se ponoří a vyleze celý 
zamazaný. Také se vsází, který nejdéle 
vydrží pod vodou. Počítají: „Jedna er, 

dvě er,“ atd. Nejdéle vydržel Kramář. Na-
počítali 34 er. Děvčata dělají loďky. Roz-
kydalovou udrží voda. Také se o to po-
koušíme, ale vždy se ponoříme. Některá 
děvčata se učí plavat. Musíme je držet. 
Jak je pustíme, ponoří se. Koupání nám 
přináší mnoho radostí.   

Alžběta Pešlová, 8. šk. rok, 1930: Na-
stala velká vedra. Voda jest teplá. Děti 
se chodí koupat do rybníka. V  rybníce 
jest špinavá voda, ale nám to nevadí. Na 
dně rybníka jest hodně bahna. Chlapci 

se koupou u  ohrady, děvčata u  stání. 
Někteří chlapci zkoušejí, jak dlouho vy-
drží pod vodou. Čítají na „r“. 1 r, 2 r, a tak 
dále. Také dělají ve vodě stoje. Děvčata 
jezdí na loďkách a  plavou na měchýři. 
Někteří chlapci závodí v  plavání. Kra-
mář vydrží nejdéle pod vodou. Vydrží 
40 r. Loni se Zelená topila. Utíkali jsme ji 
s Danielovou vytáhnout. Pak se jí všich-
ni smáli, že se v malé vodě utopí. Děti se 
vždy těší na koupání.

Připravila Marta Klanicová

…A DALŠÍ SLOHY NA TÉMA KOUPÁNÍ 
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Dne 7. července 2017 uplynulo 40 let 
od úmrtí děkana Františka Hrubého. 
Pocházel z  Mouchnic u  Koryčan, v  roce 
1923 přijal kněžské svěcení a  od roku 
1949 působil v Telnici jako farář. Během 
svého kněžského života se stal nejen dě-
kanem, ale i  arciknězem a  biskupským 
radou. (Arcikněz je titul, který se propůj-
čoval kněžím jako čestné vedoucí posta-
vení vůči ostatním kněžím. V  některých 
diecézích odpovídal tento titul hodnos-
ti vikáře nebo děkana. Arcikněz býval 
často také zástupce biskupa v  duchov-
ních věcech. Biskupský rada byl členem 
biskupské rady, tj. poradního orgánu 
diecézního biskupa.) 

V závěru jeho života s ním na telnické 
faře přebýval P. František Trtílek, který se 
o  něj staral. Pohřbu Františka Hrubého 
se zúčastnilo veliké množství lidí a  jeho 
tělo bylo uloženo na telnickém hřbitově. 
Mnozí telničtí obyvatelé se s ním dobře 
znali, řadu z nich pokřtil, mnohé v koste-
le oddal, nemálo zemřelých doprovodil 

na poslední pozemské cestě, vždyť tu 
strávil téměř 30 let svého života.

V  letech 1959–1976 zastával Franti-
šek Hrubý funkci modřického děkana. 
Přibližme si něco z  dějin tohoto úřadu. 
Podíváme-li se o  dvě a  půl století zpět, 
tak každá diecéze byla rozdělena na far-
ní obvody a několik far tvořilo děkanáty. 
Děkané neměli vlastní beneficium, tedy 
důchod, plynoucí z tohoto úřadu. Děka-
nem byl zpravidla jmenován některý vý-
znamný farář, který byl ale z této funkce 
volně odvolatelný. Účast statní správy se 
při této čistě církevní instituci omezovala 
na připuštění přiměřené výdajové polož-
ky ve fasi příslušného faráře (beneficiata) 
za vizitace okrsku. V  některých větších 
diecézích, jako například i  v brněnské, 
bývalo několik děkanátů podrobeno 
ještě vrchnímu dozoru staršího děkana, 
který se nazýval archipresbyter či arcidě-
kan. Postavení arciděkana k děkanu bylo 
analogické postavení děkana k  faráři. 
I mezi modřickými děkany působilo ně-

kolik arciděkanů, kteří prováděli vizitace 
nad dalšími přisouzenými děkanáty. Dě-
kané měli tehdy také funkci okresního 
školního dozorce a vykonávali pravidel-
né vizitace škol ve školním okrese, jehož 
správní obvod byl totožný s  obvodem 
děkanství. Až do tereziánských reforem 
se výuka dětí odbývala v  parochiálních 
tedy farních školách. Marie Terezie vy-
dala v roce 1774 Všeobecný školský řád, 
který školu převedl pod pravomoc státu. 
Na nejnižším stupni tzv. triviálkách se 
učilo náboženství, biblické dějiny, čte-
ní, psaní a  počty a  výuka byla vizitová-
na okresním školdozorcem a  děkanem 
v jedné osobě. Vydáním říšského zákona 
č. 46 z 25. května 1868 o základních pra-
vidlech o postavení školy k církvi o tuto 
kompetenci církev přišla. Moravský zem-
ský sněm pak zákonem č. 3/1870 o škol-
ním dozorství nařídil, že nad školami 
v zemi moravské přísluší právo školního 
dozorství výhradně státu, a to třemi úrov-
němi, školní radou místní, okresní a zem-

ČTYŘICET LET OD ÚMRTÍ DĚKANA FRANTIŠKA HRUBÉHO

P. František Hrubý Pohřeb P. Františka Hrubého



P. František Hrubý byl bratrem mojí 
babičky Milady a rád na něho i na Telni-
ci vzpomínám. Narodil se 7. února 1899 
v Mouchnicích a vyrůstal se dvěma ses-
trami Ludmilou a  Miladou. Nepocházel 
ze zrovna bohaté rodiny; rodinu živilo 
zemědělství a  poté, co se sestra vydala 
studovat učitelství, František na kněze, 
už nezbývalo mnoho peněz na podporu 
další sestry. Moje babička (jeho sestra 

Milada) měla později v Mouchnicích ob-
chod. Už jako student se František Hrubý 
zapojil do místního vodního družstva, 
které se postaralo o odvodnění části na-
šeho katastru do potoka Stupava. Jako 
osmnáctiletý mladík narukoval do I. svě-
tové války, kde se účastnil bojů na italské 
frontě a v Albánii. Vzpomínal, že se zapo-
jil celkem do 13 bitev, přičemž všechny 
byly ukončeny bajonetovým útokem 
na nepřítele. Dne 5. července 1923 při-
jal kněžské svěcení a  jeho prvním kap-
lanským působištěm byla Žďárná a  pak 
přišly Drnovice (u Vyškova). Pamatuju si, 
že do Drnovic si s sebou vzal své rodiče, 
kteří tam s  ním žili. Dne 1. ledna 1949 
nastoupil do Telnice jako farář a v letech 
1959 až 1976 působil ve funkci modřic-
kého děkana. Jeho velkou zálibou bylo 
sbírání drobných památek z bitvy tří cí-
sařů. V  Telnici mu pomáhala kuchařka 
Hedvika Nechvátalová, která se kromě 
vaření starala také o farní zahradu a drů-
bež, kterou si strýc choval. Jezdívali jsme 

za ním jako kluci (synovci) do Telnice, 
brával nás o  prázdninách na různé vý-
lety, třeba do Prahy na památky. Taky si 
vzpomínám, že jsem mu občas chodíval 
v neděli k Laštůvkům pro pivo do džbán-
ku. Jezdíval občas i k nám, do své rodné 
obce, ale moc dlouho se nezdržel, míval 
hodně kněžských povinností. Když slavil 
50 let kněžství, sloužila se slavná mše 
svatá na kostelním nádvoří v Telnici, ol-
tář byl vystěhovaný ven – to byla na tu 
dobu velká věc, byla tam spousta lidí.

V  roce 1976 odešel strýc František na 
odpočinek a rok poté (7. července 1977) 
v Telnici zemřel a  byl pohřben na míst-
ním hřbitově. Mé rodiče oddával, mne 
samotného křtil a myslím si, že tyto svá-
tosti přijali skrze něj i mnozí další z vás. 
Děkuji vám za vzpomínku či modlitbu  
za něj.

Jiří Janovský, prasynovec P. Františka  
Hrubého, starosta obce Mouchnice,  
s použitím knihy „Obrázky ze života  

farnosti v Sokolnicích a Telnici“ z roku 2013

Při výročí úmrtí telnického děkana 
Františka Hrubého si dovolím krátkou 
vzpomínku na tohoto kněze, který se rád 
setkával a  přátelil s  Norbertem Brassi-
nem z Waterloo. Belgický hoteliér Brassi-
ne navštěvoval naši zemi od roku 1966 
a  jezdíval uctívat památku zemřelých na 
Slavkovském bojišti. Při této příležitosti 
vždy zavítal do Telnice a se svým přítelem 
Josefem Kořalníkem (mým otcem) vždy 

navštěvovali na místní faře P. Františka 
Hrubého. Při jedné z  těchto návštěv po-
žádal Brassine otce Františka o  vysvěce-
ní dřevěného kříže v  kapli Mohyly míru. 
Posvěcený kříž následně převezl na mís-
to posledního odpočinku francouzského 
prezidenta Charlese de Gaulla, jehož byl 
velkým obdivovatelem, ke hrobu ve ves-
nici Colombey les Deux Eglises. Tento 
dvouramenný kříž byl zdobený v  domě 

mého otce. Přikládám fotografii, kde je za-
chyceno samotné svěcení kříže. V archivu 
jsem také našel fotografii Norberta Brassi-
na na telnickém hřbitově, kam i po smrti 
pana děkana chodíval vzpomínat k  jeho 
hrobu. Norbert Brassine přežil Františka 
Hrubého o 11 let, naposledy navštívil Tel-
nici v roce 1984, ale to již přijel nemocen. 
Zemřel ve své zemi 28. září 1988 ve věku 
81 roků.  Ladislav Kořalník

skou. Okresní školní radě nyní předsedal 
představený politického úřadu a  pouze 
jedním z členů byl zástupce církve, jme-
novány biskupem, zpravidla podle tradi-
ce děkan. Od platnosti výše uvedených 
právních norem ovšem mohl zástupce 

církve, jakožto člen školní rady, vykoná-
vat vizitace pouze výuky náboženství. 
Modřické děkanství tvořily v  roce 1728 
fary Modřice, Tuřany, Tvarožná, Pozořice, 
Líšeň a  Šlapanice, jak nám sděluje zá-
znam z podacího protokolu z 28. června 

1728. V roce 1757 náležely děkanství fary 
v Modřicích, Líšni, Šlapanicích, Tuřanech, 
Tikovicích, Ořechově, Rajhradě a Telnici.

S použitím článku Ivo Durce  
„Nová datace zřízení děkanství  
modřického, 1728“ připravil FK

VZPOMÍNKA NA PRASTRÝCE FRANTIŠKA HRUBÉHO

SETKÁNÍ P. FRANTIŠKA HRUBÉHO A N. BRASSINA Z WATERLOO
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Kříž drží Josef Kořalník, vedle něj stojí Norbert Brassine,  
čelem ke kříži P. František Hrubý

Norbert Brassine u hrobu P. Františka Hrubého
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V  září si připomeneme 80 roků od 
úmrtí prvního československého prezi-
denta prof. Tomáše Garrigue Masaryka 
(7. března 1850 – 14. září 1937). Narodil 
se v malé moravské vísce jako syn Slo-
váka, panského kočího. Studoval v  ne-
dostatku a za krušných podmínek na br-
něnském gymnáziu a  později ve Vídni. 
Dosáhl titulu vysokoškolského profeso-
ra. Byl členem malostranského Sokola 
a Sokol ho provázel celým jeho životem. 
Po vzniku Československé republiky 

v roce 1918, o kterou se nejvíce zaslou-
žil a byl zvolen jejím prezidentem, vždy 
po jeho boku stáli sokolové. Při svém 
pobytu na zámku v Židlochovicích ně-
kolikrát projel Telnicí. V roce 1924, přes-
ně 18. června, projel přes Draha autem 
od Měnína a  byl vřele vítán telnickými 
občany. V témže roce, 23. června, projel 
naším nádražím vlakem na cestě do Va-
lašského Meziříčí a byl srdečně zdraven 
telnickými a  sokolnickými Sokoly. Dne 
23. června 1928 opět projížděl Telni-
cí a byl srdečně vítán. Dne 5. července 
1931, kdy jel ze Slavkova z napoleonské 
výstavy, se vracel přes Telnici do židlo-
chovického zámku a byl tu opět srdeč-
ně zdraven místními obyvateli. 

Do Židlochovic se rád vracel, trávil zde 
své volné chvíle a po jeho okolí velice se 
rád projížděl na svém milovaném koni 
Hektorovi. Z  vyprávění svědků víme, že 
se zastavoval i  u obyčejných lidí, kteří 
pracovali v  polích, a  povídal si s  nimi. 
Místo jeho posledního odpočinku najde-

me v rodinném hrobě na lánském hřbi-
tůvku. Čest jeho památce! Taková osob-
nost naší republice stále chybí. I po tolika 
letech je nejen v naší zemi, ale i ve světě 
odkaz našeho prvního prezidenta velmi 
živý. Můžeme být na něj po zásluze hrdi.

„Jen zachovávajíce v  úctě odkazu 
předků najdeme svou vlastní cestu pra-
vé svobody a  nepřetržitého rozvoje.“ – 
TGM, 7. 3. 1930.

Eva Kořalníková, Sokol Telnice

80 ROKŮ OD ÚMRTÍ TGM

TELNICKÉ AKCE V ZÁŘÍ A ŘÍJNU 2017
DATUM NÁZEV AKTIVITY POŘADATEL MÍSTO

1. září Divadelní představení Dobytí severního pólu Obec Telnice a studenti gymnázia  
v Kloboukách Sokolovna

2. září Střelby v remízku MS Telnice Telnice
4. září Slavnostní zahájení školního roku ZŠ Telnice Školní dvůr
6. září Nábor do tanečního kroužku Orel jednota Telnice Orlovna
8.–10. září Zájezd do Českého ráje Zdeněk Kubíček Český ráj

9. září Festival netradičních aktivit pro děti i dospělé Pod záštitou Obce Žatčany  
a Regionu Cezava Žatčany

10. září Stavba sportovní haly Obec Telnice Házenkářské hřiště
11. září Organizační schůzka zájemců o keramický kroužek Obec Telnice Šatlava
12. září Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě
16. září Historický jarmark a vinobraní Orel jednota Telnice Orlovna
20. září Zahájení činnosti Telnického sluníčka Telnické sluníčko Orlovna

21. září Nábor dětí do futsalového oddílu Futsalový oddíl TJ Sokol Telnice Klubovna na sokolovně

23. září Burza podzimního a zimního oblečení, sportovních 
potřeb apod.

Telnické maminky  
a TJ Sokol Telnice Sokolovna

26. září Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě
30. září Zájezd na cíferské hody Obec Telnice Cífer (SK)
7. října Brigáda v Mateřské škole ZŠ a MŠ Telnice Mateřská škola
7. října Drakiáda Orel jednota Telnice Na Lopatě
8. října Vítání občánků Obec Telnice Zasedací síň OÚ
10. října Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě

12. října Společné setkání telnických organizátorů  
nad kalendářem 2018 Obec Telnice Zasedací síň OÚ

24. října Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě
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BRIGÁDA
V MATEŘSKÉ ŠKOLE

SOBOTA 
7. ŘÍJNA 2017 

OD 8 DO 11 HODIN

S SEBOU SI PROSÍM VEZMĚTE 
PRACOVNÍ RUKAVICE, HRÁBĚ, LOPATU, 

KOLEČKA, ZAHRADNICKÉ NŮŽKY A KOŠTĚ.

TĚŠÍ SE A SRDEČNĚ 
ZVE ZŠ A MŠ TELNICE

Telnické maminky ve spolupráci 
s TJ Sokol Telnice pořádají 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

B U R Z U 
podzimního a zimního oblečení, sportovních potřeb, kočárků 

v sobotu 23. 9. 2017 od 11:00 do 14:00 

v sokolovně v Telnici 
 

 

Příjem věcí k prodeji sobota 23. 9.         8:00 – 9:30 hod. 
Prodej sobota 23. 9. 11:00 – 14:00 hod.  
Výdej neprodaných věcí a vyúčtování sobota 23. 9. 18:30 – 19:30 hod. 

 

 
PRO PRODÁVAJÍCÍ 
Prodej probíhá pod registračními čísly, která spolu s dalšími podrobnými informacemi 
získáte na e-mailu ivadonovalova@seznam.cz. Každý prodávající se musí přihlásit do 
neděle 17. 9. 2017. Registrace po tomto datu nebudou přijímány. Žádné procento z prodeje, 
jak bývá obvyklé na jiných burzách, vybíráno nebude. Příspěvek na akci bude 1 Kč za 1 kus 
oblečení. U větších věcí jako jsou kočárky, kola, odrážedla apod. je to 10 Kč za 1 věc. 
Výtěžek bude věnován TJ Sokol Telnice. 
 

PRO NAKUPUJÍCÍ 
Žádné vstupné na burzu vybíráno není. Přijďte se podívat a nakupte levně bazárkové 
věci pro Vaše děti. Musíte přijít s dětmi? Žádný problém. Pro děti bude přichystaný malý 
dětský koutek. 

 
 

Bližší informace podá Iva Donovalová, e-mail: ivadonovalova@seznam.cz 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA VE SPOLUPRÁCI S MAGDALENOU ZAORALOVOU 
SRDEČNĚ ZVE ŽÁKY NA

KTERÝ SE BUDE KONAT V NOVÉ KERAMICKÉ DÍLNĚ V ŠATLAVĚ

KROUŽEK SE BUDE POŘÁDAT OD 3. ŘÍJNA 2017 
PRAVIDELNĚ KAŽDÉ ÚTERÝ OD 15.00

PŘIHLÁŠKY PODÁVEJTE VE ŠKOLE U SVÉHO TŘÍDNÍHO UČITELE 
NEJPOZDĚJI DO 15. ZÁŘÍ  2017

CENA KROUŽKU: 1 500,– / půl roku (včetně materiálu)

WWW.ZSTELNICE.CZ
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MAGDALENA ZAORALOVÁ VE SPOLUPRÁCI S OBCÍ TELNICE 
SRDEČNĚ ZVE VŠECHNY ZÁJEMCE NA

KTERÝ SE BUDE KONAT V NOVÉ KERAMICKÉ DÍLNĚ V ŠATLAVĚ

KROUŽEK SE BUDE POŘÁDAT OD POLOVINY ZÁŘÍ 2017 
PRAVIDELNĚ KAŽDÝ TÝDEN

TEL: 544 229 032

STAČÍ SE PŘIHLÁSIT NA UVEDENÉM TELEFONNÍM ČÍSLE NEBO 
DORAZIT V PONDĚLÍ 11. ZÁŘÍ 2017 V 18 HOD. DO ŠATLAVY 

NA PRVNÍ ORGANIZAČNÍ SCHŮZKU, KDE SE DOHODNE TERMÍN 
PRAVIDELNÝCH KROUŽKŮ A CENA PRO ÚČASTNÍKY.

WWW.TELNICE.CZ

Z Á J E Z D
na cíferské hody (SK)

Občané obce Telnice jsou v rámci partnerské spolupráce
se slovenskou obcí Cífer srdečně zváni na návštěvu Cíferu

u příležitosti tamních hodových slavností

SOBOTA 30. ZÁŘÍ 2017
odjezd z parkoviště u Laštůvků – čas odjezdu bude upřesněn

Přihlášení na obecním úřadě v Telnici osobně
nebo na telefonu 544 224 410.
Nabídka je platná do zaplnění kapacity
autobusu Aloise Hrdličky.

Zájezd je pro telnické občany bezplatný.
Podrobnosti zájezdu budou ještě upřesněny.

www.telnice.cz
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Orel jednota Telnice a Taneční klub Orel Telnice 
 

zvou děti ve věku od 7 let (1. třída) 
do  

TANEČNÍHO 
KROUŽKU 
Trenéři z Tanečního klubu Orel Telnice  

se na vás budou těšit vždy ve středu od 14 do 15 hodin  
na Orlovně v Telnici 

Podrobnější informace naleznete na www.oreltelnice.cz  
nebo na vývěsce na Orlovně. 

První informační schůzka se uskuteční 6. září v 16 hodin v sále telnické Orlovny 
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hodový házenkářský zápas

letošní stárci a stárky

Nedělní zábava sobotní zábava

cimbálová muzika aleše smutného

Stavění máje

Stavění májecimbálová muzika aleše smutného

Ženáčské hody

Telnické hody 2017



hodový průvod

hodové tance na sokolovně

hodové tance na sokolovně

Ženáčské hody

Ženáčské hody hodová mše svatá 

Předání hodového práva

Telnické 
 hody 2017


